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8. februar - Kulturni praznik

Županov pozdravni nagovor. Mlada recitatorja iz OŠ Beltinci.

Kulturna proslava še vedno v šolski jedilnici, 
tokrat ob bolj številni publiki.

Orkester pod taktirko Mateja Zavca.

Novi stanovanjski blok
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Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Kot bi mignil, je prvo četrtletje 
leta 2006 že za nami. Čeprav smo 
večino tega preživeli v oklepu 
mraza in snega, smo že vsi izdela
li načrte za to leto. Z nestrpnostjo 
pričakujemo ugodne vremenske 
pogoje, da bomo lahko začeli ure
sničevati zastavljene cilje.

V letošnjem letu bomo 17. av
gusta praznovali deseti občinski 
praznik občine Beltinci, kar je 
prav gotovo lep jubilej. Še prav po
seben pridih slovesnost in doda
tno veljavo temu jubileju bo doda
la prva državna proslava ob pri
ključitvi Prekmurja k matični do
movini Sloveniji. Le ta bo v Beltin
cih v parku 18. avgusta, točneje, 
na grajskem dvorišču. Priznanje, 
da smo dobili zaupanje državnega 
protokola in vlade Republike Slo
venije, ki je potrdila to slovesnost 
pri nas, je velika obveza, obenem 
pa tudi čast, da lahko pripravimo 
takšno prireditev. Prepričan sem, 
da bomo opravičili takšno zaupa
nje in bomo pripravili temu do
stojno proslavo.

Ne smemo pa pozabiti še na 
druge prireditve in slovesnosti, ki 
so nekatere postale že tradicional
ne, kajti prirejajo se že vrsto let. 
Vse to pa je tisto, zaradi česar smo

Beltinci kot občina prepoznavni v 
bližnji in daljni okolici. Rezultat 
vsega tega dogajanja v naši občini 
je priznanje Pomurske turistične 
zveze, ki smo ga prejeli za dosežke 
na področju turizma. To priznanje 
je prav gotovo obveza, da bomo 
na tem področju še bolj aktivni in 
se bomo še naprej dokazovali z 
dobrim delom.

Pred nami je leto, ki bo polno 
napetosti, aktivnosti, saj bo to le
to lokalnih volitev. Izteka se man
dat, v katerem smo uspeli marsi
kaj narediti, nekaj tega pa bomo 
še do konca leta. Zaključujemo 
investicije, ki smo jih začeli in si 
zadali nalogo, da bodo končane 
do konca mandata. Kljub temu 
pa bomo nekatere šele pričeli, 
predvsem tiste, za katere imamo 
že izdelane projekte. V prvem 
polletju tega leta želimo predati 
namenu lekarniški muzej v gra
du, kulturno dvorano, ki jo ob
navljamo skupaj s KS Beltinci, 
dokončati želimo dela pri zdrav
stvenem domu, narediti varno 
cesto za naše šolarje. Urediti je 
potrebno tudi grajsko dvorišče in 
fasado gradu z dvoriščne strani 
zaradi državne proslave. Poleg 
teh pa se trudijo tudi v krajevnih 
skupnostih, da bi dokončali zače
te investicije.

V načrtu imamo še pričetek in 
tudi končanje prekritja strehe na 
vrtcu in šoli Dokležovje, prenovi
ti želimo tudi vrtec Lipovci s pre
kritjem strehe in urediti kotlovni
co v OŠ Beltinci. Med večjimi 
projekti sta tudi pričetka del na 
kolesarskih stezah Beltinci-Lipa 
in Lipovci-Dokležovje. Ne gre pa 
pozabiti še tekočih vzdrževalnih 
del, ki so stalnica v delovanju ob
čine. Uspeh pa je vedno lahko sa
mo tedaj, če delamo z roko v roki 
in nam je važen skupni cilj. Za 
takšno sodelovanje in takšno raz
mišljanje pa je potrebno medse
bojno zaupanje in sodelovanje. 
Vse prevečkrat pa namreč raje 
razširjamo in nasedamo nepre
verjenim govoricam ali se zateče
mo k neresnicam oziroma eno
stranskim informacijam. Prav bi 
bilo, da se pridobijo informacije 
na ustreznih mestih in iz "prve 
roke".

Želim vam vesele in blagoslov
ljene velikonočne praznike ter iz
polnitev in realizacijo načrtov, ki 
ste s i  jih zastavili za leto 2006.

S spoštovanjem!

Župan občine 
Milan KERMAN

Spoštovane občanke in občani!

Bliža se čas največjega krščanskega praznika - velika noč.
Ob tej priložnosti Vam želim obilo miru, 
ki naj napolni Vašo notranjost ter 
blagoslov vstalega Kristusa.
Vašim otrokom želim izpolnitev drobnih želja, 
veselja in obilo pisanih pirhov!

Milan KERMAN, župan
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Spoštovani bralci - bralke 
Malega rijtara!

Pred vami je deveta številka 
občinskega inform ativnega gla
sila tok ra t spom ladanska, po 
domače vü zenska. V  uredniš
kem odboru ugotavljamo, da je 
vsaka naslednja številka obse
žnejša. Tega smo seveda veseli, 
saj je to dokaz, da so bralci vze
li glasilo za svoje. Bolje rečeno, 
pisci prispevkov so tisti, ki ob 
dogajanjih v naši občini, krajev
nih skupnostih, društvih ali v 
delovnih sredinah čutijo potre
bo dogodke zabeležiti in objavi
ti v našem glasilu.

Seveda so tudi takšni, ki jav
no povedo, da glasila na berejo, 
da ga samo prelistajo, pogleda
jo  fotografije in preberejo le 
podnapise. Tudi to je nekaj. 
Vsakdo ravna, kot želi in čuti. 
To je naša pravica. N am  oz. me
ni je pom em bno spoznanje, da 
je delo dobro opravljeno in to
rej ni zaman, čeprav ne dobi
vam povratnih informacij, ocen 
ali mnenj bralcev, ne pohval, pa 
tudi graj ne, živim v prepriča
nju, da delam o zadovoljivo. Kot 
sem zapisala v začetku, smo za
korakali v pom lad, med zvon

čke, trobentice, mačice. Začeli 
smo z deli v naravi, s spravilom 
drv, urejanjem  okolice naših 
domov, sejanjem in sajenjem vr
tov. Počistili bom o hiše, stano
vanja, posadili rože, skratka, 
pripravili bom o vse za prazno
vanje največjega krščanskega 
praznika. Kaj pa mi? Bomo tu
di sebe pripravili? V  razmislek 
o lastni spomladansko veliko
nočni preobrazbi samega sebe 
preberite:

Pameten človek ve, da je od
govoren sam zase in tudi, da če 
se kdo lahko spremeni, je to le 
on sam. Svet, v katerem živimo, 
je po svoje zelo krut, lahko pa je 
tudi zelo lep. Lepoto sveta lahko 
doživimo z močjo misli, ki nas 
postopno spreminja. Preobraz
be ni moč doživeti naenkrat, 
temveč gre za stopničke, ki jih 
moramo prestopiti. Če smo na 
prvi stopnički, ne moremo na 
tretjo ali peto ali x-to, če ne sto
pimo na drugo, tretjo, po vrsti to
rej.

V preobražanju samega se
be so torej pravila ali zakoni, ki 
jim ne moremo pobegniti. Prvi 
zakon je: spremeni sebe, kajti 
sveta ne moreš! Drugi so lahko 
kruti do tebe, toda njih ne moreš 
spremeniti, dokler v sebi ne naj
deš vzroka, zakaj so takšni. Pri
mer: Če kdo doživlja nasilje, je 
to zato, ker ima v sebi globoke 
vzorce zanikanja samega sebe. 
To je človek, ki sebe ne ceni, ne 
sprejema - misli, da mora trpeti, 
da mora biti bolan, da nikoli ne 
more dobiti boljšega. Tisti, ki se 
obnaša nasilno, se samo podza
vestno uglašuje s podzavestnimi

željami ali idejami prvega, torej 
naredi tisto, kar prvi pričakuje.

Ponavljam - vse to se odvija v 
podzavesti človeka, zato nekdo, 
ki ni naredil nobenega koraka k 
odpiranju podzavesti, ne more v 
to verjeti, ker je popolnoma skre
gano z njegovo pametjo. Pamet 
takega človeka pravi, da so za 
vse njegove težave krivi drugi. 
Hej človek, to so tvoje težave, 
zato ne krivi druge zanje. Če so 
torej drugi nasilni ali na kak 
drug način kruti do tebe, poglej 
vase in našel boš vzroke za to. 
Nato se boš postopno spreme
nil in drugim na pamet več ne 
bo prišlo, da bi ti delali težave. 
Verjemi, da je tako, saj smo že 
mnogi izkusili na lastni koži. Za
kaj misliš, da ti ne moreš?! Prvi 
zakon se torej lahko glasi: Ko 
spremeniš pogled nase, spreme
niš tudi pogled na svet in svet se 
spremeni. Dokler pa so v vas 
občutki krivde, manjvrednosti in 
podoben balast, se ne bo nič 
spremenilo, samo še slabše bo.

Za konec vam želim mirne 
in lepe velikonočne praznike 
ter vam poklanjam misel M arti
na Luthra:

Laž je  kot snežna kepa, 
čim dalje jo  porivamo, 
tem večja je.

M ira ŠÖM EN

Mali rijtar - informativno glasilo Občine Beltinci 
• uredniški odbor: Ivan Mesarič (odgovorni 
urednik), Mira Šömen (glavna urednica), 
Marjan Maučec, Srečko Horvat, Franc Novak 
(člani) • jezikovni pregled: Zlatka Horvat • 
fotografija na naslovnici: Liljana Žižek • 
prelom: Robert Kuzma • tisk: S-print, d.o.o. • 
april 2006 • glasilo ni naprodaj, vsako gospod
injstvo v občini ga dobi brezplačno, drugi zain
teresirani pa na sedežu Občine Beltinci, 
Mladinska 2, 9231 Beltinci, (02) 541 35 35.
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ŽUPANOVO VOŠČILO NOVOROJENČKOM

V času od 1. januarja 2005 do 31. de
cembra 2005 je bilo v naši občini rojenih 
88 otrok, 

od tega

46 fantkov in 42 deklic.

Ob veselem dogodku Vam iskreno 
čestitam in Vam želim obilo lepih in 
srečnih trenutkov s svojimi malčki.

Milan Kerman, župan

ŽELEZNIŠKA POSTAJA LIPOVCI DOBILA PRAVO IME

Železniška postaja Lipovci je 
po 81. letih končno dobila pravo 
ime. To se je zgodilo z vpisom 
postaje Lipovci v novi domači in 
mednarodni vozni red 2005/2006, 
uradno dne 11. decembra 2005.

Leta 1998 (17. julija) je svet KS 
Lipovci na 16. seji sprejel sklep, 
da se mora železniška postaja Bel
tinci preimenovati v železniško 
postajo Lipovci. Sklep in istočas
no zahtevo o tem z utemeljitvijo 
sem kot občinski svetnik vložil pis
no zahtevo za spremembo imena 
na občinski svet občine Beltinci 
dne 8. septembra 1998 (datirana 
je bila 2. septembra).

Na 56. seji občinskega sveta 
občine b e ltinci, k i je bila 9. oktob
ra 1998, je z večino glasov bil 
sprejeti sledeči sklep št. 621: 
Zadolži se občinsko upravo obči
ne Beltinci, da ugotovi in sproži 
postopek za preimenovanje seda
nje železniške postaje po kraju, v 
katerem je.

Občinska uprava občine Beltin
ci je s podpisom župana dne 9. de
cembra 1998 sklep poslala na slo
venske železnice d.d. v Ljubljano, 
Kolodvorska 11. Po tem datumu je 
nastalo popolno zatišje.

V začetku leta 2004 sem oseb
no kontaktiral z zastopnikom Slo
venskih železnic ob priložnosti 
adaptacije železniške postaje Bel
tinci na področju Lipovec, z grad
benim inženirjem Brankom Čebe
lo. Obljubil mi je pomoč pri spre
membi imena železniške postaje, 
zato sem s podporo sveta KS Li
povci sprožil intenzivno akcijo. 
Sledilo je nekaj obojestranskih do
pisov med svetom krajevne skup
nosti in javno agencijo za železniš
ki promet RS v Mariboru. Po 
uskladitvi zadnjih dogovorov o na
ši obveznosti za preimenovanje 
smo od Javne agencije dne 23. no
vembra 2004 s podpisom njenega 
direktorja mag. Antona Medveda 
dobili dopis in zagotovilo, da so 
stekli postopki za preimenovanje 
železniške postaje.

Tik pred spremembo voznega 
reda 2005 / 2006 je dobila že
lezniška postaja dolgo pričako
vano tablo z upravičenim napi
som LIPOVCI. Ta slovesni dogo
dek in novo stran zgodovine Lipo
vec smo obeležili tako, da smo, 
dokaj mrzlega dne 22. decembra 
2005, s harmoniko pričakali pot
nike vlaka, ki je pripeljal iz ljuto

merske strani ob 14:06 uri na že
lezniško postajo Lipovci. Vsem 
potnikom, ki so izstopili, vlako
vodji, prometniku in prisotnim še
fom železniškega postajnega kom
pleksa in progovnega rajona smo 
izročili spominska simbolična da
rilca, jih pozdravili ter jim ponudi
li pijačo.

V knjigi Beltinci 1322-1993 je 
pisec Peter Šraj med drugim zapi
sal: V soboto, dne 22. novembra 
1924 je bila slavnostna otvoritev 
nove proge Ormož - Ljutomer - 
(Lipovci) Beltinci - Murska Sobo
ta, ko je prvi vlak pripeljal preko 
Mure na njen levi breg. Vlak, ki je 
pripeljal z dvema lokomotivama, 
je na železniški postaji (Lipovci) 
Beltinci pričakala velika množica 
ljudi. Iz vlaka je prvi izstopil jugo
slovanski minister za železnice dr. 
Andraš Stanić (navedeni so še 
drugi). Imenitne goste so na pos
taji sprejeli (poleg navedenih dru
gih) Jožef Klekl, narodni posla
nec, tudi beltinski župnik Rudolf 
Vadovič, goste so pozdravili do
mačini, g. Klekl, bratonski župan 
Erjavec ter učenka osnovne šole.

Lipovčari so že leta 1924 hote
li, da bi se železniška postaja poi
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takratni minister za železnice v 
Beogradu zavrnil (takšna zahteva 
se je porodila namreč v vplivnih 
Beltincih). Tako je celih 81 let že
lezniška postaja Beltinci stala na 
krajevno lociranem “tujem” ozem
lju. Lipovčari se s tem nikoli niso 
sprijaznili. Zastavili smo torej od
ločno akcijo za spremembo imena 
in jo kronali tako, da smo sloves
no pričakali vlak decembra 2005 
na domači železniški postaji Li
povci. Zgodovinsko naključje je 
hotelo, da se je to zgodilo na isti 
dan v mesecu kot takrat, ko je pri
peljal na postajo prvi vlak. Po in
formaciji odgovornih oseb se je 
naša železniška postaja po adapta
ciji v letu 2003/2004 uvrstila tudi 
med najlepše urejene postaje v ka
tegoriji manjših železniških postaj 
v Sloveniji.

Železniška postaja Lipovci je

za kraj Lipovci vsestranska velika 
pridobitev. Sedaj je namreč okno 
v svet po železniških tirih, naše. 
Zavajalo pa ne bo niti tistih potni
kov, ki so z vlakom potovali v Bel

tince, izstopili v Lipovcih, do svo
jega cilja pa so imele še cele tri ki
lometre.

Janko BEZJAK 
predsednik sveta KS Lipovci

KAM Z RABLJENIMI BATERIJAMI

V svetu vsako leto prodajo nekaj milijard baterij 
in pri tem gre nekaj sto tisoč ton rabljenih baterij na 
komunalne deponije, kamor sploh ne sodijo.

Ker baterije spadajo med nevarne odpadke, jih je 
potrebno zbirati ločeno. Odpadne baterije vsebujejo 
težke kovine, kot so: živo srebro, kadmij, svinec. Te 
pa so za okolje strupene in zdravju škodljive. Ones
nažujejo zrak, zemljo in vodo. Koncentracija se na
laga v rastlinah, ki preko prehrambnega cikla pride
jo v človeško telo. V telesu negativno vplivajo na sr
čno žilni sistem, delovanje ledvic, povzročajo po
škodbe možganov in živcev.

Dolgoročno uživanje živil z visokimi koncentraci
jami težkih kovin lahko privede do rakavih obolenj.

Zbiranje nevarnih odpadkov iz gospodinjstev or
ganizirajo komunalna podjetja enkrat letno, nekate
ra tudi dvakrat. Občane o urniku in o samem pote
ku akcije predčasno obvestijo preko medijev, zlo
ženk, plakatov. V vsaki občini oz. krajevni skupno
sti je določeno vsaj eno zbirno mesto, kamor lahko 
občani prinesejo nevarne odpadke. Na zbirnem 
mestu se določen čas nahaja specialno vozilo in 
usposobljeno osebje za prevzem.

Odpadne baterije lahko oddamo tudi v nekatere 
trgovine po Sloveniji, prav tako pa potekajo zbiral
ne akcije po večini osnovnih šol, lahko pa jih odda
mo v najbližji zbirni center komunalnega podjetja. 
V letu 2004 so samo v osnovnih šolah po Pomurju 
zbrali 1,4 tone izrabljenih baterij.

Poskrbimo, da bo nevarno na varnem! Le tako 
bomo našim naslednikom zagotovili varno pitno vo
do in hrano, ki jo bodo uživali.

Sonja Horvat, dipl.sanit.inž, 
Zavod za zdravstveno varstvo Murska Sobota

Viri:
http://www.zzv-ce.si; http://www.pozitivke.net;
http://www.fkkt.org/aktualno/2003_012.asp;
http://www.saubermacher-komunala.si/nevarni_odpadki-l.htm

http://www.zzv-ce.si
http://www.pozitivke.net
http://www.fkkt.org/aktualno/2003_012.asp
http://www.saubermacher-komunala.si/nevarni_odpadki-l.htm
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PREDNOSTI NORDIJSKE HOJE

Taka hoja:
1. poveča srčno frekvenco, zvišu

je obremenitev (seveda prilago
jeno zmogljivostim posamezni
ka),

2. poraba kalorij se pri hoji s pali
cami poveča za cca. 20% v pri
merjavi s klasično hojo,

3. razgiba mišično napetost vratu 
in ramenskega obroča,

4. povečuje gibljivost hrbtenice in 
zgornjega dela trupa,

5. močno krepi mišice nog, pod
lahtnice, ramenskega obroča, 
trebušne, prsne in hrbtne miši
ce - deluje 90 % mišic,

6. varuje skočni in kolenski sklep, 
zmanjšuje obremenitev kolen
skega sklepa,

7. povečuje varnost na drsečem 
in nevarnem terenu.

Vadimo na svežem zraku, po
trebna pa je dokaj poceni oprema.

Nordijska hoja je primerna za 
vse starostne skupine.

Palice so primerne celo za raz
gibalne vaje.

Pri centru za nordijsko hojo 
smo se na tečaju usposabljali in
štruktorji.

Zavod za turizem in kulturo je 
nabavil nekaj parov palic različnih 
velikosti, ki jih lahko preizkusite

glede na vašo velikost in se nauči
te tehnike hoje.

Javite se na telefon ZTK (541 
35 80) ali Ani Bugar (031 384 
720).

Slika kaže, kako taka hoja iz
gleda na pohodu ob Muri.

Ana Bugar

LOČENO ZBIRANJE KOMUNALNIH ODPADKOV

1. Sistem zbiranja: ločeno zbiranje posameznih vrst komunalnih odpadkov 
2. Vrste odpadkov: - papir 

- steklo 
- kovine 
- plastika 
- biološki odpadki 
- ostali odpadki 
- posebni odpadki

Z LOČEVANJEM ODPADKOV:

- LAHKO ZMANJŠAMO KOLIČINO ODLOŽE
NIH ODPADKOV NA DEPONIJAH DO 60%.
- Z RECIKLIRANJEM SORTIRANIH ODPAD
KOV VRAČAMO SUROVINO V PONOVNO 
UPORABO.
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V zabojnik za papir

se lahko odlagajo le:
- časopis
- papirnate vrečke 
- kartone 
- lepenke 
- knjige 
- zvezki 
- imeniki 
- prospekti 
- katalogi 
- revije
- ovojni in pisemski papir 
- embalažni papir

se ne sme odlagati:
- odpadna embalaža od mleka in pijač 
- celofan
- onesnaženi papir 
- higienski papir 
- kopirni papir 
- plastike 
- folije 
- tapete
- vreče za cement in krmila 
- lepilni trakovi

S T E K L O

V zabojnik za steklo 

se lahko odlagajo le:
- kozarci za konzerviranje brez pokrovov 
- stekleničke od otroške hrane 
- stekleničke od parfumov in kozmetike 
- ostale steklenice in drobna embalaža iz stekla

se ne sme odlagati:
- okensko ravno steklo 
- ogledala 
- svinčevo steklo 
- kristal 
- steklo svetilk 
- PVC steklenice

P L A S T E N K E

V zabojnik za plastiko

se lahko odlagajo le:
- plastenke od pijač 
- plastični kozarci 
- PVC vrečke
- druga plastična embalaža

se ne sme odlagati:
- papir 
- karton 
- kovine 
- steklo
- plastična embalaža od olja in kemikalij.

P L O Č E V I N K E  ( K O V I N E )

V zabojnik za kovine 

se lahko odlagajo le:
- prazne pločevinke od alkoholnih in brezal

koholnih pijač

se ne sme odlagati:
- ostale vrste kovinske embalaže, ki jo odla

gamo v posode za ostale odpadke

O S T A L I  O D P A D K I

V zabojnik za ostale odpadke: 

se lahko odlagajo:
- snovi, ki nimajo ponovne uporabne vrednosti 
- onesnažen papir 
- smeti
- ohlajen pepel
- okensko in avtomobilsko steklo 
- higienski papir 
- pleničke 
- keramika 
- lepilni trakovi 
- kopirni papir 
- porcelan
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Biološke odpadke kompostirajte doma v lastnem 
kompostniku in surovino koristno uporabite kot gno
jilo na vrtu.

P O S E B N I  G O S P O D I N J S K I  
O D P A D K I

Vrste odpadkov:
- ostanki onesnažene embalaže 
- barve, laki, spreji, impregnirna sredstva, premazi 
- odpadna olja 
- zdravila
- razredčila, topila in razmaščevalna sredstva 
- baterije in akumulatorji 
- živo srebrni termometri 
- neonska in halogenska svetila 
- odpadna zaščitna sredstva.

Zbiranje posameznih vrst posebnih gospodinj
skih odpadkov se organizira s pomočjo mobilne pos
taje po sistemu centralnega zbiranja za del naselja, 
posamezno naselje ali več naselij skupaj. To pomeni, 
da povzročitelji posebnih gospodinjskih odpadkov na 
dan zbiranja pripeljejo do zbirne postaje odpadke, 
nakar jih prisoten kemik razvršča.

Informiranje povzročiteljev odpadkov o vrstah in 
načinu zbiranja organizira izvajalec na način, ki je 
običajen v kraju. V ta namen izvajalec priskrbi 
ustrezno propagandno gradivo.

K O S O V N I  O D P A D K I

1. Vrste odpadkov:
- hladilniki in zamrzovalne skrinje

- peči
- pralni stroji 
- štedilniki 
- vzmetnice 
- otroški vozički 
- kolesa 
- mopedi
- avtomobilske školjke 
- keramika 
- kadi, WC školjke 
- drugi podobni materiali

Zbiranje posebnih vrst kosovnih odpadkov se or
ganizira letno.

N E V A R N I  O D P A D K I

1. Vrste odpadkov:
- avtomobilske in traktorske gume 
- izdelki, ki vsebujejo škodljive snovi (azbest - 

salonitne plošče, cevi ...)

ALI BOMO LOČEVALI ODPADKE, JE OD
VISNO OD NAS SAMIH. POMEMBNE SO VSA
KODNEVNE NAVADE, OKOLJSKA OZAVEŠČE
NOST IN NENAZADNJE MORALNA NOTA.

VSEKAKOR SE VSAK DAN LAHKO POTRU
DIMO TUDI ZA TO, DA PROIZVEDEMO ČIM 
MANJ ODPADKOV (NAKUPOVAT GREMO S 
KOŠARO BREZ VREČK, POVRATNA EMBALA
ŽA, ...)

ŽELIMO, DA BO PODOBNIH FOTOGRAFIJ 
ČIM MANJ:

Maroša Alenka 
inšpektorica
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O POROČILO O KAKOVOSTI PITNE VODE 
IZ VODOVODNEGA SISTEMA OBČINE BELTINCI V LETU 2005

Vodovodni sistem občine Bel
tinci oskrbuje s pitno vodo približ
no 7000 prebivalcev občine. Oskr
bovano območje obsega naselja 
Beltinci, Bratonci, Gančani, Iža
kovci, Lipa in Lipovci. Napajalna 
voda je iz vodnega zajetja Hrašči
ca. Voda se zajema iz vodnjaka ka
pacitete 20 l/s. Povprečna dnevna 
načrpana količina vode je 900 m3.

V letu 2004 je začel veljati novi 
Pravilnik o pitni vodi (Ur. l. RS št 
19/04, 35/04), ki loči nadzor nad 
kakovostjo pitne vode na notranji 
nadzor in na državni monitoring.

Notranji nadzor nad skladnost
jo pitne vode se izvaja po načrtu, 
ki določa mesta vzorčenja, vrsto 
in obseg preizkušanj vode ter po
gostost preizkusov. Vanj je bilo v 
letu 2005 vključenih 7 vzorčnih 
mest. Vzorci so se odvzemali na 
zajetju in na omrežju pri porabni
kih.

Mikrobiološka preizkušanja so 
vključevala parametre koliformne 
bakterije, skupno število kolonij 
pri 22 ˚ C, skupno število kolonij 
pri 37 ˚C, Escherichia coli (E. co

li) in enterokoki.
Parametra E. coli in enterokoki 

sta dokaz fekalnega onesnaženja 
vode in pomenita večje tveganje 
za pojav okužb. Vsi ostali mikrobi
ološki parametri se pri ocenjevan
ju vode obravnavajo kot indikator
ski in imajo le indikatorsko, opo
zorilno vlogo ter ne predstavljajo 
neposredne nevarnosti za zdravje. 
So predvsem pokazatelji stanja 
čistoče in urejenosti vodovodnih 
sistemov.

Redna kemična preizkušanja 
vzorcev vode so vključevala indi
katorske parametre (vonj, mot
nost, barva, pH, elektroprevod
nost, oksidativnost, klorid, amo
nij), za katere velja, da njihove 
mejne vrednosti niso določene na 
osnovi neposredne nevarnosti za 
zdravje. Povišane vrednosti pa 
zahtevajo raziskavo vzrokov in is
kanje možnih drugih zdravju 
škodljivih snovi v vodi. Glede na 
prepoznane nevarnosti, ki lahko 
ogrožajo kakovost pitne vode, se 
je na izbranih vzorčnih mestih z 
določeno pogostostjo kontrolirala

še vsebnost železa, mangana, ni
tratov in pesticidov. Nitrati in pes
ticidi sodijo med parametre, ki 
lahko v preseženih vrednosti že 
predstavljajo nevarnost za zdravje.

V letu 2005 je bilo v okviru no
tranjega nadzora odvzetih 21 vzor
cev za mikrobiološke in 9 vzorcev 
za kemične preskuse s trikratno 
kontrolo nitratov, trikratno kon
trolo pesticidov iz skupine triazi
nov in trikratno kontrolo manga
na in železa. Od vzorcev, odvzetih 
za mikrobiološka preskušanja, je 
bil 1 (en) vzorec neskladen s Pra
vilnikom o pitni vodi (Ur. l. RS, št. 
19/04, 35/04) zaradi prisotnosti 
koliformnih bakterij.

Med vzorci za kemična preiz
kušanja sta bila 2 vzorca nesklad
na zaradi presežene mejne vred
nosti desetil-atrazina. V enem 
vzorcu je poleg odstopanja pri pa
rametru desetil-atrazin ugotovlje
na tudi znižana vrednost pH vode.

Rezultati preskušanja vzorcev 
pitne vode v okviru notranjega 
nadzora v letu 2005 so prikazani v 
tabeli 1.

Tabela 1: Mikrobiološke in kemične preiskave pitne vode na sistemu OBČINSKEGA VODOVODA BEL
TINCI za leto 2005 - NOTRANJI NADZOR.

Objekt
št. preb
k i  jih
oskrb.

število laboratorijskih analiz v letu 2005
bakterioloških kem ičnih

vseh opor. % E.coli* % vseh opor. %
Občinski vodovod  
Beltinci

6960 21 1 4,7 0 0,0 9 2 22,2

O neskladnostih pitne vode, ki 
so bile ugotovljene v notranjem 
nadzoru, se  je obvestilo Zdravstve
ni inšpektorat v Murski Soboti in 
Komisijo za pitno vodo. Komisijo 
za pitno vodo se je v primerih ne
skladnosti zaprosilo tudi za izdajo 
mnenja o potencialni nevarnosti 
za zdravje. V primeru vzorcev, ki 
so pokazali neskladnost pri para

metru desetil-atrazin, se je o tem 
obvestilo še Ministrstvo za kmetij
stvo, gozdarstvo in prehrano ter 
Ministrstvo za okolje in prostor, ki 
sta pristojni za izvajanje ukrepov 
za odpravo neskladnosti pitne vo
de na vodovarstvenem območju.

Vzporedno z notranjim nadzo
rom se je v letu 2005 skladnost pit
ne vode spremljala tudi v okviru

monitoringa pitne vode, ki ga za
gotavlja Ministrstvo za zdravje. 
Vzorci za redna in občasna preiz
kušanja so se odvzemali na štirih 
vzorčnih mestih na omrežju pri 
porabnikih vode. V obsegu občas
nih preizkušanj se je ugotavljala 
skladnosti pitne vode za vse para
metre, ki so predpisani s pravilni
kom o pitni vodi.
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V okviru državnega monitorin
ga je bilo v letu 2005 odvzetih 16 
vzorcev pitne vode za redna in 3 
vzorci za občasna mikrobiološka 
preskušanja ter 16 vzorcev za red
na in 3 vzorci za občasna kemična

preizkušanja.
Od skupno 19 vzorcev za mi

krobiološka preizkušanja sta bila 
2 vzorca neskladna zaradi prisot
nosti koliformnih bakterij. Od 
skupno 19 vzorcev, odvzetih za

kemična preizkušanja je bilo 8 
vzorcev neskladnih zaradi preniz
ke vrednosti pH vode.

Rezultati preizkušanj pitne vo
de v okviru monitoringa v letu 
2005 so prikazani v tabeli 2.

Tabela 2: OBČINSKI VODOVOD BELTINCI - število laboratorijskih preskušanj v letu 2005 - DRŽAV
NI MONITORING

Objekt
št. preb
k i  jih
oskrb.

število laboratorijskih analiz v letu 2005
bakterioloških kemičnih

vseh opor. % E.coli* % vseh opor. %
Občinski vodovod  
Beltinci

6960 19 2 10,5 0 0,0 19 8 42,1

E.coli*: E.coli+enterokoki+Clostridium perfringens

V tabelah 3, 4 in 5 so zbrani podatki o vsebnosti atrazina, desetil-atrazina in nitratov v vodi iz vodovod
nega sistema občine Beltinci v obdobju od 2001-2005.

Tabela 3: Vsebnost atrazina v občinskem vodovodu Beltinci (izraženo v g/l).

jan feb m ar apr maj jun     jul avg sep okt nov dec
2001 0,09 0,09
2002 0,1 0,1
2003 0,12 0,12 0,1
2004 0,09 0,09 0,08 0,09 0,07
2004 M 0,1
2005 0,09 0,08 0,08
2005 M 0,08

*normativ 0.1 g/l

Tabela 4: Vsebnost desetil-atrazina v občinskem vodovodu Beltinci (izraženo v g/ l).

jan feb mar apr maj jun j u l avg sep okt nov dec
2001 0,15
2002 0,16 0,15
2003 0,14 0,19 0,13
2004 0,13 0,16 0,15 0,11 0,13
2004 M 0,13
2005 0,11 0,09 0,11

 2005 M 0,10

Tabela 5: Vsebnost nitratov v občinskem vodovodu Beltinci (izraženo v mg/l)

jan feb mar apr maj jun jul avg sep okt nov dec
2004 19,9 15 19 16 19
2004 M 21,7
2005 19 17 22

 2005 M 18,2

*normativ 50 mg/l NO3
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O O B R A Z L O Ž I T E V :

KOLIFORMNE BAKTERIJE 
V PITNI VODI

Koliformne bakterije zajemajo 
skupino bakterij, ki jih najdemo 
ne samo v blatu, ampak tudi v 
okolju. Prisotnost kaže na onesna
ženje z večjimi količinami organ
skih in anorganskih snovi iz oko
lja, neustreznosti priprave vode, 
onesnaženja po pripravi vode, ali 
na poškodovanost oz. napake v 
omrežju ipd.

V vzorcu pitne vode so bile 
ugotovljene koliformne bakterije 
same, brez E.coli in/ali enteroko
kov, kar kaže, da verjetno ni šlo 
za fekalno onesnaženje. Tako 
onesnaženje lahko predstavlja ne
varnost za zdravje ljudi, a je to ur
gentno manj pomembno.

Po Pravilniku o pitni vodi 
(Ur. l. R št. 19/04, 35/04) so koli
formne bakterije uvrščene v Prilo
go I, del C, med indikatorske para
metre. Mejna vrednost za kolifor
mne bakterije je: 0 na 100 ml.

V primeru, da se v pitni vodi 
ugotovi prisotnost koliformnih 
bakterij, mora upravljavec takoj 
ugotoviti vzroke neskladnosti pre
izkušenih parametrov pitne vode 
in s pregledom celega sistema za 
oskrbo s pitno vodo preveriti nje
govo stanje in ukrepati v skladu z 
ugotovitvami.

Ustreznost izvedenih ukrepov 
je potrebno preveriti z odvzemom 
vzorca pitne vode.

PESTICIDI V PITNI VODI
Pri mejni vrednosti 0,10 g/l za 

večino pesticidov, njihovih raz
gradnih, reakcijskih in metabolnih 
produktov gre za načelo previd
nostni, ki izhaja iz predpostavke, 
da naj snovi iz skupine pesticidov 
v vodi, ki se uporablja kot vir pit
ne vode ali v pitni vodi, ne bi bilo. 
EU zaostruje meje, ki jih dopušča 
SZO za posamezne pesticide zara

di možnih, do sedaj nepoznanih 
učinkov na zdravje ljudi. Zahteva 
velja za vsebnosti, izmerjene na 
mestu uporabe pitne vode, to je 
npr. na pipi uporabnika (Council 
Directive 98/83/EC on the quality 
of water intended for human con
sumption).

Svetovna zdravstvena organiza
cija (v nadaljevanju: SZO) določa 
priporočene mejne vrednosti za 
pesticide v pitni vodi na podlagi 
rezultatov poskusov na živalih. Te 
vrednosti, ki jih SZO ocenjuje kot 
vrednosti, ki ne predstavljajo tve
ganja za zdravje ljudi, so v večini 
primerov bistveno višje od 0,10 
g/l (Pesticides. In: Guidelines for 
drinking-water quality, 2nd ed. 
Vol 2. World Health Organization 
Geneva, 1996: 586-787).

Na podlagi poskusov na živalih 
je SZO določila dopusten dnevni 
vnos (varen vnos) atrazina - 
0.0005 mg/kg/dan in vrednost v 
pitni vodi 2 g/l.

Po priporočilih SZO je spre
jemljiv dovoljeni dnevni vnos atra
zina 0,5 g/kg za odraslo osebo. 
Tako je sprejemljiv dnevni vnos za 
70 kg težkega človeka 35 g. Ob 
predpostavki, da znaša vnos preko 
vode iz lokalnega vodnega vira 10 
% celotnega vnosa pomeni, da je 
dovoljen dnevni vnos preko vode 
za odraslega človeka 3,5 g na dan. 
Izmerjene vrednosti atrazina v pit
ni vodi (največ 0,2 g/l) povzroči
jo (ob zaužitju 2 l vode dnevno - 
metodologija izračuna vnosa 
SZO) vnos 0,4 g/dan, kar pred
stavlja približno osmino dovolje
nega vnosa preko vode. Vrednosti 
v pitni vodi so daleč pod to mejo 
in tako po sedaj znanih podatkih 
ne predstavljajo nevarnosti za 
zdravje ljudi (Pesticides. In: Gui
delines for drinking-water quality, 
2nd ed. Vol 2. World Health Orga
nization Geneva, 1996: 586-787).

Mednarodna organizacija za 
preučevanje karcinogenih snovi

(International Agency for Rese
arch on Cancer - IARC) uvršča at
razin v tretjo skupino, v katero se 
sicer uvrščajo tiste snovi, za kate
re je premalo dokazov za uvrstitev 
med rakotvorne snovi (IARC. 
1999. IARC monographs on the 
evaluation of carcinogenic risks to 
humans: Some Chemicals that 
cause tumours (SIC) of the kid
ney or urinary bladder in rodents 
and some other substances. Lyon, 
France: World Health Agency: In
ternational Agency for Research 
on Cancer). US Environmental 
Protection Agency uvršča atrazin 
v C skupino kot možen karcino
gen za človeka.

Desetilatrazin, metabolit atra
zina, toksikološko ni nevarnejši 
od atrazina

KONCENTRACIJA VODIKO
VIH IONOV (pH VREDNOST)

S pH vrednostjo vode izraža
mo stopnjo kislosti oz. bazičnosti 
vode. pH 7 pomeni, da je voda 
nevtralna; pod to vrednostjo je 
kisla, nad to vrednostjo pa bazi
čna. V večini naravnih vod je pH 
povezan z ravnotežjem ogljikove
ga dioksida, hidrogenkarbonata in 
karbonata in s tem tudi s trdoto 
vode (mehke vode imajo nižjo pH 
vrednost, trde vode pa višjo). Obi
čajni pH v podzemnih vodah je 
med 6 in 8,5, pH limoninega soka 
je 2, jabolka 3, paradižnika 4, 
morske vode 8, nekaterih deter
gentov do 10, nekaterih čistil tudi 
do 12. Ekstremne vrednosti v pit
ni vodi so lahko posledica nezgod, 
napak v pripravi vode ali sprošča
nja iz materialov v stiku z vodo 
(npr. cementne cevi). Vpliv kon
centracije vodikovih ionov (pH 
vrednost) na zdravje ljudi je lahko 
posreden ali neposreden. Nepo
sredna izpostavljenost ekstremno 
visokemu ali nizkemu pH povzro
ča draženje oči, sluznic in kože ter 
okvaro tkiva. Ekstremne vrednos
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ti, ki bi povzročile take poškodbe 
(npr. pod 4 ali nad 11), v sistemih 
za oskrbo s pitno vodo, niso obi
čajne. Med posredne vplive šteje
mo povečanje korozije materialov 
v stiku z vodo z nizko pH vred
nostjo; posledica korozije je lahko 
kontaminacija vode, sprememba 
okusa in videza ter tudi poškodbe 
na materialu. Zlasti pomembna je 
ustrezna pH vrednost pri pripravi 
vode za zagotavljanje učinkovite 
koagulacije in dezinfekcije. Za 
učinkovito dezinfekcijo vode s klo
rom naj bo pH manj kot 8.

V Pravilniku o pitni vodi (Ur. l. 
RS št.: 19/04 in 35/04) je parame
ter koncentracija vodikovih ionov 
(pH vrednost) uvrščen v Prilogo 
1, del C, med indikatorske para
metre. Za pitno vodo je določena 
mejna vrednost med 6,5 in 9,5. Za 
vodo, ki je namenjena pakiranju,

je najnižja vrednost lahko 4,5; če 
je voda naravno bogata ali umetno 
obogatena z ogljikovim dioksi
dom, je vrednost pH lahko še niž
ja. V skupini indikatorskih para
metrov je pH zato, ker mejna vred
nost ne temelji na podatkih o ne
varnostih za zdravje ljudi, pač pa 
na osnovi vpliva pH na materiale 
v stiku z vodo ter na učinkovitost 
dezinfekcije vode.

Spremljanje vrednosti parame
tra pH v pitni vodi omogoča hitro 
in enostavno zaznavanje spre
memb lastnosti vode na terenu. 
Zaradi vpliva na korozijo in pos
topke priprave je eden najpo
membnejših operativnih (tehno
loških) parametrov. Pri obratova
nju sistema za oskrbo s pitno vodo 
je potrebno stalno spremljanje in 
korekcija pH vrednosti vode v pos
topku priprave in pred vstopom

vode v distribucijski sistem. V pri
meru odstopanj od predpisanih 
vrednosti mora upravljalec takoj 
ugotoviti vzroke neskladnosti pH 
vrednosti ter s pregledom celega 
sistema za oskrbo s pitno vodo 
preveriti njegovo stanje in ukrepa
ti v skladu z ugotovitvami. V koli
kor pH doseže vrednosti pri po
rabniku manj kot 4 ali več kot 11, 
je potrebna prekinitev dobave.

PREDLOGI UKREPOV 
1. V letu 2006 je potrebno nada

ljevati s spremljanjem pestici
dov in nitratov v pitni vodi.

2. Potrebno je dosledno upošteva
ti režim, predpisan za vodovar
stvene pasove v sprejetem ob
činskem Odloku (Ur. l. RS 
št.: 37/98).

Janez SENICA, Štefan SMODIŠ

UTRIP IZ KRA
JEV

N
IH SKUPN

O
STI

UTRINKI IZ KRAJEVNE SKUPNOSTI GANČANI

Za delo v krajevni skupnosti oziroma na lokal
nem nivoju je pomembno, da smo vsi pripravljeni de
lati. Pri tem ne sme biti pomembno, kakšne politi
čne opredelitve je kdo. Zdi se mi, da so tovrstne de
litve nepotrebne in pomenijo pomanjkanje politične 
kulture. Seveda to ne pomeni, da ne bi vsak lahko 
mislil s svojo glavo. Ne sme se pa zgoditi, da bi zara
di različnih prepričanj prihajalo do onemogočanja 
drugače mislečih iz dela v lokalnih skupnostih. To
vrstna dejanja ne vodijo k napredku v krajevni skup
nosti oziroma v vasi. Pri našem delu do sedaj na sre
čo ni prihajalo do tovrstnih težav.

Za dogajanje v naši krajevni skupnosti je v zad
njem času značilno, da prihaja do ponovnega oživ
ljanja nekaterih običajev in navad iz preteklosti. To
vrstne aktivnosti seveda pozdravljamo. Med omenje
nimi aktivnostmi bi izpostavili organiziranje pusto
vanja oziroma pustne povorke in aktivnosti v okviru 
turističnega društva - prikaz spravila koruze, pripra
va jedi iz koruze, prikaz ljudskih iger - skečev ...

Poleg tega moramo omeniti tudi aktivnosti, ki so 
posledica časa, v katerem živimo. Tu mislim pred
vsem na opozarjanje na zdrav način življenja - giba
nje v naravi, izlete, zdravo prehrano ...

V vseh teh aktivnostih se prepletata tradicija in

novi trendi, ki so nekakšen znak napredka, ki pa mo
ra vedno temeljiti na znanih izkušnjah in dosežkih 
iz preteklosti.

Ker sem se že dotaknil turističnega društva, bi na 
tem mestu na kratko opisal tudi stanje v drugih druš
tvih v krajevni skupnosti.

Za društva lahko rečemo, da so vsaka na svojem 
področju osnova in stalnica družbenega dogajanja 
na vasi. Tudi pri ostalih društvih so opazne sledi na
predka. Tako je gasilsko društvo v fazi dokončanja 
novega gasilskega doma, ki bo dal nov pečat centru 
vasi in bo lahko uporaben tudi za druge namene.

Nogometni klub se je odločil, da se na področju 
mlajših kategorij poveže z NK Muro 05 in s tem 
dvigne kakovostno raven nogometa v vasi na višji ni
vo. Pri tem pa seveda obstaja bojazen, ki se lahko ob 
tem pojavi in sicer, da se ne bi domači klub "izgubil" 
v večjem klubu.

Aktivna so tudi ostala društva, čeprav mogoče ni
so tako izpostavljena in na vidiku. Tu bi omenil pred
vsem strelsko društvo, ki stalno beleži zelo dobre re
zultate. Omenil bi tudi kulturno-umetniško društvo, 
ki je med drugim organiziralo proslavo ob kultur
nem prazniku, kar se je zgodilo po dolgem času pre
mora. Omenil bi tudi moški pevski zbor, ki ima že
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I dolgo tradicijo, potrebno pa bi bilo pridobiti nekaj 

mlajših pevcev, da bi bil zbor vedno v zadostni za
sedbi. Aktivne so tudi ljudske pevke, ki nam zapoje
jo ob različnih prireditvah.

O delu turističnega društva sem povedal že pre
cej, ko sem se ustavil pri oživljanju starih običajev in 
navad ter uvajanju novosti pri skrbi za bolj zdrav na
čin življenja.

Mogoče bi na tem mestu izpostavil problematiko 
mladih, ki nekako nimajo kakšne svoje organizira
nosti, kjer bi se lahko družili, če izvzamemo druže
nje pri pripravi mlaja oziroma vključenost posame
znikov v zgoraj omenjena društva. Najbrž bi se na 
tem področju dalo narediti kaj več, seveda tudi ob so
delovanju in pobudah mladih.

Ker v krajevno skupnost Gančani sodi tudi zase
lek Hraščice, ne smem pozabiti na veliko pridobitev, 
tako zanje kot za celotno skupnost. To je nova kape
la v zaselku, ki je bila predana namenu lansko jesen. 
Počastil in blagoslovil jo je mariborski pomožni škof 
g. Smej. Tudi krajevna skupnost je po svojih močeh 
pomagala pri gradnji.

Samo življenje in dogajanje v naši krajevni skup
nosti sicer teče po ustaljenih tirnicah, kar dokazuje, 
da so stvari zastavljene na pravi način in ni kakšnih 
večjih pretresov, čeprav je včasih tudi to dobro, saj 
so ti lahko vir novih idej, spoznanj in dodatne zagna
nosti in zavzetosti pri izboljšanju stanja.

Dosedanje pisanje o krajevni skupnosti Gančani 
se  je nanašalo predvsem na družabno življenje in de
lovanje društev. Mislim, da upravičeno, saj njihovo

delovanje daje kraju največje impulze za različne do
godke in prireditve.

Tako so društva udeležena pri večini prireditev, 
pri katerih sodeluje oziroma jih organizira vodstvo 
krajevne skupnosti. Tu mislim predvsem na priredit
ve, kot so vsakoletno srečanje starejših, postavitev 
mlaja, prireditev ob dnevu žena in materinskem 
dnevu, božični koncert, proslava ob kulturnem praz
niku ...

Do sedaj se nisem kaj preveč ustavljal pri materi
alnem napredku vasi, saj je to vedno na očeh in bolj 
vidno in oprijemljivo kot zadeve, o katerih sem pisal 
do zdaj. Za področje materialnega razvoja je potreb
no povedati, da krajevna skupnost večje investicije 
(kanalizacija, ipd) zelo težko izpelje brez občinskega 
denarja in je v tem pogledu precej odvisna od obči
ne. Seveda lahko predlaga določene projekte, ven
dar brez občinskega "blagoslova" realizacija skoraj 
ni mogoča. Tako krajevni skupnosti ostanejo manj 
zahtevni posegi in skrb za obstoječe objekte: vzdrže
vanje objektov, cest, poljskih poti, ulične razsvetlja
ve, ...

Ob koncu mojih utrinkov bi rad izrazil zahvalo 
vsem, ki se trudijo na kateremkoli področju za napre
dek vasi. Vsem gre zahvala v imenu sveta krajevne 
skupnosti, dobrodošli pa so tudi vsi tisti, ki so do 
zdaj morda bili manj aktivni in ki lahko s svojimi sve
žimi idejami pripomorejo, da bo razvoj naše skup
nosti še bolj intenziven.

Štefan ŽIŽEK

BOŽIČNA OBDARITEV NOVOROJENCEV 2005 V LIPOVCIH

Krajevna skupnost Lipovci demografsko ni ogro
žena. Tako kažejo podatki o številu novorojencev 
na letni ravni. Tako zadostno število rojstev kot 
ugodna mortaliteta govorita v prid številčni rasti in 
s tem razvoju našega kraja.

V letu 2005 se je staršem s stalnim bivališčem v 
Lipovcih rodilo 13 novorojencev. Vse te naše malčke 
in njihove starše smo 25. decembra povabili na tradi
cionalni božični shod krajanov pred lipovsko kapelo. 
Čeprav ni bilo snežne odeje, je bilo dokaj mrzlo. Na
šim najmlajšim - manjkal ni niti eden - mraz ni mo
gel do živega, saj so bili v toplih oblačilih.

Program so pripravili lipovski "rekruti", letniki 
1988, zapele pa lipovske ljudske pevke in moški pev
ski zbor. Svet KS je pripravil za vse novorojence 
praktično darilo. Ob čestitki staršem jih je novoro
jencem razdelil naš božiček.

Seznam novorojencev v letu 2005:

1. TIVADAR TIMOTEJ, roj. 07.01.2005, Lipovci 71 
2. SRAKA ANAMARIJA, roj. 09.02.2005, Lipovci 51 
3. PRELOG SAVO, roj. 26.02.2005, Lipovci 145/A
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4. ČASAR LARA, roj. 15.03.2005, Lipovci 32 
5. SMEJ ANAMARIJA, roj. 11.06.2005, Lipovci 203/A 
6. SLAVIC JAN (BEZJAK), roj. 01.07.2005, Lipovci 265 
7. ERJAVEC MARUŠA, roj. 03.08.2005, Lipovci 68 
8. ŠIJANEC FILIP, roj. 14.08.2005, Lipovci 90/A 
9. LUTAR LARA, roj. 22.08.2005, Lipovci 219 
10. KOREN MARINO, roj. 23.08.2005, Lipovci 189 
11. MAUČEC ALEN, roj. 31.08.2005, Lipovci 90/D 
12. RECEK DAŠA, roj. 10.11.2005, Lipovci 134

13. JEREBIC ELA, roj. 29.11.2005, Lipovci 180

10. tradicionalno božično prireditev smo si ogle
dali številni udeleženci, obogateni s prazničnim 
vzdušjem božiča in novega leta, ki smo se ob zaklju
čku nekoliko pogreli s toplim napitkom.

Janko Bezjak

ZAVOD ZA TURIZEM IN KULTURO BELTINCI 
USPEŠNO ZAKLJUČIL PRVO LETO POSLOVANJA

Leto 2005 predstavlja prvo leto 
delovanja Zavoda za turizem in 
kulturo (ZTK) Beltinci. V progra
mu dela za leto 2005 smo si zasta
vili širok opus aktivnosti, ki naj bi 
predstavljale smernice za delova
nje v prvem letu. Kljub temu pa 
smo v ZTK Beltinci uspeli realizi
rati vse načrtovane naloge, ki smo 
jih v veliki meri še nadgradili.

Zavod za turizem in kulturo 
Beltinci je v prvem letu delovanja 
2005 ustvaril 15.680.334,73 SIT 
prihodkov in 14.523.469,98 SIT 
odhodkov.

Pozitivna razlika med prihodki 
in odhodki je posledica uspešnega 
izvajanja pridobitnih dejavnosti 
(prodaja turističnih aranžmajev, 
prodajalna), tržno naravnanih ak
tivnosti pri izdaji promocijskega 
materiala in dobljenih projektov 
na domačih razpisih in na razpi
sih EU (Phare).

STRNJENO LETNO POROČILO 
ZTK BELTINCI 2005

Pomembnejši dogodki v letu 
2005

Imenovanje članov upravnega 
odbora ZTK Beltinci

Občinski svet občine Beltinci 
je na svoji 18. redni seji dne 
22.12.2004 s sklepom imenoval 7- 
članski UO ZTK Beltinci, v kate
rem so: Peter Šraj, Štefan Jerebic,

Nikolaj Szepessy, Ana Bugar, Eli
ca Horvat, Jožica Jakob, Franc 
Horvat.

Seje UO
Prva konstitutivna seja UO 

ZTK Beltinci je bila 13. januarja 
2005. Na njej je bil izvoljen pred
sednik UO g. Nikolaj SZEPESSY 
in podpredsednica UO ga. Ana 
BUGAR. Na prvi seji UO je bil 
sprejet statut ZTK Beltinci in ak
cijski načrt s programom dela in 
finančnim planom za leto 2005. 
Soglasje k statutu je podal Občin
ski svet občine Beltinci na svoji 
19. redni seji, dne 01.02.2005. UO 
ZTK Beltinci se je v letu 2005 se
stal petkrat.

Dogovor o trženju izletniške to
čke "Otok ljubezni" v Ižakovcih

Na podlagi dogovora med 
predstavniki Občine Beltinci, KS 
Ižakovci, TD Büjraš" Ižakovci, 
DKLI Ižakovci in ZTK Beltinci, 
sprejetega na seji dne 07.03.2005, 
je Občina Beltinci kot upravitelj 
"Otoka ljubezni" pooblastila ZTK 
Beltinci za trženje izletniške točke 
"Otok ljubezni".

Podpis pogodbe o izvajanju go
stinskih storitev na "Otoku ljubez
ni"

ZTK Beltinci je v mesecu juni
ju podpisal pogodbo z Zvezdo - 
Diano d.o.o. za izvajanje gostin
ske dejavnosti (catering) na "Oto
ku ljubezni" v Ižakovcih. Organi
zacija Zvezda - Diana d.o.o. je bi

la izbrana kot najboljši ponudnik 
na podlagi povabila k oddaji po
nudbe za izvajanje gostinskih sto
ritev (catering) na "Otoku ljubez
ni" z dne 22.04.2005.

Vselitev v nove prostore in otvo
ritev turistično-informativne pisar
ne ZTK Beltinci

V mesecu juliju se je ZTK Bel
tinci preselil v nove prostore v bel
tinskem gradu. Na novi lokaciji je 
pridobil pogoje za izvajanje infor
mativne in agencijske dejavnosti v 
okviru turistično-informativne pi
sarne. Uradna otvoritev turistično- 
informativne pisarne je bila avgus
ta 2005.

Pridobitev licence Gospodarske 
zbornice Slovenije.

ZTK Beltinci je v mesecu ok
tobru pridobil licenco Gospodar
ske zbornice Slovenije za izvajanje 
dejavnosti organizacije in prodaje 
turističnih aranžmajev.

GLAVNA PODROČJA 
DELOVANJA

PROMOCIJSKE
AKTIVNOSTI

Izdaja promocijskih materialov 
- Katalog ponudbe občine Bel

tinci "Beltinci 100% PANO
NIA" (v nakladi 6.000 izvodov 
v slovenskem, nemškem in an
gleškem jeziku)

- Prospekt o izletniški točki
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marec 2005 (8.000 izvodov v 
slovenskem in nemškem jezi
ku)

- Promocijska gradiva projekta 
"Zakladi panonskega podeže
lja" (organizacija, priprava in 
izvedba):

- prospekt "Zakladi panonskega 
podeželja" v nakladi 5.000 iz
vodov v slovenskem, nemškem, 
angleškem in madžarskem jezi
ku;

- turistična karta občine Beltinci 
(z opisi v slovenskem, nem
škem, angleškem in madžar
skem jeziku) v nakladi 5.000 
izvodov;

- razglednice - serija petih različ
nih razglednic z motivi iz obči
ne Beltinci v skupni nakladi 
10.000 izvodov.

objave v publikacijah
-  Prireditve 2005 (izdala Sloven

ska turistična organizacija)
- Koledar prireditev v Pomurju 

(izdala Pomurska turistična 
zveza)

- Zloženka "Stranske poti so za
peljivejše od glavnih" (z zemlje
vidom Slovenije, izdala Sloven
ska turistična organizacija)

- Vodnik "Stranske poti so zape
ljivejše od glavnih" (izdala Slo
venska turistična organizacija)

- PIRS - objava v telefonskem 
imeniku (podrobna predstavi
tev)

Predstavitve, sejemski nastopi 
- Predstavitev v Velenju, 18. junij 

2005
- Predstavitev v Feldbachu - Av

strija, 01. julij 2005 
- Predstavitev v Ljubljani, 29. 

oktober 2005
S promocijskim materialom 

smo preko Pomurske turistične 
zveze, Term 3000, Zvezde-Diane 
d.o.o. Murska Sobota sodelovali na 
številnih sejmih doma in v tujini.

odnosi z javnostmi
Skozi celo leto 2005 smo red

no poročali medijem o aktivno
stih, ki smo jih načrtovali in izva
jali. Vsak pomembnejši dogodek 
oz. aktivnost smo medijem pred
stavili v t.i. "Informacijah", organi
zirali pa smo tudi nekaj tiskovnih 
konferenc.

Zelo dobro smo v letu 2005 so
delovali z naslednjimi lokalnimi 
mediji: TV Idea, Kanal 10, TV 
AS, Vestnik, Večer, Delo, Radio 
Maxi, Radio Murski val.

Prav tako smo o aktivnostih 
redno poročali v občinskem glasi
lu "Mali rijtar", na občinskih splet
nih straneh (www.beltinci.si) in 
objavljali reportaže na občinski 
CATV.

Pomembnejše objave in pri
spevke smo imeli na Primorskem 
radiu (oddaja "Lepote Slovenije), 
radiu Gorenc Tržič, v oddaji "Tu
ristika" na nacionalni TV (prvi 
program), v oddaji "Z Adijem po 
Sloveniji" na A Kanalu. Sodelova
li smo tudi pri snemanju DVD o 
Sloveniji (novi turistični film po 
šestih izbranih poteh).

Celostna grafična podoba
Upravni odbor ZTK Beltinci je 

na svoji drugi seji dne 21.03.2005 
sprejel logotip zavoda in aplikaci
je za dopisni papir, vizitke in ku
verte.

Informacijski sistem
Na spletnih staneh Občine Bel

tinci www.beltinci.si smo predsta
vili celovito dejavnost ZTK Bel
tinci in ponudbo občine na po
dročju turizma in kulture.

Kot člani informacijske mreže 
pri Slovenski turistični organizaci
ji sooblikujemo slovenski turisti
čni portal www.slovenia.info in 
dopolnjujemo spletne strani z vse
binami iz občine Beltinci.

Informiranje obiskovalcev 
informativna pisarna.

V mesecu avgustu smo v okviru 
dejavnosti ZTK Beltinci odprli tu
ristično-informativno pisarno v 
beltinskem gradu (desni prostor v 
banjasto obokani veži).

V informacijski pisarni smo ta
ko od avgusta naprej lahko izvaja
li informativno dejavnost. Turis
tom, izletnikom, naključnim obis
kovalcem smo nudili celovite in
formacije o znamenitostih, prire
ditvah in dogodkih, gostinski po
nudbi, prenočitvenih zmogljivo
stih, naravnih in kulturnih zname
nitostih, domači obrti, izletih in 
drugih informacijah v občini Bel
tinci in širši pokrajini.

RAZVOJ IN TRŽENJE 
"OTOKA LJUBEZNI"

Organizacija in razvoj ponudbe
ZTK Beltinci se je poleg osta

lih tekočih dejavnosti v spomla
danskih mesecih osredotočil tudi 
na popestritev ponudbe na "Oto
ku ljubezni" v Ižakovcih. Zavod 
od začetka leta 2005 skrbi za po
nudbo na otoku, hkrati pa tudi za 
njegovo trženje. Ob vse večjem 
obisku turistov in izletnikov se je 
izkazalo, da je potrebno ponudbo 
sistematično dopolnjevati in iz
boljševati. Tako smo se v okviru 
letnega programa lotili obnove 
trgovinske dejavnosti v kiosku in 
pripravili pravno podlago za izbor 
gostinca, ki bo tam izvajal gostin
ske storitve.

"Otok ljubezni" je v letu 2005 
obiskalo 13.000 izletnikov (evi
denca ZTK Beltinci).

PROJEKTI

"Zakladi panonskega podeželja"

http://www.beltinci.si
http://www.beltinci.si
http://www.slovenia.info
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Skupna vrednost projekta je 
znašala 47.342 EUR, od tega so 
sredstva EU 42.608 EUR (90%) 
in sredstva Občine Beltinci 4.734 
EUR (10%).

"Dol po Muri"
Skupna vrednost projekta zna

ša 62.154 EUR, od tega so sred
stva EU 55.938 EUR (90%) in 
sredstva Občine Beltinci 6.216 
EUR (10%).

"Zgodovina zdravstva v Po
murju" - stalna razstava.

Strokovna komisija za premi
čno kulturno dediščino je prijav
ljen projekt ZTK Beltinci izbrala v 
sofinanciranje in sicer v znesku 
1.050.000,00 SIT.

Omenjeni projekt predstavlja I. 
fazo postavitve stalne razstave 
"Zgodovine zdravstva v Pomurju" 
v prostorih beltinskega gradu (tri
je prostori v SV traktu gradu).

"Informiranje obiskovalcev na 
Otoku ljubezni"

ZTK Beltinci je izvajal pro
gram javnega dela INFORMIRA
NJE OBISKOVALCEV NA OTO

KU LJUBEZNI v času od 1. 
marca 2005 do 31. oktobra 2005.

INFORMIRANJE IN 
AGENCIJSKA DEJAVNOST

ZTK Beltinci je v skladu z Za
konom o spodbujanju razvoja tu
rizma (ZSRT) izvajal informira
nje oz. informacijsko turistično 
dejavnost. Ob pridobitvi licence 
za opravljanje dejavnosti organiza
cije in trženja turističnih aranžma
jev smo veliko pozornosti nameni
li organizaciji in prodaji turistič
nih aranžmajev in izletov.

ORGANIZACIJA PRIREDITEV, 
AKCIJ

- silvestrovanje na prostem, 
31.12.2004/01.01.2005 

- veselo pustovanje, 08.02.2005 
- javni natečaj za izbor najbolj

ših spominkov s področja 
"Markovskega"

- predstavitev poklica turistične
ga vodnika (maj)

- nordijska hoja (jesenski meseci) 
- koncert DALMATINSKE

KLAPE "KRISTOFOR" v Bel
tincih (november)

- koncert VEČER BOŽIČNIH 
NAPEVOV (december)

- PRAZNIČNI SEJEM v Beltin
cih (prve tri sobote v decembru)

ZTK Beltinci je aktivno sodelo
val pri organizaciji in izvedbi 35. 
Mednarodnega folklornega festi
vala v Beltincih in 14. Büjraških 
dnevih v Ižakovcih. Prav tako pa 
smo na različne načine pomagali 
izvesti mnoge prireditve, ki so jih 
organizirala društva v občini Bel
tinci in Občina Beltinci.

PODROČJE DRUŠTVENE 
DEJAVNOSTI

ZTK Beltinci je svoje delovanje 
usmerjal v spodbujanje in koordi
nacijo dejavnosti turističnih, kul
turnih in drugih s turizmom in 
kulturo povezanih društev. Dru
štvom smo nudil administrativno- 
tehnično in strokovno-organizacij
sko pomoč.

Elica HORVAT

KULTURNI TEDEN V ENOTI MELINCI

Letos smo se odločili, da bomo 
preživeli kulturni teden v "SVETU 
PRAVLJIC". Pravljica je eno naj
lepših daril otrokom in tega se tu
di dobro zavedamo. Zaradi vse 
močnejšega prodora raznih medi
jev dobiva pravljica, ki jo otrokom 
beremo ali pripovedujemo, poseb
no vlogo. Zakaj?

- Branje ali pripovedovanje 
otroka sprosti,

- Daje mu občutek varnosti, kar 
vpliva na njegovo čustveno doživ
ljanje,

- Otrok se vživlja v vlogo posa
meznih junakov

Malčki v knjižnici s knjižničarjem Milanom Zrinskim
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rja.

Ob branju, še bolj pa ob pripo
vedovanju pravljic, se otrok sreča 
z barvo in močjo glasu, z mimiko, 
gestami bralca ali pripovedovalca, 
le ta pa lahko spremlja odziv otrok 
na podano vsebino.

Z branjem in pripovedovanjem 
krepimo otrokovo sposobnost po
slušanja, koncentracije, bogatimo 
besedni zaklad, širimo njegov do
mišljijski svet in tako postavljamo 
temelje za ustvarjalnost v mišlje
nju ter sposobnost jezikovnega iz
ražanja.

In kaj smo nudili otrokom v 
kulturnem tednu?

- Obiskala nas je knjižničarka 
Vesna, k i je otrokom na prijeten in 
starosti primeren način podala 
dve pravljici.

- V tem času nas je obiskala 
"POTUJOČA KNJIŽNICA", kjer 
si otroci vzamejo njim primerne 
knjige po lastnem izboru.

- Organizirali smo izlet z avto
busom v Beltince, kjer smo si 
ogledali knjižnico v osnovni šoli. 
Knjižničar Milan nas je vljudno 
sprejel, nam razložil, kako imajo 
razporejene knjige po starosti, 
nam pokazal "rdečo dvorano" in 
povedal, kaj vse se odvija v njej ter

nas seznanil z računalniško sobo 
in nam jo tudi pokazal. In kaj je 
bilo za zaključek? Seveda, Pravlji
ca o snežakih.

- Po ogledu knjižnice nas je pot 
z avtobusom vodila še v tiskarno, 
kjer pa nismo poslušali pravljice, 
ampak nam je gospod Srečko Ka
vaš povedal in pokazal, kako se 
knjige in druge stvari natisnejo, 
čeprav je sam delovni proces v tis
karni pretežek, da bi ga otroci ra
zumeli, pa smo ob tem uresničeva
li načelo sodelovanja z okoljem - 
možnost uporabe družbeno kul
turnih virov učenja v bližnjem 
okolju vrtca.

Tudi iz tiskarne nismo odšli 
praznih rok: dobili smo precej od
padnega papirja in kartona, ki ga 
bomo med drugim uporabili tudi 
za likovno izražanje domišljijske
ga sveta pravljic.

Da bi spodbudili tudi družin
sko branja, izposojamo otrokom 
knjige domov. Ob branju ali pripo
vedovanju doživlja otrok občutek 
varnosti, topline, ljubezni, zato 
mu dajemo to, kar si želi, kar po
trebuje.

Mariju Zadravec, 
Tanja Zver

2. Zanimiv ogled tiskarne pri Srečku Kavašu.

SNEGULJČICA IN PALČKI V VRTCU MELINCI

V naši majhni skupini, v oddel
ku 1-3, smo se na pust začeli pri
pravljati že v začetku februarja. 
Takrat nas je obiskal palček, ki je 
tudi nam prinesel kapice, s kateri
mi smo se večkrat igrali. Postopo
ma smo kapicam dodali še haljice 
s pasovi in se skozi igro in preob
leko spreminjali v palčke. Tako je 
pustna preobleka postajala vse 
bolj zabavna, prijetna. Uživali 
smo v ponazarjanju odhoda pal
čkov v rudnik, kopanju rude in is
kanju zakladov.

Malčki palčki s Sneguljčico.
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Skupaj smo si izdelali še hiško 

iz kartona, kjer nas je obiskovala 
Sneguljčica, ki nam je stregla s sla
ščicami. Ob tem smo vadili vljud
nostne fraze, kot so: IZVOLI, 
HVALA, DOBER TEK, HVALA 
ENAKO ...

Predvsem pa smo preoblečeni 
v palčke - pustne šeme radostno 
uživali, kar so izžarevale tudi oči 
naših najmanjših. Upamo, da smo 
s svojim pustnim rajanjem in vese
ljem prepodili starko zimo.

Janja, Damjana Hiška, drobcena hiška, sladki domek palčkov

LABODI

Labod je ena izmed najlepših vodnih ptic, kar 
jih poznam. Ko sem bila še čisto majhna, sem jih 
hodila z mamo vsako pomlad obiskovat in hranit v 
Vučjo jamo. Labodi so mi všeč, ker so nekaj posebne
ga, ker imajo snežno belo perje, kot da bi živeli na 
oblakih. Vsako leto so prileteli k nam v Lipovce in z 
veseljem sem tekla k njim. Letos pa ne bo več tako. 
Tudi pri nas je Izbruhnila kruta bolezen, ki labode 
neusmiljeno ubija. Zaradi tega sem zelo žalostna. 
Tako rada bi jih obvarovala pred to boleznijo, če pa jih 
ne morem. Za konec sem se spomnila dveh čudovitih 
pravljic Grdi raček in Divji labodi. Preberite ju, ne bo 
vam žal - vsaj v njih bodo labodi živeli večno!

Mojca Žižek

LABODJI SPEV

Plavajo trije labodi po vodni gladini, 
potapljajo se, živijo svobodni.
O njih so slavni pevci že peli, 
pravljičar Andersen je pravljico napisal, 
baletniki so Labodji spev odplesali.
Labodi za sveto žival so veljali, 
v srednjem veku so pravljični motiv postali. 
Plavajo, plavajo trije labodi, 
čudim se njihovi beli lepoti.
Beli labodi simbol so svobode, 
brez strahu priletijo v naše vode.
A zdaj jih je ptičja gripa zajela, 
v svoj ledeni objem jih objela.
Nič več k vodi ljudje ne hitijo, 
zdaj s strahom in grozo v njih strmijo. 
Labodi pa pojejo žalostni spev:
"Rešite nas vendar, umiramo zdaj!"

Tina ZVER
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DI OBISK POKRAJINSKEGA MUZEJA V MURSKI SOBOTI

"  Ena najstarejših cerkva v Prekmurju"

V sklopu kulturnega tedna smo si z otroki iz vrt
ca Gančani ogledali pokrajinski muzej v Murski So
boti. Da h kulturi ne spada samo pisana beseda, knji
ge, razstave, gledališče, slike, ... ampak je kultura ne
kaj več, smo se prepričali, ko nas je vodič v muzeju 
popeljal skozi zgodovino naših krajev.

Številne izkopanine predmetov pričajo o tem, ka
ko so živeli ljudje nekoč in katere predmete so upo
rabljali pri svojem delu.

Pridno smo poslušali vodičeve besede, medtem 
ko nas je vodil iz sobe v sobo, v katerih so si krono
loško sledile zgodbe iz različnih obdobij življenja Po
murja.

"  Kakšen velki biciklin!"

V zgornjem nadstropju muzeja smo si ogledali tu
di razstavo vezenin. Čudoviti motivi le-teh krasijo 
marsikatero obleko, prtiček ali zaveso. To je napor
no in dolgotrajno delo, zato je toliko bolj cenjeno in 
ljudem, ki so ohranili to obrt do današnjih dni, iskre
na hvala.

Polni novih vtisov in spoznanj smo se vrnili v vr

Vodič: "  Nekda so lidje živeli v kučaj iz blata, 
pokrijvali pa so jih s slamof."

Tudi glasba je prispevala svoj delež, da smo se še 
bolj vživeli v čas, o katerem nam je pripovedoval vo
dič.

Otroke so pritegnili nenavadni predmeti, ki so jih 
ljudje izdelovali sami na preprost način, pa vendar so 
bili takrat pravi umetniki svojega poklica.

Pogledi otrok so se precej časa ustavili pri voja
kih, njihovi opremi in orožju, s katerim so se borili 
pred davnimi časi.

Tako smo na koncu prišli do prvih začetkov pre
proste tehnike in tehnologije, brez katere si danda
nes sploh ne moremo predstavljati življenja.

Žan: "  Kakši gvant!"

tec, kjer pa so se nam v naslednjih dneh porajala 
marsikatera vprašanja, na katera bomo odgovore po
iskali v knjigah, s katerimi se srečujemo vsakodnev
no.

Pa smo spet pri kulturi in knjigah!

Jožica MAUČEC
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ŠPORTNI PROGRAM "ZLATI SONČEK" 

V ENOTI "SODČEK G ANČANI"

Glejte, sonce na moji kapi.

Glejte, sonce na moji dlani.

Glejte, sonce na dežni kaplji.

Glejte, sonce dom a pri mami.

Glejte, sonce na rožnem cvetu.

Glejte, sonce je  v ptičjem  letu.

Glejte, sonce to pesem  vodi.

SO N C E VEDNO Z  O TRO KI HODI.

(Dragutin Ognjanovič)

Športni program "Zlati sonček" je namenjen tu
di nam, najmlajšim v vrtcu. Z njim bogatimo pro
gram področja gibanja ter skušamo vsaditi v otroško 
zavest željo in navado po ukvarjanju s gibanjem v 
vseh starostnih obdobjih.

Gibanje je eno od najpomembnejših razsežnosti 
otrokovega celostnega osebnostnega razvoja, kajti z 
različnimi gibalnimi dejavnostmi otrok pozitivno do
življa svoje telo in preko tega gradi pozitivno predsta
vo o sebi. Ta povečuje samozavest, ki je podlaga za 
zorenje osebnosti.

Preizkusili smo se v teku na smučeh.

Najpogumnejši so se spuščali po hribu.

Zato v naših enotah izvajamo ta program. Vanj 
vključujemo:

- izlete 
- plavanje
- rolanje - kotalkanje ali kolesarjenje 
- smučanje ali drsanje 
- spretnosti z žogo (vodenje žoge)
Ker nas je to zimo narava obdarila s prečudovito 

odejo snega, smo z otroki z lahkoto izvajali eno iz
med nalog "Zlatega sončka ", smučanje.

Na pomoč so nam priskočili starši, saj so otroci 
od doma prinesli smuči.

Vsi otroci, ki letos zapuščajo vrtec in jeseni odha
jajo v devetletno OŠ, so osvojili nalepko za smuča
nje, ki so jo z veseljem in nasmeškom na obrazu na
lepili v svojo knjižico

"Zlatega sončka". Nekaj otrok se je v stopničas
tem koraku s smučmi povzpelo na naš hrib in se spus
tilo po nagibu, ostali pa so opravili hojo na smučeh.

Na svoje dosežke so ponosni otroci, starši in seve
da strokovne delavke enote "Sodček G ančani".

Vesna HORVAT
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PROJEKT POTOVANJE K SEBI IN OKROG SVETA

Veseli smo novih prijateljic.

Pred letom dni smo se vključili 
v projekt "POTOVANJE K SEBI 
IN OKROG SVETA".

Namen projekta je učiti otroke 
sprejemati različnosti, jih učiti 
strpnosti, medsebojne pomoči in 
solidarnosti.

V okviru nadaljevanja projekta 
smo se vključili v projekt izdelave 
"PUNČKE IZ CUNJ, Punčka, ki 
reši otroka".

Skupaj z otroki smo po navodi
lih izdelali dve punčki. Eno smo 
podarili UNICEFU, ki jo je pro
dal in s tem zagotovili cepljenje 
enega otroka.

Druga punčka potuje od otro
ka do otroka in pri vsakem preživi 
nekaj časa. Otrok je ta čas odgovo
ren za punčko, zanjo mora skrbeti 
in starši zapišejo njune dogodiv
ščine v dnevnik.

Projekt "PUNČKA IZ CUNJ" 
ima poleg najpomembnejšega 
smotra "reševanja življenj" še 
mnoge druge humane pomene. Z 
njim želimo krepiti globalno soli
darnost do najbolj ogroženih 
otrok v svetu.

Tako se tkejo nova prijateljstva, 
ki bodo krepila solidarnost med 
ljudmi ob pomoči otrokom sveta.

Preko projekta "Potovanje k se
bi in okrog sveta" smo spoznavali 
Severno Ameriko - deželo Indijan

cev. Tema se nam je zdela primer
na posebno v tem času, saj smo jo 
lahko povezali s pustom.

S pomočjo knjig smo spoznali 
prvobitno življenje severnoameriš
kih Indijancev - staroselcev. Izde
lovali smo si indijanske perjanice 
iz papirja. Otroci so skupaj s star
ši izdelali loke in jih prinesli v vr
tec, si izbrali indijansko ime in se 
z njim predstavili v vrtcu. Iz palic 
in vrvic smo izdelali ribiške palice 
in ribe iz papirja. Iz velikih kon
zerv smo naredili indijanske bob
ne - timpančke. Postavili smo tudi 
šotore.

Igrali smo se indijansko vas.
Poslikali smo si obraze po indi

jansko. Nataknili smo si perjanice 
in amulete.

Razdelili smo vloge, izbrali 
svojo družino. Vsaka družina je 
dobila posodo, odejo, hrano, kam
ne za ognjišče in polena za ogenj.

Naredili smo ribnik z ribami. 
Razdelili smo ribiške palice in lo
ke.

Igrali smo se družinsko življe
nje Indijancev po njihovih tradici
onalnih pravilih: moški lovijo in 
skrbijo za konje, ženske pa kuha
jo, skrbijo za otroke in domači šo
tor.

Občasno smo imeli praznova
nje sredi vasi s plesi ob spremljavi 
bobnov...

Moški so šli na lov za bizoni. 
Ženske so izdelovale lutke - babike 
iz cunj za svoje otroke.

Igrali smo se plesno igrico "Ole 
majole".

Brali smo indijanske zgodbice 
in slikanice. Glavna zgodbica oz. 
rdeča nit projekta je bila pravljica 
Mali Indijanček Padajoči sneg.

Mali Indijanček Padajoči Sneg 
se je rodil, ko je zemljo pokrivala 
debela snežna odeja. Rad bi riba
ril, hodil na lov in se igral, tako 
kot vsi drugi otroci iz njegovega 
tabora. Pa jih ni dohajal. Odrasli 
so mu nenehno govorili, da mora 
Indijanec loviti kot orel, biti zvit 
kakor lisjak in hiter kot blisk! Ven
dar pa sta mu ravno njegova po

To smo mi, mali indijančki.
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časnost in mehko srce omogočila, 
da si je pridobil prijateljstvo naj
hitrejšega in najlepšega konja.

S to pravljico želimo posredo
vati sporočilo o pomenu sožitja

med otroci in živalmi, tako doma
čimi kot tistimi, ki živijo v naravi. 
Ob slikanici se igramo in smo se 
pridružili vsem, ki jim ni vseeno, 
kako se počutijo naši otroci, kako

se jim godi in kakšen odnos imajo 
do narave, živali in soljudi.

Metka SOBOČAN

ENOTA IŽAKOVCI - BERIMO SKUPAJ

"  Žive naj vsi narodi ..",  so otroci ubrano zapeli 
na "  svoji"  proslavi ob kulturnem prazniku.

Branje je ena temeljnih spo
znavnih zmožnosti človeka. Omo
goča nam, da se sporazumevamo 
z okoljem, razširja nam obzorje, 
nas notranje bogati...

Otrokove dobre izkušnje z bra
njem v predšolskem obdobju po
membno vplivajo na njegov odnos 
do branja tudi kasneje. Strokovne 
delavke v vrtcu načrtno razvijamo 
otrokov zgodnji interes za branje, 
saj se zavedamo, kako pomembna 
naloga vzgoje in izobraževanja je. 
Otrokov zgodnji interes za branje 
ni dan kar po naravi, ampak je iz
zvan s prijetnim doživljanjem 
skupnega branja. Pomemben člen 
predstavljajo tudi starši, ki lahko s 
svojim zgledom pokažejo, kaj jim 
branje pomeni in znajo vzbuditi in 
spodbuditi otrokov interes za knji
ge.

Skupno branje v vrtcu pomeni 
prijetno druženje na preprogi. Je 
priložnost za bogato komunikaci
jo in jezikovni razvoj otroka, še 
posebej, če odrasli ne le bere, am

pak ob knjigi razvija pogovor, v 
katerem postavlja vprašanja odpr
tega tipa in vzpodbuja otroka, da 
daje pobude, sprašuje, razlaga, 
pripoveduje, "bere" zgodbo na 
svojstven način. Tako se branje 
spontano razširi in dodatno obo
gati priložnost za učenje novih be
sed in rabe stavkov. Pogovor o

knjigi je lahko tudi pogovor o teža
vah, ki otroka vznemirjajo, pa o 
njih ne more in ne zna spregovori
ti. Ves čas skrbimo, da je skupno 
branje zanimivo in če se le da, tu
di zabavno. Z vprašanji ne smemo 
pretiravati, osvajanje novih besed 
poteka spontano, zabavno.

Vzpodbudo otroku pomeni tu
di obisk potujoče knjižnice, kjer 
sodeluje pri izbiri svoje knjige in 
najde takšno, ki ga zares zanima. 
Otroci sicer najbolj z zanimanjem 
poslušajo in sodelujejo pri branju 
knjig, ki so bogato in realistično 
ilustrirane, saj jih opazovanje slik 
dodatno spodbudi. Pa vendar z ve
likim zanimanjem poslušajo tudi 
zgodbe z malo ilustracijami ali 
brez njih, seveda pa mora bra
lec/pripovedovalec podajati bese
dilo tako, da otroka pritegne že s 
svojim glasom.

V knjižnem kotičku ima otrok 
vedno na razpolago raznovrstno 
literaturo: pravljice, zgodbe, slika-Ples murskih v il...
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S poezijo so se otroci srečali ob 

minulem kulturnem prazniku. 
Pesnik Tine Mlinarič nam je pred
stavil in tudi podaril svojo zbirko 
pesmi DNIKA. "Reka je ogledalo 
za drevesa, ki se v njej ogledujejo," 
je pričel svoja razmišljanja. Je od
ličen pripovedovalec, ki je otroke 
znal na svojevrsten, idiličen način 
preko svojega doživljanja sožitja z

naravo v otroških letih, spremeniti 
v pozorne poslušalce poezije. 
Vsak po svoje smo se potopili v 
domišljijski svet, v lastno doživlja
nje. Začutili smo povezanost, lju
bezen do sebe, do sveta okrog nas.

Doživljanje leposlovja dodatno 
poglobimo, ko ga povežemo z de
javnostmi, ki jih navezujemo na 
branje, pripovedovanje, izmišlja
nje: gibanje, glasba, likovno izra

žanje, dramatizacija, ples ...
Ob koncu le še beseda dr. Man

ce Košir: "S knjigo v rokah in z 
otrokom v naročju je življenje le
po in vse, kar se na svetu godi, pa 
če še tako boli, globoko smiselno. 
Otrok, ki mu pripovedujemo in z 
njim skupaj beremo, zaupa".

Suzana KUZMA

"BIBE V SVETU BARV"
POKLON KREATIVNOSTI VRTCA OB KULTURNEM PRAZNIKU

Tako kot večina vrtcev tudi mi stalno iščemo no
ve, boljše, izvirnejše poti. Otrokom skušamo organi
zirati čim bolj ustvarjalno okolje in prijetno bivalno 
vzdušje. Spodbujamo njihovo ustvarjalnost na vseh 
področjih, še posebej pa na likovnem. Otroci svoj 
svet doživljajo močno, polno, brez popačenih resnic. 
Intenzivnost doživetja se odraža in zaživi na papirju, 
v črti, barvi, obliki in prostoru. Otrok doživlja ugod
je ob svojih odkritjih, skuša jih iskreno prikazati od
raslim tudi skozi ustvarjanja v igri, risanju, gnetenju, 
slikanju in sestavljanju. Otroci vsak dan rišejo, slika
jo, modelirajo. Uporabljajo mnoštvo domiselnih te
hnik, se ob njih navdušujejo, sproščajo, predvsem pa

ustvarjajo - spontano in svobodno. Odraslim je vstop 
v otrokov svet prepovedan preprosto zato, ker so od
rasli. Špranja, skozi katero lahko pogledamo v otro
kov svet, je njegova likovna ustvarjalnost. Doživeti 
svet otroka skozi sporočilo njegove risbe pomeni od
krivati otrokove skrivnosti, njegov skrivni svet.

V ta namen smo strokovni delavci Vrtca Beltinci 
pripravili razstavo otroških likovnih del z naslovom 
"BIBE V SVETU BARV". Razstavo smo postavili v 
lepo urejenih prostorih starega gradu. Likovni izdel
ki so bili na ogled od torka, 7.2. 2006 do nedelje, 
12.2.2006. Otvoritev smo popestrili s kratkim kultur
nim programom, ki so ga pripravili otroci iz vrtca.

Otroci vrtca Beltinci vsak dan rišejo, slikajo, modelirajo. Uporabljajo mnoštvo domiselnih tehnik, se ob njih navdušujejo, sproščajo, 
predvsem pa ustvarjajo-spontano in svobodno. Svoja izživetja, domišljijo, svoje likovno ustvarjanje so pokazali odraslim z likovno raz

stavo "  BIBE V SVETU BARV"   poklon kreativnosti vrtca Beltinci ob kulturnem prazniku.
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Nastopila je folklorna skupina iz Enote Beltinci pod 
vodstvom vzgojiteljice Metke Sraka in otroci iz Eno
te Lipovci pod vodstvom vzgojiteljice Duške Erjavec. 
Uvodno besedo na otvoritvi sta imela ravnateljica 
vrtca ga. Mira Šömen in župan g. Milan Kerman. 
Razstavo si je ogledalo veliko število ljudi - mladih in 
starejših.

Sodelovanje otrok na takšni razstavi je pomem
ben doživljaj zanje in hkrati spodbuda, da bodo še 
naprej z veseljem risali, slikali, ustvarjali. Dragocena

je za vse vzgojitelje - mentorje, saj z likovnimi umet
nijami strokovno rastemo, ob tem pa tudi drug dru
gega plemenitimo. Dragocena je za vse tiste, ki so si 
jo ogledali, ki jim je blizu otroška duša, ki skušajo 
nekje globoko v sebi kdaj pa kdaj in čisto na skrivaj 
biti otroci.

To izzove svetlobo otroških oči, opaziti je njihovo 
srečo ....

Erna STRNIŠA

MARKACIJA!

"Markacija - kaj je to?" se spra
šuje marsikdo. To je planinski 
znak, ki označuje markirane pla
ninske poti. Te poti se lahko naha
jajo v dolinah in planinah. Tudi 
pri nas opazimo markacijo, ki 
označuje Planinsko pomursko pot 
(PPP). Obenem je to tudi ime na
še skupine v vrtcu v Beltincih. 
"Rdeči obroček, belo oko nas pri
pelje varno v gore", deklamirajo 
naši mali nadebudneži. V skupini 
jih je trenutno deset in vzgojitelji
ca Darinka, ki jih vzpodbuja. Na
redili smo si knjižice v obliki mar
kacije, vsak pa je dobil tudi dnev
nik Ringa raja.

Veseli in razigrani smo vselej, 
kadar se srečamo v vrtcu ali pri 
nas doma. Marsikaj se pogovarja
mo, spoznali smo že planinsko

opremo, kaj ali kako se moramo 
obleči, kako se moramo obnašati 
v naravi in planinah, preizkušali 
smo se v risanju markacij s pravo

barvo za les, hodimo na sprehode 
po Pomurski poti, za zaključek 
lanskega leta smo se skupaj s star
ši podali na izlet na Tromejnik. 
Letošnje leto prav tako načrtuje
mo izlet ob koncu šolskega leta. 
Kam bomo šli, naj zaenkrat osta
ne skrivnost. Kako prisrčni so ti 
naši mali planinci in kako malo je 
potrebno, da jih vzpodbudimo za 
kakšno stvar, ki je lahko še korist
na in prijetna za povrh.

Dragi starši, pridite tudi vi v 
našo družbo, skupaj z vašimi otro
ci se včlanite v naše planinsko 
društvo. Več nas je, lepše nam bo! 
V upanju, da se nam kdaj pridruži
te, lep planinski pozdrav.

Zinka BENKOVIČ
Mladi planinci Vrtca Beltinci.

DAN ODPRTIH VRAT POŠ DOKLEŽOVJE

9. marca smo v naši mali šoli praznovali. Po dol
gih letih čakanja, dogovarjanja, prepričevanja in pro
šenj se nam je uresničila velika želja. Učenci so dobi
li prostor za športno vzgojo in seveda opremo zanjo. 
Tako bodo odslej lahko svojo energijo sprostili tudi 
ob slabem vremenu, saj smo do zdaj imeli na razpo
lago le učilnice in hodnik. Dvorana je prirejena in 
opremljena tako, da se v njej lahko odvija pouk 
športne vzgoje.

Ob tem dogodku smo prikazali, kako pomembno 
je gibanje za človeka v vseh starostnih obdobjih. Ta
ko so se predstavili otroci iz vrtca, učenci naše šole 
ter naša bivša učenca - plesalca.

Po prireditvi smo si vsi skupaj ogledali še šolo, ki

je v zadnjih nekaj letih zelo spremenila notranjo po
dobo. Oprema vseh učilnic je nova, prenovili smo 
vse sanitarije in iz prejšnje drvarnice naredili lepo in 
svetlo knjižnico z računalniki in AV sredstvi. Pogoji 
za delo so sedaj še boljši. Letos bo zamenjana še stre
ha. S tem pa še ni konec vlaganj v šolo. Ta se bodo 
nadaljevala, saj želja za posodobitvami in izboljšava
mi nikoli ne zmanjka.

Zato še enkrat hvala vsem, ki finančno skrbite, da 
se naše želje in potrebe uresničujejo. Še naprej si že
limo dobrega sodelovanja z občino Beltinci in KS 
Dokležovje ter z vsemi, ki so kakorkoli povezani z 
nami.

Metka BEHEK
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Utrinek s programa otrok iz vrtca Dokležovje Prvošolci so predstavili poligon

D rugo in  tre tješo lc i so  za p le sa li Četrtošolci zm orejo že več

Kaja in Valentina ter Borut in Sanja se ukvarjala s plesom.

1.b razred devetletke. V kombiniranem oddelku 2. in 3. razreda devetletke.
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Še zadnjič osemletkarji v 4.b. Hodnik je  razstavni prostor tokrat o prehrani.

Knjižnica z računalniki in AV sredstvi nam služi kot multimedijska učilnica.

TO SMO Ml - PODRUŽNIČNA O SNO VNA ŠOLA MELINCI

Smo del osnovne šole Beltinci 
in smo majhna šola, saj imamo le 
en oddelek, ki je kombiniran. To 
pomeni, da so v enem razredu 
združeni učenci prvega in drugega 
razreda, učijo pa se vsak svojo 
snov, kot to zahteva učni načrt.

Z učenci se učimo in igramo tri 
učiteljice: Cvetka, Martina in Ma
teja, vsaka od nas ima svoj ur
nik. Veliko šolsko stavbo in prosto
re v njej si delimo z Vrtcem Beltin
ci, enoto Melinci. Veliko prednost 
tega skupnega druženja z vrtcem 
vidim v tem, da se z bodočimi pr
vošolci dnevno srečujemo in se 
tako spoznamo že pred vstopom 
otrok v šolo.

Naš šolski dan se prične ob 
8. uri s poukom po urniku. Dnev
no sem pri pouku dve šolski uri 
prisotna vzgojiteljica. Ker je naš

oddelek kombiniran, poteka pouk 
pri nas nekoliko drugače kot v 
razredih, kjer so vsi otroci enake 
starosti. Začnemo z jutranjim kro
gom, kjer se pogovorimo o poteku 
dela in o vsebinah v tekočem dne

vu, za vzpodbudni začetek dneva 
pa se igramo tudi igrico, največ
krat nas pozdravi in se z nami igra 
Švigazajček, junak iz delovnega 
zvezka prvošolcev. Uvod v uro po
sameznega predmeta je običajno

Pouk se je  začel.
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I skupni, vsebina se navezuje na 
snov, ki jo bomo obravnavali, po
teka v obliki pogovora, petja pes
mic, reševanja ugank, pogovora z 
lutko ... V času, ko sem prisotna 
pri pouku tudi vzgojiteljica, se obi
čajno razdelimo v dve skupini in 
se učimo prvi in drugi razred loče
no, vendar kljub temu v eni učilni
ci. Sama se posvetim prvemu raz
redu, učiteljica pa drugemu. Posa
mezne teme, še posebej v prvem 
razredu, zahtevajo večjo gibalno 
aktivnost otrok, več igre in manj 
dela za mizo, v takih situacijah pa 
se ena od skupin umakne v svoj 
prostor. V ta namen uporabljamo 
jedilnico, ki smo jo v letošnjem 
šolskem letu tudi primerno uredi
li.

Takoj po končanem pouku, se 
velika večina učencev vključi v 
podaljšano bivanje, kjer najprej 
poskrbimo za sprostitev otrok in 
za gibanje na svežem zraku, nada
ljujemo pa s kosilom. Tople obro
ke za nas pripravljajo v vrtcu Bel
tinci, postrežemo pa si sami. Učite
ljici podaljšanega bivanja dajeva 
velik poudarek kulturnemu pre
hranjevanju in primernemu obna
šanju otrok pri jedi. O tem se veli
ko pogovarjamo, skupaj oblikuje
mo pravila in skrbimo tudi za ure
jenost jedilnice. Mize imamo po
krite s prti, pri jedi se trudimo ti
ho se pogovarjati, kot dodatna 
spodbuda k lepemu vedenju so tu
di prižgane svečke na mizah med 
kosilom.

Po kosilu je vsak dan na vrsti 
nova pravljica. Pri branju in poslu
šanju pravljic spoštujemo pravi
lo, da vsak poskrbi za svojo umirje
nost in ne moti ostalih pri posluša
nju. Dovolili smo si tudi tiho se
stavljanje lego gradnikov med po
slušanjem. Tak način poslušanja 
pravljice otroke sprošča in tudi v 
večji meri umiri, kot če zahtevam 
od njih, da enostavno tiho sedijo 
in poslušajo. Ne boste verjeli, da

Učenci prvega in drugega razreda.

Ena skupina se lahko umakne v jedilnico.

Nova oprema, sodobna AV sredstva in tehnologija - sodobnejši pouk.
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na tak način preberemo, na željo 
otrok samih, tudi več pravljic 
hkrati!

Iz dežele pravljic pa k obvez
nim domačim nalogam, kjer si 
med sabo pomagamo, če je to po
trebno. Vsak dan imajo učenci v 
času podaljšanega bivanja mož
nost ustvarjalno preživeti svoj pro
sti čas ob različnih dejavnostih 
kot so razne ročne spretnosti, ob

likovanje in ustvarjanje iz različ
nih materialov, petje in poslušanje 
glasbe, likovno ustvarjanje, branje 
in listanje po različnih vrstah 
knjig, vključeni smo tudi v projekt 
Knjigobube. Naši učenci imajo 
možnost sodelovanja v dveh inte
resnih dejavnostih, in sicer "ples
ne igre" in "glasbeno-pravljične 
ure". Interesne dejavnosti vodiva 
učiteljici podaljšanega bivanja.

Še veliko bi vam lahko o nas 
povedala, vendar naj končam z 
mislijo, da smo kljub majhnosti 
naše šole, veliki po vedoželjnosti 
in spoznavanju sveta okrog nas, 
radi hodimo v šolo, dobro se po
čutimo v njej in nam je lepo. Obi
ščite nas kdaj!

Mateja KLEMENČIČ

N A OBISKU PRI OZRK LAŠKO

V drugi polovici meseca maja je KORK Lipa or
ganizirala krvodajalsko akcijo, katere se je udeležilo 
38 prostovoljcev.

Kot vsako leto smo se tudi tokrat na seji odbora 
dogovorili, da našim pridnim članom pripravimo 
druženje v zahvalo za njihovo humanitarno in nese
bično razdajanje. Zmenili smo se, da bomo obiskali 
Laško in njegovo okolico in če bo možnost, tudi se
dež OZRK Laško.

Po telefonu sem navezal stike s sekretarjem Vla
dom Marotom in mu predstavil idejo o našem izletu 
v Laško ter ga poprosil, če bi nas lahko sprejel in 
nam predstavil delo in življenje na OZRK Laško. 
Sreča je nanesla tako, da  je naš datum izleta sovpadal 
z njihovo obletnico. Tako sva se dogovorila za spre
jem in soudeležbo na njihovi obletnici, ki je bila 4. ju
nija 2005. Kot nalašč je ta datum tudi datum krvoda
jalcev, tako da so bile naše aktivnosti še bolj svečane.

Na samem prireditvenem prostoru so nas gostite
lji zelo toplo in svečano sprejeli ter nas pogostili. Po 
protokolu so se vrstili govori gostov in tako smo se z 
nagovorom predstavili tudi mi, jih primerno pozdra
vili ob njihovem prazniku, predstavili našo KORK 
Lipa, našo vas in seveda tudi občino Beltinci. Za spo

min smo jim poklonili ročno izdelano prekmursko 
hišo, ki jo je izdelal Jože Mertük, ki se mu v imenu 
KORK Lipa najlepše zahvaljujem. Tudi gostitelji so 
bili vidno presenečeni nad takim darilom in so nekaj 
besed spregovorili tudi z avtorjem. Ganljivo in nena
povedano pa je bilo srečanje dveh sošolcev, ki se nis
ta videla 40 let. To sta bila dr. Velikonja, predsednik 
OZRK Laško in dr. Jože Magdič, ki se rad udeležuje 
naših izletov in tako ohranja stik z domačini in do
mačo vasjo. Po dvournem druženju na prireditve
nem prostoru, kjer smo si lahko še prekontrolirali 
krvni sladkor, smo se udeleženci izleta poslovili od 
gostiteljev in si obljubili,  da to ne bo naše zadnje 
druženje.

Odpravili smo se naprej na ogled mesta in okoli
ce. Tako smo obiskali največjo znamenitost mesta ob 
Savinji, to je Pivovarna Laško. Lokalni pivovarniški 
vodič nas je popeljal po pivovarni in nam razkril zgo
dovino varjenja piva nekoč in danes, tehnologijo in 
moderne postopke priprave piva. Videli smo tudi 
najmodernejše transportne linije, kjer steklenice po
tujejo s tako hitrostjo, da jih komaj spremljaš. Tukaj 
smo se srečali tudi z našima sovaščanoma Ivanko in 
Jožetom Marošem, ki sta bila vrsto let zaposlena v

Na prireditvi ob 50. obletnici OZRK Laško. V Pivovarni Laško.
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A pivovarni in z njuno pomočjo so nam bila odprta 
marsikatera vrata, ki se ob ogledih tovarne običajno 
ne odprejo, pa tudi kakšna steklenica piva več se je 
popila na njun račun. Sedaj uživata zasluženo pen
zijo, tako da sta si vzela čas takrat samo za nas. Obi
skali smo ju tudi na njunem domu. Obema iskrena 
hvala za trud in žrtvovani čas, upam pa, da sta bila 
vesela, da sta lahko pokazala sadove svojega dela ter 
razvoja pivovarskega giganta. Laško je tudi rudarsko 
mesto, zato smo si ogledali še rudarski muzej, grad 
Tabor, ki se bohoti nad mestom. Obiskali smo tudi 
prekmurskega dekana Jožeta Horvata iz Velike Pola
ne, ki je v božji službi v laški farni cerkvi. Predstavil 
nam je zgodovino cerkve in samega mesta.

Po zasluženem kosilu in degustaciji piva v hotelu 
Hum smo se odpeljali na ogled bližnje kartuzije Jur
klošter, kjer nas je v samo zgodovino in ogled pope
ljal lokalni vodič. Povedal nam je, da je še do nedav
nega v eni od zgradb kartuzije živela pisateljica in 
pesnica Svetlana Makarovič, na kar so domačini ze
lo ponosni.

Polni vtisov smo mesto zapustili pozno popoldne, 
že proti večeru, in se odpravili proti domu, saj smo 
ugotovili, da je povsod lepo, a doma je najlepše.

Z vodstvom OZRK Laško ohranjamo tesne stike 
in se dogovarjamo o morebitnem sodelovanju, izme
njavi projektov in druženju. Upam, da smo na dobri 
poti in da nam bodo lokalna vodstva stala ob strani 
ter nas podpirala, saj s skupnimi močmi lahko reši
mo marsikatero tegobo današnjega časa.

Z ekskurzijo se naše delo ni končalo. Na kratko še 
o aktivnostih, ki so sledile:

Jesenski čas je bil zelo pester. V novembru smo 
sodelovali pri organizaciji in pripravi ob dnevu osta
relih, izvedli smo krvodajalsko akcijo ter pripravili 
družabno srečanje za krvodajalce. Na tem srečanju 
smo se tudi poslovili od dolgoletne sekretarke Ange
le Sobočan, ki je odšla v penzijo ter se srečali in spo
znali z go. Albino Knapp, novo delovno močjo na 
OZRK M. Sobota, ki bo vodila sekretarska opravila

ter spremljala naše delo. V mesecu decembru smo 
skupaj z OZRK M. Sobota pripravili predavanje na 
temo "Obnova prve pomoči-oskrba poškodb, katera 
se zgodijo v domačem okolju". Predavatelj Jože Traj
bar nas je poučil o poškodbah v gospodinjstvu in pri 
delu na kmetiji. Pokazal nam je, kako najlažje, toda 
še vedno dovolj kvalitetno, takšne poškodbe ali po
škodovance oskrbimo.

Med božično-novoletnimi prazniki smo skupaj s 
KS Lipa obiskali naše bolnike po domovih, v domu 
starejših v Rakičanu ter v domu v Lokavcih. Od 
slednje ustanove smo prejeli pisno zahvalo za obisk, 
kar je za nas in naše delo velika moralna podpora.

In že smo stopili v novo leto. V drugi polovici me
seca januarja smo skupaj z Osteološkim društvom 
Murska Sobota izvedli strokovno predavanje o oste
oporozi, seznanitvi z boleznijo in preventivnim 
zdravljenjem. Predaval je dr. Menart ter nas popeljal 
skozi vse faze te zahrbtne bolezni. Pri predavanju in 
predstavitvi društva so sodelovale še: predsednica 
Olga Farkaš, tajnica Marija Horvat in strokovna so
delavka ter predavateljica Cvetka Meolic. Z druš
tvom smo se dogovorili, da bodo v kratkem pripravi
li merjenje osteoporoze, ki bo potekalo v vaškem do
mu v Lipi in bo zajemalo širšo okolico.

S pomočjo donatorja, domačina Jožeta Dominka 
(Lipa 165 a), smo kupili aparat za merjenje krvnih 
substanc (sladkor, trigliceridi, holesterol). Z apara
tom bodo delale strokovne medicinske sestre iz naše 
vasi, ki bodo vsake toliko časa pod okriljem Zavoda 
za zdravstvo M. Sobota v vaškem domu pripravile 
merjenje krvnih substanc.

Na koncu bi se rad zahvalil vsem donatorjem, 
vsem, ki nas kakorkoli podpirate pri našem delu ter 
cenite naš trud in to potrdite z obiskom strokovnih 
predavanj, krvodajalskih akcij, naših srečanj ali nam 
izrečete moralno podporo za naše delo za vsesploš
no dobro naših bližnjih, ki nas potrebujejo.

Štefan OLAJ

UTRINKI ŠESTIH MESECEV

Spet smo z vami! Sedaj je mini
lo že pol leta, odkar smo začeli de
lati in iz dneva v dan nam je lepše 
skupaj!

Pa naj začnem kar na začetku. 
Starši, pa tudi otroci, so nas ves 
čas spraševali, če lahko pomaga
mo otrokom pri učenju. Zakaj pa

ne? Znanje imamo in zakaj ga ne 
bi uporabili! Nam pa je to seveda 
praksa za prihodnost. Tako smo 
se najprej začeli povezovati štu
dentje in vedno več nas je bilo. 
Trenutno nas je že okrog sto dvaj
set (le otrok in mladine), moramo 
pa se zahvaliti celi vasi za vso po

moč, kajti delamo po načelu: "Vsi 
za enega, eden za vse."

O delavnicah, ki jih imamo, 
smo vas že obvestili v prejšnjem 
članku, zato ne bi o tem še enkrat 
razglabljala, če pa vas zanimajo 
podrobnosti, ste dobrodošli v Iža
kovcih, v naši majhni vasi ob reki
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Likovne delavnice.

Muri. Rade volje vam bomo razlo
žili, kaj vse počnemo. Upamo, da 
se boste zavzeli za otroke tudi po 
ostalih vaseh in da si bomo poma
gali, dajali nasvete, seveda pa mo
ra biti vse v okviru prostovoljnega 
dela.

Začeli smo s sodelovanjem pri 
proslavah. Najprej smo pripravili 
božični koncert, kjer so nas počas
tili s svojim obiskom in petjem tu
di ostali pevski zbori iz naše vasi. 
Nedolgo nazaj smo pripravili ve
čer "poezije in plesa" v spomin na 
našega največjega pesnika France
ta Prešerna.

Izdali smo prvo številko biltena 
"Biseri našega kraja". Ta številka 
morda še ni tako obširna, vendar 
pa je dovolj, da se bo za vsakega 
našla kakšna tema ali zanimivost, 
ki ga bo pritegnila. Sicer pa, uči
mo se znova in znova, in vedno 
lažje bo. Sprva je vedno težko, kaj
ti začetek je najtežji. A uspelo

nam je, s skupnimi močmi zmore
mo vse!

Nekoč je Margo Jones zapisala 
takole: ... "če si nečesa zelo močno 
želiš, lahko to dosežeš. Nemara 
bo zahtevalo potrpežljivost, težko 
delo, pravo borbo in veliko časa; 
toda uresničljivo je. Tolikšna mera

vere je predpogoj za sleherni pod
vig, umetniški ali kak drug."

Hvala vsem še enkrat za vse, 
posebej našim članom, pa nikoli 
ne pozabite: "Otroci so naš za
klad!"

Janja VUČKO

Folklora na prireditvi " Poezija in ples".

PGD DOKLEŽOVJE - TRADICIONALNI SPUST PO REKI MURI

V ponedeljek, 2. januarja 2006, se je zgodil zdaj 
že tradicionalni spust po reki Muri. Zunaj je bilo še 
kar prijetno - ne tako zelo mrzlo, pa tudi veter ni bil 
premočan, kot je običajno za zimo. Ob pol enajstih 
smo se začeli zbirati pri vaško gasilskem domu v Do
kležovju.

Poleg domačinov so se spustu pridružili tudi ne
kateri vaščani okoliških vasi. Gasilci so naložili čol

na na prikolico, pripravili rešilne jopiče, vrvi, vesla in 
vse ostalo, potrebno za spust po Muri. Ob enajstih 
smo se vsi skupaj odpeljali v Krog k brodu.

Mura je s svojimi valovi prijazno vabila. Toda še 
preden smo spustili čolne v reko, smo naredili sku
pinsko fotografijo, kar po gasilsko, za spomin.

Čolni so bili hitro pripravljeni in udeleženci spus
ta se nismo prav nič obotavljali in se mudili na ob-
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režju reke. Hitro smo zapustili brod v Krogu in se s 
čolnoma spustili med murske valove. Veslanje niti ni 
bilo kaj dosti potrebno. Mura je sama nosila čolna.

Le kdaj pa kdaj smo morali bolj močno zaveslati in 
se tako ogniti brzicam ali staremu vejevju v reki.

Zasnežena pokrajina na obeh straneh reke je dru
ščino spremljala skozi celoten spust. Vse je bilo tako 
spokojno in mirno, v čolnih pa ni manjkalo ne dob
re volje ne smeha. Tudi kakšno izmed domačih na
rodnih pesmi smo skupaj zapeli.

Spust je bil hitro pri koncu. V Ižakovcih smo za
pluli proti obrežju in se izkrcali na Otoku ljubezni. 
Toda druženje še zdaleč ni bilo končano. Vse do ve
čera smo ostali ob majhnem ognju, "pajanon krüje" 
in "kujanome vijne". Za vse ga  je bilo dovolj. Kasno 
popoldan smo se začeli poslavljati in odhajati proti 
domu z lepimi doživetji in z obljubo, da se drugo le
to spet srečamo na spustu.

Mihaela BANFI

Ob toplem ognju prija “pajani krüj ”.

Člani PGD Dokležovje.

Spust po mrzli reki Muri.

120 - LETNICA BELTINSKIH GASILCEV

Letos meseca julija bomo bel
tinski gasilci praznovali visok jubi
lej delovanja, ko so takratni gasil
ski zanesenjaki v davnih osemde
setih letih 19. stoletja pričeli z ga
silskimi dejavnostmi.

Že leta 1878 so v Beltincih 
uporabljali leseno brizgalno, ki je 
ob požaru zgorela. V tistih časih 
še nismo imeli "gasilskih hramov", 
kjer bi lahko imeli spravljeno ob
stoječo opremo in brizgalno.

Hramba je bila pri nekaterih 
posameznikih.

Pobudniki ali pionirji gasilske 
dejavnosti pri nas so bili: beltinski 
šolski upravitelj Markuš Lajoš in 
domačin Franz Friedrich, poleg

njiju pa še: obrtnik Franc Damiš 
Baligač, Jože Čačovič, Leopold

Ebenšpanger, Muni Maier, Bela 
Weiss in drugi.

Občni zbor in ustanovitev PGD Beltinci - Prekmurje.



D
RUŠTV

A
Leta 1912 je gasilsko društvo ob 

podpori vseh krajanov zgradilo v 
bližini malega gradu pod vod
stvom zidarja Štralzerja prvi "gasil
ski hram", ki je bil lesen. Vanj so 
premestili štirikolesno ročno bri
zgalno in ostalo gasilsko opremo.

V času I. svetovne vojne (1914- 
1918) je bilo vpoklicanih precej
šnje število moških, tudi gasilcev. 
Na pomoč so domačim gasilcem 
priskočile tudi ženske. Po končani 
vojni je organizirano delo v gasil
skem društvu ponovno zaživelo.

V našem okolju je pri obnovi 
delovanja obstoječih gasilskih 
društev imel veliko zaslug Leon 
Capuder (Cepuder), šolski upravi
telj v Melincih.

Dne 5. avgusta 1923 so na ob
čnem zboru ustanovili "Prosto
voljno gasilsko društvo Beltinci" - 
Prekmurje. Predsednik je postal 
Martin Peterka, poveljnik pa Šte
fan Vereš.

Dne 3. decembra 1924 je bila v 
Beltincih ustanovljena "Gasilska 
župa", ki so jo ustanovila gasilska 
društva našega okoliša. Za načel
nika "Župe" je bil imenovan šolski 
upravitelj iz Melinec, Leon Capu
der (Cepuder).

Dne 30. septembra 1928 so 
pred župnijsko cerkvijo sv. Ladi
slava svečano razvili in blagoslovi
li prapor, ki mu je botrovala bel
tinska grofica Marija Zichy.

Leta 1932 je beltinski gostilni
čar Ivan Žemljič nabavil za svoje 
potrebe tovorni avtomobil, ki pa

je bil vedno na razpolago tudi ga
silcem, da so predvsem hitreje pri
šli na pogorišče.

Po II. svetovni vojni je gasilsko 
društvo opravilo množično agita
cijo za povečano številčnost čla
nov v gasilska društva.

Dne 19.09.1948 postane gasil
sko društvo samostojno POGD 
(prostovoljno gasilsko društvo).

Leta 1951 društvo dobi motor
no brizgalno "Rakovica".

Leta 1960 so se gasilci vselili v 
nov gasilski dom s stolpom.

Leta 1970 je bilo nabavljeno 
orodno gasilsko vozilo IMV.

Leta 1982 svečan prevzem no
ve avtocisterne TAM.

Leta 1986, ob 100-letnem jubi
leju društva, je gasilsko društvo 
nabavilo novo orodno vozilo.

Leta 1992 je bila blagoslovitev 
društvenih gasilskih praporov in 
gasilskih vozil.

Leta 1995 je bil obnovljen ga
silski dom (ostrešje, fasada ...)

Leta 1998 je društvo nabavilo 
novo kombinirano vozilo TAM

V mesecu maju leta 2000 je bi
lo pred beltinskim gasilskim do
mom opravljeno razvitje in blago
slovitev prapora Gasilske zveze 
Beltinci.

Meseca novembra 2005 smo 
pričeli z zemeljskimi deli za grad
njo garaže za gasilsko vozilo z les
tvijo in za prostore z manjšo dvo
rano v nadstropju.

Vsebina napisanega je samo 
del bogatega dela, ki so in smo ga 
opravili domači gasilci v obdobju 
1886 - 2006. Podrobneje, pred
vsem obširneje, bo gasilska dejav
nost predstavljena v priložnostni 
brošuri.

Upravni odbor PGD Beltinci

Dograditev gasilskega doma v Beltincih.

GZ BELTINCI N A  KRATKO

Zima je čas, ko mati narava počiva, človek pa si 
malce odpočije od dela, ki ga je opravil skozi leto. 
Gasilci pa ta čas namenimo za naše izobraževanje.

čeprav se izobražujemo skozi celo leto (na semi
narjih, tečajih ali pa na gasilskih tekmovanjih, kjer si
muliramo redne dogodke), pa največ časa za izobra
ževanje porabimo prav v zimskih mesecih v letu. 

Tako se je nekaj gasilcev operativcev v januarju

udeležilo tečaja za nosilca izoliranega dihalnega apa
rata, ki je potekalo v Izobraževalnem centru na Igu 
in tako pridobilo specialnost za nosilca tega aparata. 
Tečaj je potekal dva dni in je od udeležencev zahte
vah dosti mentalnih, predvsem pa fizičnih naporov, 
kar so potrdili vsi udeleženci, ki so povedali, da so bi
li po vsaki nalogi, ki so jo morali opraviti, precej 
utrujeni in premočeni.
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A Gasilci imamo razno opremo, za katero pa je po
trebno vedeti, kako se z njo ravna. Tako se naši člani 
udeležujejo tečajev za strojnike, kjer se udeležencem 
posreduje znanje, kako je potrebno ravnati z gasilsko 
opremo, predvsem z motornimi brizgalnami.

Ob vsaki intervenciji, ki jo opravljamo, mora biti 
prisotna oseba, ki nam da določene naloge in nas 
kontrolira. Tako smo napotili šest naših gasilcev na 
tečaj za vodjo enot, ki je potekal v Murski Soboti. 
Udeleženci se na tečaju učijo predvsem, kako je ob 
določenih intervencijah potrebno ukrepati in s kate
rimi sredstvi. Ob uspešno končanem tečaju dobijo 
udeleženci naziv nižji gasilski častnik.

Gasilska zveza Beltinci pa je organizirala osnovni

in nadaljevalni tečaj za gasilca, k i je namenjen pred
vsem za tiste gasilce, ki še nimajo osnovnega znanja 
o gasilstvu, kar pa je tudi pogoj za nadaljnja izobra
ževanja. Prijavljenih je precej gasilcev, ki so prestopi
li prag iz mladinskih ekip v članske. Na koncu teča
ja dobijo udeleženci čin gasilec.

Izobraževanje gasilcev je pomembno, saj lahko ta
ko bolj uspešno pomagamo drugim ob najrazličnej
ših nesrečah in ob naših intervencijah ukrepamo pra
vilno. Le dobro izurjen gasilec je tudi dober gasilec.

Z gasilskim pozdravom
NA POMOČ!

Tadej JEREBIC

OB ZAKLJUČKU LETA 2005 IN O ZAČETKU LETA 2006

Leto 2005 je za nami. 
Ob koncu leta razne or
ganizacije in podjetja 
pregledujejo opravljeno 
delo in ga primerjajo z 
načrtovanim in tako ugo
tavljajo uspehe svojega 
poslovanja.

Društvo upokojencev 
Beltinci v svojih progra
mih in delu nima mož
nosti ustvarjati dobička, 
saj je organizirano z na
menom izboljšanja polo
žaja osamljenih starejših 
ljudi, ki jih potem pove
zujemo z raznimi sreča
nji. Ta srečanja so orga
nizirana v domačem oko
lju ali pa tudi izven naše 
občine po različnih kra
jih v domovini in izven 
nje. V minulem letu smo 
zastavljeni program, ra
zen ribiškega piknika, ki 
je odpadel zaradi nepri
čakovanega razloga, 
uresničili. Udeležili smo 
se tudi regijskega ribiške
ga tekmovanja, izvedli pa 
smo tudi kolesarjenje 
skupaj s sosednjimi druš
tvi v Nedelici. Med novo
letnimi in božičnimi

prazniki smo obiskali 
preko devetdeset članov, 
ki so bolni ali pa so osta
li sami. Teh obiskov se 
onemogli člani zelo raz
veselijo, saj jim s tem po
kažemo, da niso pozab
ljeni. Bili smo tudi na 
vseslovenskem srečanju 
upokojencev v Postojni. 
Med potovanjem v Pos
tojno nas je pot vodila tu
di v podzemski grad in v 
Cerknico (ki nam je bila 
še posebej zanimiva za
radi svojega znamenitega 
jezera). V avgustu, v času 
občinskega praznika, 
smo se srečali upokojen
ci iz celotne občine Bel
tinci in iz Melinec. Upo
kojenke iz Gančan so 
nastopile z veselo kome
dijo, upokojenke iz Belti
nec pa so nas razveselile 
s svojim zborom in nam 
zapele domače pesmi. 
Bilo je veselo, kot se za 
tako srečanje spodobi, še 
posebej zaradi praznika 
občine. Ko se je končal 
kulturni program, se je 
razvilo družabno sreča
nje z glasbo. Služilo nam

je tudi vreme, saj smo 
imeli srečanje v parku. 
Vreme nam je bilo naklo
njeno na večini naših sre
čanj, le na Pohorju nam 
je zagodlo (kljub temu 
smo se še vedno imeli le
po, nismo pa videli vse
ga, kar smo hoteli, saj so 
nas med dežjem pozdra
vile prve snežinke). V le
tu 2005 je bilo še več sre
čanj, k i jih še nisem ome
nil.

Zaključek leta je bil 
na željo in s sklepom od
bora v Ižakovcih. Tisti, ki 
smo se srečanja udeleži
li, smo bili prijetno pre
senečeni nad lepo ureje
no dvorano, ki je tudi ze
lo prostorna in zato pri
merna za večje prireditve 
in srečanja. Predsedniku 
in svetu KS Ižakovci se 
ob tej priliki zahvaljujem 
za gostoljubje v imenu 
vseh upokojencev. V me
secu decembru smo pro
sili tudi zavarovalnice, 
naj nam preko svojih 
predstavnikov razložijo 
novi zakon o dodatnem 
zavarovanju. To sta stori

li zavarovalnici Triglav in 
Adriatic. Med letom je 
bil s strani društva prijav
ljen projekt na kultur
nem področju, s katerim 
smo uspeli in nato dode
ljena sredstva odstopili 
tistim, ki na tem področ
ju delajo. To so na kratko 
dogodki, ki so nas 
spremljali med letom. 
Seveda vseh dogodkov 
nisem mogel omenjati, 
ker bi bil sicer predolg.

Naši načrti za leto 
2006:

Po novem letu se je 
sestal odbor upokojen
cev, kjer smo se dogovo
rili za delo v letu 2006. V 
prvih mesecih ponavadi 
vedno uredimo članari
no. V okviru tega vedno 
skušamo pridobiti nove 
člane, saj nam vsako leto 
kar nekaj članov umre, 
po drugi strani pa priha
jajo v pokoj novi, mlajši 
upokojenci. Veseli smo 
vsakega novega člana, še 
posebej, če pokaže voljo 
za aktivno delovanje v 
društvu (v različnih ko
misijah in projektih). Po
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številu članov smo eno 
izmed največjih društev 
v občini Beltinci, saj ima
mo trenutno okrog 780 
članov (brez društva 
upokojencev Melinci, ki 
je samostojno društvo). 
V letu 2006 si želimo so
delovati na različnih te
kmovanjih, za katere pa 
rabimo člane, ki so voljni 
in sposobni delati in po
magati. Dogovorih smo 
se, da sodelujemo na tek
movanjih v ribolovu, 
streljanju in da nastopa
mo v skupnem pevskem 
zboru celega društva, 
kajti naši člani so aktivni 
v raznih društvih v svojih 
vaseh. Zdaj se dogovarja
mo za skupen nastop 
vseh članov ob različnih 
priložnostih.

Prijavili smo se tudi 
na projekt "Starostniki 
na domu". To je zahte

ven projekt, za katerega 
se bomo trudili, da ga iz
peljemo. Zanj smo dobili 
tudi koordinatorje, ki jim 
bomo v pomoč pri izpe
ljavi skušah dobiti ljudi 
iz naših vasi. V razgovo
ru s predsednikom regij
skega odbora društva 
upokojencev mi je bilo 
zagotovljeno, da je naš 
projekt sprejet in potr
jen. Za koordinatorje bo 
organiziran poseben te
čaj, na katerem se bodo 
seznanili z delom, če
prav društvo za pomoč 
nezmožnim in osamlje
nim denarnih sredstev 
nima, pa lahko preko so
cialnih organov obvešča 
o perečih problemih. Tu
kaj tudi prosimo medi
cinske sestre in druge 
članice s podobnimi iz
kušnjami, da nam pri 
tem pomagajo.

V letu 2006 želimo 
organizirati tudi več sre
čanj v naši domovini in 
izven nje.

Vse, kar sem napisal, 
je kratek povzetek naše
ga dela v letu 2005 in na
ši načrti za leto 2006. 
Rad bi opozoril še na ne
kaj: Društvo upokojen
cev Beltinci nima nobe
nih svojih prostorov. Ra
bili bi vsaj eno sobo za 
svoj arhiv, ki ga imamo 
trenutno v stari šoli. To 
šolo je po denacionaliza
cijskem postopku dobila 
nazaj cerkev, kar pome
ni, da  je zdaj last župnije. 
Govori se, da se bo tu 
gradil dom za ostarele. 
Trenutno, koliko sem 
bral, načrt s strani minis
trstva še ni odobren, ver
jetno pa enkrat bo, saj je 
dom za ostarele v Beltin
cih še kako potreben. Ta

krat se bo moral naš ar
hiv izseliti. Arhiv je star 
že štiriinpetdeset let in v 
njem so delovali že usta
novitelji društva Blaž Lu
tar, Jožek Pintarič, po
zneje pa Štefan Domin
ko, Anton Horvat, Lud
vik Prša in drugi. Zad
njih deset let hraniva ar
hiv pri gospe Mariji Ro
us. V njem je shranjen 
vsak zapisnik, letni obra
čuni ..., pač vse, kar se je 
dogajalo v teh letih. Pri
hodnje leto nama man
dat poteče in takrat mo
rava to gradivo nekje 
shraniti. Kje, pa ne veva!

Za sobo prosimo že 
več let pisno in ustno ob
činski svet, a je do zdaj 
še nismo dobili. Upajmo, 
da se nas bo nekdo usmi
lil, saj nas je 780 članov 
in to davkoplačevalcev!

Jože BOJNEC

STARODOBNIKI - LJUBITELJI STARIH KOLES ODPIRAMO MEJE

20. maja 2006 bo četrti rally 
starodobnih koles in starih koles z 
motorjem. Skromni začetki so 
postali izziv za širši občinski pro
stor. Izvirnost kot izziv sodobne
mu dolgočasju lahko popestri kul
turno, družabno in turistično zani
mivost.

"DIMEKI" smo ves čas na po
ti, da razgibamo sodobnost z nos
talgijo preteklosti. Zato tudi idejo 
o ohranitvi starih koles, rally sam 
in svoj status opravičujemo s pove
čevanjem članstva, predvsem pa 
smo s članstvom kot tipalke ho
botnice že prepredli prekmurski 
prostor. Opravili smo občni zbor 
in zastavili program, ki bi naj pre
segel meje krajevnega in občinske
ga prostora. To pa je ravno 4. ral
ly. In kaj je tisto, kar naj zveni bolj

sočno, vredno pozornosti in vlo
ženega truda? Seznanjali smo že

javnost, tudi medijsko, o naši pri
sotnosti v Koprivnici na Hrvaš

Listino o prijateljstvu s klubom "  BICIKLIN"  so podpisali najvišji predstavniki obeh 
društev in občin. (Od leve: Milan Kerman - župan Občine Beltinci; Avgust Farkaš 
- predsednik društva "  DIMEK" ; Krešimir Mulvaj - predsednik kluba "  BIC1KLIN" 

in Zvonimir Mršič - gradonačelnik Koprivnice)
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Ob deževnem vremenu sodita k opremi starodobnikov tudi marela in dežni plašč.

kem. Preko KK Tim mlin so nam 
enako misleči ponudili roko prija
teljstva in odločili smo se, da pri
jateljem iz Koprivnice to gesto vr
nemo 20. maja na našem 4. rally
ju oziroma srečanju ljubiteljev sta
rih koles. Priprave že intenzivno 
tečejo in upamo, da bomo tudi v 
Beltincih znali in zmogli vrniti 
gostoljubje, ki smo ga bili deležni 
18. septembra 2005 v Koprivnici.

Da pa to ne bo samo kolesarje
nje, želimo tudi letos rally začiniti 
z vzporednimi prireditvami. V 
četrtek, 18. maja 2006, bo v večer
nih urah otvoritev razstave staro
dobnih koles, starih koles z motor
jem in enopredmetov, vezanih na 
kolo. Med razstavljavci se bodo 
pojavili tudi člani društva "BICI
KLIN" iz Koprivnice. V petek, 19. 
maja 2006, se bodo predstavljali 
kolesarji rekreativci KK Tim mlin 
iz Beltinec in morda še kdo. Sobo
ta, 20. maja 2006, pa naj bi poteka
la v prijetnem druženju. Poleg na
šega programa in družabnih iger 
bodo nastopili tudi gostje iz Ko
privnice in upamo, da bo to v Bel
tincih en lep, prijeten dogodek, 
vreden večjega obiska, kot so ga 
običajno pripravljeni nakloniti 
krajani in občani občine.

Z županom občine, g. Mila
nom Kermanom, smo bili v janu
arju povabljeni v Koprivnico in 
tam osebno predstavili našo prire
ditev, kraj in ljudi. Uresničujemo 
pa lahko tudi idejo Kluba obrtni

kov občine Beltinci, da bi v tem 
času bila tudi razstava in predsta
vitev obrtnikov in podjetnikov 
skupaj s podjetniki in obrtniki iz 
Koprivnice. Dogovorili smo se, da 
bo vsaka stran po svojih sposob
nostih in zmožnostih urejevala za
deve.

če se pa usmerimo samo na 
našo dejavnost, posvečamo skrb 
izrecno razstavi in rally-ju, ki bo 
potekal skozi občino Odranci, 
Črenšovci (Bistrice) in preko 
"Otoka ljubezni" nazaj v Beltin
ce. Pričakujemo okrog 50 kole
sarjev iz Koprivnice, njihove tam
buraše, folkloriste in predstavni
ke kluba.

Razpis za rally bo objavljen na 
internetnih in spletnih straneh Za
voda za kulturo in turizem Beltin
ci, v zainteresiranih medijih in v

naših domačih, krajevnih obvesti
lih. Pripravljamo se smelo, da po
kažemo in dokažemo, da so Bel
tinci in občani cele občine vredni 
prireditve. To je tudi naša kultur
na, etnološka in turistična promo
cija. Veliko slišimo, včasih že ma
lo diši po širokoustenju, da naj bi 
postala Slovenija - tudi mi smo del 
te Slovenije - turistična dežela. 
Starodobniki-ljubitelji starih koles 
želimo biti v prvih vrstah. Nas 
boste podprli, nam prisluhnili, pri
šli med nas.

Prepričali se bomo in videli, 
koliko nas bo na otvoritvi razsta
ve, na rally-ju in na samem druže
nju po njem.

Lepo dobrodošlico želimo tudi 
v imenu prijateljev iz Koprivnice.

Avgust FARKAŠ

VESTIČKE IZ DELOVANJA KUD BELTINCI

Folklorna skupina KUD Bel
tinci je v lanskem letu opravila de
set nastopov, med drugim tudi dve 
odmevni gostovanji na mednarod
nih festivalih. Maja so člani FS 
nastopili v Drvarju (BiH), avgusta 
pa v Subotici (SCG). Skupina in
tenzivno vadi in se pripravlja na 
prihodnje folklorne revije.

V okviru Grajskih večerov, ki 
jih prireja KUD Beltinci, smo le
tos pripravili dobro obiskano po
topisno predavanje Po Islandiji in 
Grenlandiji, ki ga je izvedla gospa 
Marinka Jerič, svetovna popotni
ca in članica naše folklorne skupi
ne.

Z izbranimi besedami in diapo

zitivi nam je znala približati tako 
oddaljene pokrajine, ki smo jih 
skozi tisočero obrazov imeli pri
ložnost spoznati tudi poslušalci.

Prav tako smo 23. februarja 
pripravili predavanje Janeza Bala
žica, kustosa Pokrajinskega muze
ja v Murski Soboti, O sakralnih 
spomenikih turniške pražupnije in
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beltinske župnije. Predavanje, k i je 
bilo ilustrirano z diapozitivi, je bi
lo zelo bogato in poučno. O umet
ninah, ki se nahajajo okrog nas, 
vendar njihove zgodovine ne po
znamo dovolj, smo izvedeli zelo 
zanimive podrobnosti in bomo 
odslej imeli do njih bolj spoštljiv 
odnos. Žal pa se je na predavanju 
zbralo le 18 poslušalcev, kar je za 
naš kraj vsekakor premalo.

Predavateljema Marinki Jerič 
in Janezu Balažicu se za izvajanje 
zahvaljujemo in si takih vsebinsko 
bogatih večerov želimo še več.

JSKD OI Gornja Radgona je 
18. februarja organiziral medob
činsko in regijsko srečanje tambu
raških skupin in orkestrov, ki se ga 
je udeležilo štirinajst skupin iz ce
lotne regije.

Na srečanju je sodelovala tudi 
tamburaška skupina KUD Beltin
ci pod vodstvom Mirka Smeja. 
Skupina je nastopila v razširjeni 
sestavi in se predstavila s tremi vo
kalno-instrumentalnimi priredba
mi.

Veseli nas dejstvo, d a  je kar ne
kaj nekdanjih članic in članov po
novno začelo vaditi in da skupina 
nadaljuje z delom.

V okviru KUD Beltinci deluje 
tudi uspešna glasbena skupina 
Mlada beltinška banda, ki je ob 
koncu lanskega leta v soboški graj
ski dvorani pripravila prvi in zelo 
odmeven samostojni koncert. 
Mlada beltinška banda spremlja 
folklorno skupino na vseh nasto
pih, nazadnje pa so nastopili na 
tradicionalni študentski prireditvi 
Bujta repa v Festivalni dvorani v 
Ljubljani.

V četrtek, 16. februarja, smo se 
v gostilni Zvezda v Beltincih sre
čali nekdanji folklorniki, da bi 
obudili spomine na nekdanja dru
ženja. Zbralo se nas je kar 28 ple
salk in plesalcev, ki smo ob zvokih

Potrdilo besedam Danila Lebarja:  "  Vij tou že vse znate!"

Ples nas druži in razveseljuje.

Na festivalu je  domače viže igrala naša Mlada beltinška banda.
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A harmonike tudi zaplesali. Največ 
povedo besede harmonikarja Da
nila Lebarja: " J e s  san mislo, ka 
mo se plesati fčilij, pa vijdin, ka vij 
tou že vse znate!"

Večina prisotnih je z navduše
njem sprejela ponovna druženja, 
zato se bomo srečevali vsak prvi 
torek v mesecu.

Upravni odbor KUD Beltinci

Nastop folklorne skupine v Subotici na mednarodnem folklornem festivalu.

Interno festival Subotica - naši mladi med petjem.

DRUŠTVO ZA VZGOJO IN VARSTVO PTIC "SLAVČEK" BELTINCI

Društvo "Slavček" deluje že od leta 1973. Sedež 
društva je v Mladinski ulici 20 v Beltincih. Trenutno 
šteje 30 članov.

Naloge društva so:
- varovanje narave pred onesnaževanjem in skrb za 

pernate prebivalce v naravi, predvsem za ptice 
pevke,

- vzgoja sobnih ptic, ki prinašajo v domove veselje, 
pravilen odnos do ptic pevk in užitek v pisanih 
barvah papig in v njihovi razigranosti ter govoru, 

- razvijanje pravilnega odnosa mladine do narave 
in do njenih ptičjih prebivalcev,

- druženje ljubiteljev ptic v naravi in po stanova
njih,

- spoznavanje ptic iz eksotičnih krajev sveta, ki pri 
nas živijo le v varnem notranjem okolju ob oskrbi 
gojiteljev in ljubiteljev le-teh,

- vzgoja mladine za pravilen odnos do malih perna
tih pevcev v naravi in po domovih,

- vzgoja pozitivnih medsebojnih odnosov in moral
nih vrednot,

- skrb za ptice pozimi v ožjem in širšem okolju, pred
vsem vzgojne naloge mladih (vrtci, šole) pri tem,

- sodelovanje s podobnimi društvi v Sloveniji in za
mejstvu.
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Valentinovo (14. februar) v Jaušju.

AKCIJE V LETU 2005:
- krmili smo ptice pozimi;
- v februarju smo očistili valilnice in nameščali no

ve v parku pri gradu, pri zdravstvenem domu...;
- popisali smo valilnice in gnezdišča v okoliških 

gozdovih in v rastišču ob Pinkavi v smeri Ganča
ni - Lipa (čez 30), ob Panonski cesti od blagovni
ce do" grenara" na mladih javorjih (preko 20 
gnezd), v parku ob gradu (okoli 10 valilnic), pred 
zdravstvenim domom (okrog 8 valilnic in več 
gnezd);

- organizirali smo akcijo "valilnice in krmilnice v 
naravi" po šolah; učenci so postavili preko 50 kr
milnic in preko 20 valilnic v okolici šol, domačij 
in bližnjih gozdičkih; odziv po šolah je vsako leto 
zelo uspešen; za delo in skrb so bili mladi nagra
jeni;

- v letu 2000 je  gojitelj ptic Ivan M aučec zbral in iz
dal knjižico PTIC E PEVKE V PO M U RJU , ki jo  
lahko dobi vsak, ki želi spoznati in opazovati bo
gato vrsto "pevcev" v naravi;

- d ružabna srečanja so bila v Joušji 14. februarja, 
ko se ptički ženijo, ob "binkoštih", pa poleti ob 
društvenem  pikniku;

- kvartet "Slavček" sim bolizira pevce, oh ran ja  pes
mi iz narodne  zak ladn ice in nasto p a  v dom ači ob
čini te r  okolici na  p rired itvah  in p raznik ih , orga
n izira  k o n cert ob 8. m arcu;

- 20 let sm o "Slavčki" p rireja li "Ftijčje gostü vanje" 
ob 14. feb ruarju  na  V alentinovo z razvedriln im  in 
zabavn im  p ro g ram o m , s k a te rim  sm o ob iskali raz

lične kraje v občini Beltinci, sosednjih občinah, 
na Goričkem, v dom u starejših v Rakičanu;

- priredili smo dve državni razstavi ptic v OŠ Bel
tinci in v ŠRC Gančani;

- različne eksponate smo razstavljali na m ednarod
nih razstavah sobnih ptic na M adžarskem , v Itali
ji, na  češkem, v Belgiji in na svetovni razstavi;

- v letu 2005 ni bilo razstav in tekm ovanja sobnih 
ptic zaradi varnosti pred  ptičjo gripo;

- Sredstva za delo društva zbiram o od članarine 
članov, dotacije občine Beltinci in župana, od raz
stav, od  srečelova, od  pom oči podjetij in  posa
m eznikov, od vsakoletnega koledarja  s slikam i 
p tic  n a  12 listih , od  p rired itev  društva.

Z a  le to  2006 n ačrtu jem o  enake akcije ko t v le tu  
2005:
- P o u d a rek  b o m o  dali vzgoji m lad in e  do  narave in  

p tic . P ovab im o vse, k i im ajo  veselje za  delo  v 
d ru štv u , d a  se prijavijo  p ri p re d sed n ik u  d ru štv a  
Iv an u  M au čecu , te l. št.: 02 /5421-058 .

- O b n o v ili b i "F tijč je  g o stüv a n je " .

- K v a r te t "Slavček" p rip rav lja  d ru g i C D . P rv eg a  

lah k o  d o b ite  še v e d n o  p r i  p re d s e d n ik u  d ru š tv a .

- S o d e lo v a li b o m o  s p o d o b n im i d ru š tv i v S loven iji 

in  z am e js tv u .

- Iz d a li b o m o  s te n sk i k o le d a r  s s lik a m i ra z n ih  p tic  

n a  12 s tra n e h .

- Še v e d n o  se  b o m o  s e s ta ja li  v sak o  d ru g o  n e d e ljo  v 

m e se c u . V a b im o  v se  z a in te re s ira n e  n a  n a š e  se 

s ta n k e .

- P r ire d il i  b o m o  d ru š tv e n o  te k m o v a n je  in  r a z s ta v o 

s o b n ih  p tic .

- O b isk o v a li b o m o  d r u š tv e n a  te k m o v a n ja  in  r a z s ta

ve  s o b n ih  p tic .

- O b is k o v a li  b o m o  š o le  in  v r tc e  s  p o g o v o r i  in  sli

k o v n im  m a te r ia lo m .

Ivan M A U ČECNameščanje novih valilnic in čiščenje obstoječih.
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A DOBRO DELO Z MLADIMI STRELCI

Strelsko društvo Gančani delu
je že slabih trideset let. V vseh le
tih delovanja so strelci na različ
nih tekmovanjih, tako z maloka
librskim orožjem kot z zračno puš
ko, dosegli vidne rezultate. Z iz
gradnjo športno rekreacijskega 
centra v Gančanih pa so dobili so
dobno 10-stezno avtomatsko stre
lišče za zračno puško. Zato so se 
lotili načrtnega dela z mladimi 
strelci, ki jih vodita Franc Rojnik 
in Drago Grlec.

V pionirski regijski ligi uspešno 
nastopajo Mitja Černi, Metod Me
olic, Matej Kous in Tone Tušak, v 
članski regijski ligi s standardno 
zračno puško pa tekmujejo David 
Lukač, Denis Verbančič, Mitja Je
rebic in Dominik Vindiš.

Odlično delo z mladimi strelci 
se je že obrestovalo, saj je strelec 
Mitja Černi na medšolskem tek
movanju osvojil prvo mesto in se

uvrstil na državno medšolsko tek
movanje.

Na regijskem prvenstvu z zrač
nim orožjem v Dobrovniku pa je 
prav tako Mitja Černi osvojil dru
go mesto.

Da omenjeni strelci obetajo

prihodnost, se bodo morali zave
dati tudi na osnovni šoli Beltinci s 
prav tako načrtnim delom mladih 
strelcev, kot so se ga lotili v Strel
skem društvu Gančani.

Drago GRLEC

Mladi strelci na strelišču v Gančanih.

ALBIN INIH 80 LET

"  "Leta hitijo, čas hitro beži, 
trenutek trenutku stiska pesti, 
čas naj teče počasi ali hiti, 
vleče te v svoje dlani."

V mesecu januarju 2006 smo skupaj z našo slav
ljenko Albino Gornjec praznovali okrogli jubilej, 80 
- letnico rojstva. Po koledarju jih ima res 80, toda te
lesno in duševno je veliko mlajša. Marsikomu med 
nami predstavlja bleščeč vzgled discipliniranosti, od
govornosti, idealizma in življenjskega poguma. Zato 
občudujemo njeno vitalnost in prešernost, saj je vsa
ko težko preizkušnjo znala pogledati tudi z vesele 
plati. Njeni trije otroci s svojimi družinami so upra
vičeno lahko ponosni nanjo. Vsi, ki delamo skupaj z 
njo v društvu, cenimo njeno naklonjenost, zaneslji
vost in pripravljenost, da vedno pomaga tistim, ki so 
pomoči potrebni. Prav gotovo bi jo težko pogrešali v 
številnih organizacijah v KS in Društvu invalidov v 
Murski Soboti. Albina je bila pobudnica in ustanovi
teljica naše pevske skupine, k i je v kratkem delovanju

dosegla lepe uspehe. Ponosni smo na njeno delo, saj 
nas s svojimi bogatimi življenjskimi izkušnjami boga
ti in plemeniti. Je neizčrpen vir informacij - kot pra
vi leksikon - zato se vedno lahko zanesemo na njene 
podatke. Seveda ne smemo pozabiti na njeno suvere
nost v petju, kjer je prava mojstrica v zadevanju to
nov, prav tako v duhovitosti in pripovedovanju šal. 
Velikokrat se je pošalila, da bi morala "iti za fiškali
ša", tako spretno zna sukati jezik in obračati besede.

Albina.
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In čemu se ima zahvaliti, da je kljub letom še ved

no tako čila in vitalna.  Sama je velikokrat rekla: "Za 
delon trbej furt bejžati." Ja, prav gotovo to za Albino 
drži, saj se je po službi (vozila se je s kolesom v našo 
tovarno Muro) vedno odpravila še na njivo, nasmeja
na in dobre volje. Ko so jo sodelavci spraševali, ali ni
ma skrbi in težav, ker je vedno tako nasmejana, je re
kla: "E, jes san vse tou doma pistila." Prav gotovo je 
vse to pripomoglo, da je še danes čila in nasmejana,

vesela, polna energije in delovnega elana. Sadove svo
jega bogatega dela deli s svojimi otroki, vnuki in prav
nuki. Vsem je lahko vzgled, kako je potrebno živeti.

Iskrena hvala za vse, kar nam je dala in želimo, da 
se bomo še dolgo družili in doživljali lepote življenja.

Še na mnoga mnoga srečna in zdrava leta, draga 
naša Albina!

Marija ZVER

BOŽIČNI MEDVEDEK

Rada imam otroke, saj sem jim 
posvetila in z njimi preživela svoja 
najplodnejša leta. Vesela sem, ko 
se družim z njimi in jih lahko s 
čim razveselim in obogatim ter 
polepšam njihov vsakdan. Tako je 
bilo tudi v mesecu decembru 
2005, ko so bili vsi v pričakovanju 
daril in praznikov. Obiskala sem 
naše otroke v vrtcu Sonček v Do
kležovju.

Pa nisem prišla sama, spremljal 
me je mali plišasti medvedek, ki 
ima zelo bogato preteklost. Ja, 
prav gotovo bi znal marsikaj pove
dati, kaj vse je doživel v teh šestin
tridesetih letih. Skupaj pa sva 
otrokom prinesla darilo, pravljico 
o še enem medvedku - Božičnem 
medvedku. Knjiga pisatelja Ivana 
Gantscheva z lepimi ilustracijam 
je bila res pravo darilo. Otroci so 
pravljici z zanimanjem prisluhnili 
in se veselili skupaj z junakinjo 
Aniko, ki je za božič dobila pliša
stega medvedka z rdečo kapo. Tu
di medvedek je bil vesel, saj je v 
Aniki našel novo prijateljico. 
Otrok se je preprosta in prisrčna 
zgodbica zelo dotaknila in z vese
ljem so pozneje o njej pripovedo
vali. Zapeli so kar nekaj pesmic o

medvedku in bila sem začudena, 
koliko so jih prepoznali. Tudi me
ne so naučili eno in skupaj smo jo 
še zaplesali. Vsi smo zelo uživali 
in bili srečni, ker smo se družili. 
Preden smo se poslovili, pa smo 
se skupaj še fotografirali.

Ko sem se poslavljala, me je 
prevevala misel: "Edino, kar bos
te ponesli s seboj skozi tista biser
na vrata, bo tisto, kar ste dali od 
sebe!"

Še dolgo me je spremljal topel 
in vesel nasmeh otrok, ki sem jih 
osrečila s pravljico. Mislim, da so 
tudi sami doživljali veselje in sre
čo v veselem decembru. Ja, kako 
malo je včasih potrebno, da smo 
zadovoljni in srečni, če to znamo 
deliti s tistimi, ki jih imamo radi.

Marija ZVER

Obisk v vrtcu Sonček v Dokležovju, Ura pravljic - BOŽIČNI MEDVEDEK.

Otroci v pričakovanju Božička - fotografija 
je  nastala v "  kaminu",  kajti otroci že vejo, 

da pride skozi dimnik.
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A ŠEGAVI PUST 2006 V LIPOVCIH

Norčavi in šegavi pust nam v Turističnem društvu 
Lipovci ne da miru že 11. leto. Vsako leto nas zvabi 
na ulice, ne glede na to, kako nas tega dne obdari ne
bo. Tudi letošnji se nam je smejal tako na široko, da 
smo se mu morali pridružiti in se smejati z njim.

V nedeljo, 26. februarja, nas je pust nagnal v po
vorko in pustne šeme vodil po lipovskih ulicah. Šte
vilne maske, posamične in skupinske, so družno pre
ganjale zimo po vasi in klicale pomlad. Da bi bile še 
glasnejše, jim je pri tem pomagala harmonika, boben 
in trobenta. Z veliko dobre volje so jih dobrosrčno 
sprejeli krajani, tudi tako, da so jim pred svojimi do
movi ponudili pijačo, krofe in razne druge dobrote. 
Sprejem so maškaram pripravili pri Pikapolonici, 
Mlinaričevih, trgovini Jeneš, Maričevih, pri Darjanu 
Slavicu, pri hišni št. 265 in na koncu je TD ponudi
lo okrepčilo še v vaškem domu, kjer je bilo tudi kraj
še rajanje mask, ki niso med potjo omagale.

Kljub prežečemu in nevarnemu virusu ptičje gri
pe se je letošnjega pusta v Lipovcih neustrašno ude
ležila zdaj že drugo leto zapored večja skupina se
vernih pingvinov, ki so bili zelo družabni. Pa tudi ko
koška se ni zmenila na resna opozorila, ki vlivajo 
"strah in trepet" pred ptičjo nevarnostjo.

Naši pingvini so dva dni in dve noči prespali v li
povski karanteni, potem pa so nam ušli in se skrivaj 
odpravili na sam pustni večer v gostišče Zvezda v 
Beltincih, kjer so organizirali tekmovanje najbolj 
simpatičnih mask. In glej ga, ptičjega zlomka! Po
brali so prvo nagrado in pozno v noč odleteli nezna
no kam. V Lipovcih sedaj namreč ni videti več no
benega pingvina. Tu in tam se sprehaja le kakšna ko
koš.

Hvala vsem in nasvidenje ob naslednjem pustu!

Janko BEZJAK

Maske so se zbrale pred vaškim domov v Lipovcih. Naši pingvini.

Maske pozirajo. Le kaj bi bil "  pust"   brez dobre muzike.
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PUSTOVANJE V LIPI

Ljudski rek pravi, da se s pustnimi maskami pre
žene zima. Tako smo se v Lipi naveličali zime in Pro
stovoljno gasilsko društvo Lipa je organiziralo na 
pustno nedeljo pustno povorko po vasi.

čeprav nas je mati zima želela ustaviti in nam je 
poslala kar mrzlo vreme s padavinami, se je vendar
le pred vaškim domom zbralo mnogo pustnih mask. 
Nekateri trdijo, da je pust le za otroke, vendar smo 
se lahko v Lipi prepričali o nasprotnem, saj se je po
leg velikega števila naših najmlajših v maskah zbralo 
tudi lepo število starejših ljudi, ki so pokazali svojo 
izvirnost.

Tako smo razigrani in prešerne volje zakorakali 
po vseh ulicah v vasi, da bi iz vsakega dvorišča pre
gnali zimo. Kot vsako leto smo se zapeljali po vasi s 
prikolico, iz katere se  je z močnim glasom slišal zvok 
harmonike in petja. Vsi vaščani so z veseljem prišli 
iz svojih hiš, da bi videli vse maske.

Po naporni hoji po vasi smo si utrujeni odpočili v 
vaškem domu, kjer je bila za vse udeležence priprav
ljena majhna pogostitev, kjer niso manjkali tudi kro
fi, brez katerih ni pravega pusta.

Upamo, da smo zimo pregnali, vendar pa že raz
mišljamo o novih maskah, s katerimi bomo drugo le
to spet preganjali zimo.

Tadej JEREBIC Preganjalci zime.

DAN SAMOSTOJNOSTI

""Pehar res spleten iz slame, 
je  relikt iz zgodovine.
Kar kdo more iz njega vzame: 
dar, zaklad ali spomine!"
(Tone Pavček)

STAROŽITJA na Dokležov
skem odru.

V Dokležovju je bil ves decem
ber zelo prazničen in vesel. Pred
šolski in šolski otroci so doživljali 
vesele in radostne urice v svojih 
prostorih in tudi v dvorani, saj je 
december čas presenečenj in ob
darovanj.

V naši KS že vse od osamosvo
jitve naprej pripravljamo proslave

v počastitev tega praznika, ki smo 
ga letos prvič praznovali s skup
nim imenom "Dan samostojnosti 
in enotnosti". V nabito polni dvo
rani se  je 23. decembra 2006 odvi
jala prireditev s kulturnim progra
mom, ki so ga pripravili otroci iz 
vrtca, šole, plesalca Sanja in Bo
rut, mladinska pevska skupina 
Upanje iz vseh treh Bistric, doma
či pevski moški zbor in člani 
DPM.

V prvem delu programa smo 
na zelo domiseln in prisrčen način 
predstavili pesmi iz zbirke Staro
žitja pesnika Toneta Pavčka. Reci
tacije so s svojimi opravili sprem
ljale članice našega društva. Do
miselna scena je bila dovolj avten

tična in je dajala poseben čar, da 
so pesmi prišle do veljave. Stare, 
že zdavnaj odvržene stvari in 
predmeti so oživeli pred gledalci 
in jih popeljali v že pozabljen svet 
naših prednikov. Nekaj smo jih iz
brskali sami, nekaj pa so nam jih 
prijazno posodili v našem pokra
jinskem muzeju. Na takšen način 
smo hoteli združiti sedanjost in 
preteklost, kajti tudi naša domovi
na je nastajala na temeljih naših 
prednikov. Prizadevamo si, da vsa
ko leto predstavimo delo pisatelja 
ali pesnika, ki se na svojstven, po
seben način dotakne našega praz
nika. Tako imajo gledalci možnost 
na nevsiljiv način spoznati našo 
kulturno ustvarjalnost.
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Gostujoča skupina Upanje iz Bistrice. Plesalca Borut in Sanja.

Nastopili so tudi otroci iz vrtca in nas prijetno presenetili. Nastopajoča skupina - Naša družina - je  zelo uspešno sodelovala 
ob izvedbi pesmi STAROŽITJA - Toneta Pavčka

V drugem delu našega večera 
smo s pesmijo in plesom pričarali 
predpraznični utrip božiča in no
vega leta.

Slavnostni govornik je bil žu
pan Občine Beltinci, Milan Ker
man. Vse pa je pozdravil in jim za

želel vesele praznike tudi predsed
nik KS Simon Horvat. Prireditve 
se je udeležilo tudi nekaj svetnikov 
Občinskega sveta občine Beltinci.

Za vse nastopajoče in obisko
valce smo pripravili prigrizek in 
sladki del za najmlajše, pecivo pa

so spekle naše pridne članice 
društva. Pogovor se je potegnil še 
globoko v noč, ki jo je ozaljšala še 
prijetna pesem.

Marija ZVER

VNUČKI, DEDKI IN BABICE ALI SOŽITJE MED GENERACIJAMI

Med vnuki in starimi starši se stkejo trdne in traj
ne vezi v najnežnejšem otroštvu. Še posebej velja to 
za tiste, ki se družijo in prebijejo skupaj tisti čas, ko 
so njihovi starši v službi. Kako lepo je tistim, ki ima
jo tako urejen način varstva za svoje otroke in jih ni 
potrebno voziti navsezgodaj v jasli. Do vstopa v vr
tec pa si otroci pridobijo že dovolj izkušenj in ob
rambnih mehanizmov. Tako skupaj "odraščajo" ded
ki, babice in vnuki in vsi so polni majhnih vragolij 
in norčij, ki jih poznajo samo oni. Ob vnukih dedki

in babice podoživljajo vse, kar so zaradi obilice de
la in prezaposlenosti zamudili pri svojih otrocih. 
Res, to so doživetja posebne vrste, ki se jih ne da 
opisati in jih ne more razumeti vsak, ki tega sam ne 
doživi. Vsako jutro nas presenetijo s čim novim, tu
di svoje starše. Le-ti se lahko v službi mirno posveti
jo svojemu delu, saj vejo, da so njihovi otroci v var
nih rokah.

Naš M a r ko zelo rad je, zato komaj čaka, ko vza
me v roke žlico in zajame mlečno kašo, zdrob ali ko-
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ruzne žgance. Vse mu zelo tekne in je že pravi kore
njak. Po aktivni in ustvarjalni igri pa se rad "pocr
klja" v babičinem naročju, in babica mu vedno zapo
je uspavanko. Pesmice ima zelo rad, zato jih moram 
sproti ustvarjati. Ena takšnih je tudi tale:

USPAVANKA ZA MARKA

Ptički in travice spijo,
Marko je tudi zaspan,
Zvezde na nebu žarijo,
Mežikajo mu vsak dan.

Mesec na nebu se smeje,
Marku pravi tako:
" Marko, fantek moj dragi, 
zatisni trudno oko!"

Aja, tuta, nina, nana, 
naša mala glavca je zaspana.

Aja tuta, nina, nana,
Markec nas že spančka.

Vnuk Lan zelo rad posnema dedka in mu "poma
ga". Tako ima tudi on majhne grablje in grablja poko
šeno travo.

Marija ZVER

Vnuk Marko: "  Hm, kako dober zajtrk je skuhala babica. 
Sem že pravi junak  kako držim veliko žlico!"

Vnuki posnemajo stare starše - Lan in dedek grabljata travo. 
"  Se mi podajo grablje, ali ne?"

OBISK PREKMURSKIH ROJAKOV V JUŽNI AMERIKI

V lanskem letu sem dobil priložnost spoznati ne
kaj držav Južne Amerike in se srečati z našimi roja
ki, ki tam živijo. Potovanje mi je omogočila lokalna

televizija IDEA-TV, s katero smo obiskali Argentino, 
Uruguay, Paraguay in Brazilijo.

Moja naloga v ekipi je bila seveda povezana z

Moj nastop v Montevideu-Uruguay, 
na katerem sem spremljal njihovo domačo folklorno skupino. Pogled na Buenos Aires, ko smo se odpravili z ladjo v Uruguay.
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glasbo. S harmoniko sem našim rojakom obujal 
spomine na njihov rodni kraj. Srečal sem jih res ve
liko (med njimi tudi našo občanko ILONKO KA
VAŠ iz Beltinec), spoznal njihov način življenja, 
kulturo ...

Predvsem živijo drugačno življenje od nas, saj so 
tam velemesta, vendar se izredno radi med seboj sre
čujejo in ohranjajo slovensko kulturo. Najbolj sem 
bil presenečen ob pristnem prekmurskem jeziku, ki 
so ga ohranili vsa ta leta. Tudi mladi so pokazali, da 
so zelo ponosni na kulturo svojih staršev, ki jo ohra
njajo, čeprav nekateri v Sloveniji sploh še niso bili. 
Imajo folklorne skupine, kjer plešejo prekmurske 
plese in pa tudi dobre pevske zbore. Da so odlični 
plesalci sotiša in šamarjanke, so dokazali tudi meni, 
ko sem jih s harmoniko spremljal na enem izmed 
nastopov v Argentini. Ženske so dokazale, da še ni
so pozabile skuhati pravih prekmurskih jedi, s kate

rimi so nas razvajale ob obiskih na njihovih domo
vih. To so bili najlepši trenutki, saj se je ob mojem 
igranju na harmoniko slišala slovenska pesem daleč 
naokrog in ponavadi pozno v noč. Veliko navdušenje 
so pokazali tudi njihovi sosedi-domačini, ki so se pri
ključili druženju, ki je bilo tipično prekmursko, če
prav sploh niso vedeli, kje leži Slovenija.

Potovanje je bilo zares enkratno doživetje, saj 
sem si prej marsikaj predstavljal drugače. Videl sem 
dosti lepih stvari, od zgodovinskih znamenitosti, kul
ture, bogastva in revščine. Najbolj pa so me presene
tili naši rojaki, ki se kljub velikim razdaljam med nji
hovimi domovi zelo radi srečujejo.

S tem prispevkom pa prenašam vsem njihovim so
rodnikom, znancem in prijateljem njihove pozdrave 
iz Južne Amerike.

Boštjan BAŠA

Med rojaki v Argentini. Zabaval sem jih pozno v noč Na fotogra
fiji vidimo med domačini tudi veleposlanika (drugi z leve strani).

Pri Prekmurcu v Montevideu - Uruguay, 
k i je  navdušen harmonikaš in lastnik tega gracioznega forda.

ZIMSKA LIGA OBČINE BELTINCI V MALEM NOGOMETU 2 0 0 5 /2 0 0 6

Športna zveza Beltinci je v mi
nuli zimi že sedmič zapored orga
nizirala Zimsko ligo občine Beltin
ci v malem nogometu.

Vse tekme so bile odigrane v te
lovadnici OŠ Beltinci in sicer po 
sistemu 4+1 ter po že utečenih 
pravilih. Tekme so se odigrale ob 
prostih sobotah in nedeljah v de
cembru 2005 in januarju 2006.

Športna zveza je ligo popestrila 
tako, da je prvič pripravila tudi 
Otroško zimsko ligo, v kateri so 
nastopale ekipe osnovnošolcev iz

vseh vasi občine Beltinci.
Skupno je v zimski ligi sodelo

valo kar 27 ekip: 12 članskih, 7 ve
teranskih in 8 otroških.

Člani: Ekipe so bile razdeljene 
v 2 skupini po 6 ekip, kjer so 
igrale po enokrožnem sistemu 
"vsak z vsakim". V četrtfinale so 
se nato uvrstile po 4 najboljše eki
pe iz vsake skupine, od četrtfinala 
naprej pa so ekipe igrale na izpa
danje. Po zanimivih tekmah pred
tekmovanja, četrtfinala in polfina
la so na koncu v tekmi za 3. mes

to igralci NK Beltinci po streljanju 
kazenskih strelov z 8:6 premagali 
ekipo KMN iz Beltinec, v velikem 
finalu pa je bila ekipa Obrtniki z 
2:1 boljša od ekipe NK Bratonci.

Končni vrstni red pri članih:
1. mesto: Obrtniki 
2. mesto: NK Bratonci 
3. mesto: NK Beltinci 
4. mesto: KMN Beltinci

Veterani: Ekipe so v predtek
movanju tekmovale v eni skupini



ŠPO
RT

enokrožno, štiri najboljše ekipe pa 
so se uvrstile v polfinale. V prvem 
polfinalu je ekipa Melinec prema
gala ekipo Ižakovec s 4:1, v dru
gem pa ekipa veteranov KMN Bel
tinci ekipo Maxi bar Lipa s 3:2. V 
tekmi za 3. mesto je ekipa Maxi 
bar Lipa premagala Ižakovce z 
8:4. V finalu je ekipa KMN Beltin
ci veterani premagala Melince s 
5:1.

Končni vrstni red pri vetera
nih:
1. mesto: KMN Beltinci veterani 
2. mesto: Melinci 
3. mesto: Maxi bar Lipa 
4. mesto: Ižakovci

Ob koncu tekmovanja je vod
stvo Zimske lige izbralo tudi naj
boljše absolutne posameznike:

najboljši strelec: Peter Zadra
vec (Maxi bar Lipa) - 12 golov

najboljši vratar: Bojan Klanfar 
(NK Bratonci)

najboljši igralec: Peter Gruš
kovnjak (Obrtniki)

Otroška zimska liga: Ekipe, ki 
so jih sestavljali osnovnošolci iz 
posameznih vasi, so bile razdelje
ne v 2 skupini po 4 ekipe, kjer so 
igrale vsaka z vsako. Po dve naj
boljši ekipi iz vsake skupine sta se 
uvrstili v polfinale. V prvem polfi
nalu so Gančani premagali Melin
ci s 3:2, v drugem pa so Ižakovci 
premagali Bratonci s 4:2. V tekmi 
za 3. mesto so Melinci premagali 
Bratonce s 4:2, v finalu pa so Iža
kovci z golom Marka Smodiša z 
1:0 premagali Gančane.

Končni vrstni red Otroške zim
ske lige:
1. mesto:  Ižakovci 
2. mesto: Gančani 
3. mesto: Melinci 
4.   mesto:  Bratonci

- JoP-

Ekipa Obrtniki, zmagovalec v kategoriji članov.

KMN Beltinci veterani, zmagovalec med veterani.

Ekipa Ižakovec, zmagovalec Otroške zimske lige.
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O izboru najboljših športnikov občine za leto 
2005 je po pooblastilu župana Občine Beltinci g. Mi
lana Kermana odločalo predsedstvo Športne zveze 
Beltinci. Na podlagi javnega razpisa za zbiranje 
predlogov, ki je bil javno objavljen v Uradnih obja
vah št. 7 decembra 2005 in na internem TV kanalu, 
je predsedstvo Športne zveze Beltinci na svoji 4. seji 
dne 16.1.2006 izbralo najboljše športnike in športni
ce, najboljše športne kolektive, perspektivne šport
nike in dobitnika posebnega priznanja.

Vrstni red med športniki:
1. mesto: Grega Horvat 
2. mesto: Tomislav Ternar 
3. mesto: Robert Mesarič 
Vrstni red med športnicami:
1. mesto: Andreja Glavač 
Vrstni red med športnimi kolektivi:
1. mesto: HK PLIVA Lipovci 
2. mesto: NK Ižakovci 
3. mesto: OK Beltinci 
Perspektivni športniki:

Matjaž Sušec 
Jernej Vučko 
Davor Gregorinčič 
Denis Hamler 
Marko Pucko

Posebno priznanje Športne zveze Beltinci:
Daniel Lipič

Obrazložitve:

Daniel Lipič iz Dokležovja je že od mladosti velik 
ljubitelj živali, še posebej nemških ovčarjev. Vrsto let 
je vključen v okoliška športno kinološka društva. Do
mala ves prosti čas preživi s svojimi psi na napornih 
treningih doma in v naravi. Udeležuje se tekmovanj 
v raznih disciplinah na državnih in tudi meddržav
nih tekmovanjih. Po številnih doseženih uspehih je 
maja 2005 dosegel uspeh kariere. S svojo psico Zalo 
Zirkovo je v Ljubljani osvojil naslov svetovnega prva
ka v disciplini psov sledarjev.

Po mnenju članov predsedstva Športne zveze Bel
tinci discipline oz. panoge, s katero se ukvarja, sicer 
ne moremo šteti med prave športe, kljub temu pa 
vsebuje določene elemente športa, rekreacije in tek
movalnosti. Zato se Danielu Lipiču za izjemne do
sežke na področju športne kinologije podeli posebno 
priznanje Športne zveze Beltinci.

Pri izboru za proglasitev perspektivnih športnikov so 
se upoštevali tekmovalni uspehi posameznika, kakor 
tudi odnos do športa, marljivost in vztrajnost. Podeljeno 
priznanje naj bo nagrajencem predvsem vzpodbuda za 
delo vnaprej.

Matjaž Sušec, dijak iz Beltinec, je še en produkt 
dobre beltinske odbojkarske šole. Z marljivim delom 
in dovolj talenta se je skozi mlajše selekcije prebil v 
člansko ekipo Odbojkarskega kluba Beltinci, kjer po
časi že prevzema vlogo standardnega igralca prve 
šestorke. Nakazuje, da bi lahko bil naslednik nekate
rih odličnih beltinskih odbojkarjev, ki igrajo za klube 
na najvišjem državnem nivoju.

Jernej Vučko se  je odločil za igranje hokeja na tra
vi. Je standardni vratar mladinske ekipe, z marljivim 
delom pa se je prebil tudi v člansko ekipo svojega 
kluba, kjer je občasno dobil priložnost in si nabral 
veliko izkušenj, tudi mednarodnih. Je trenutno drugi 
vratar najboljšega lipovskega moštva. Sodeloval je 
pri vseh uspehih mladinske ekipe in pri večini uspe
hov članske ekipe Hokejskega kluba PLIVA Lipovci.

Davor Gregorinčič, sedemnajstletnik iz Dokležov
ja, je član Atletskega kluba Pomurje PDU, kjer treni
ra že šest let. Je tekač na srednje proge. V karieri je 
na raznih atletskih tekmovanjih in krosih na državni 
in tudi mednarodni ravni dosegel številne pomemb
ne rezultate v kategoriji mlajših in starejših mladin
cev, tako med posamezniki kot tudi v štafetah. V ka
rieri je osvojil že kar nekaj zmag in ob marljivem de
lu se mu obetajo še nove.

Denis Hamler, doma prav tako iz Dokležovja in 
prav tako član Atletskega kluba Pomurje PDU, tek
muje v tekih na krajše proge, v tekih z ovirami, pos
kusil se  je tudi v mnogoboju. Na raznih državnih tek
movanjih je v preteklih letih v kategoriji pionirjev in 
mlajših mladincev osvojil številne medalje, tudi tiste 
najžlahtnejše. Tekmuje že tudi v kategoriji starejših 
mladincev v državnem in mednarodnem merilu. Od 
njega lahko pričakujemo še več uspehov.

Marko Pucko iz Gančan igra golf in je član Golf 
kluba Moravske Toplice. Na raznih turnirjih in pr
venstvih doma in v tujini je osvojil številna prva mes
ta in še kup drugih odličnih rezultatov. Na slovenski 
rang lestvici najboljših amaterskih golfistov v abso
lutni kategoriji je z 11. mestom najboljši pomurski 
golfist. V letu 2005 je bil povabljen na priprave slo
venske mladinske golf reprezentance. Marko je gol
fist, ki veliko obeta.
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V posamični konkurenci je bil upoštevan individual
ni uspeh posameznika in odnos do športa nasploh, 
rang tekmovanja oz. tekmovalni uspehi ekipe, iz katere 
športnik prihaja ter njegov prispevek k tem uspehom. 
V kategoriji športnic trenutno, razen ene, ni športnic, ki 
bi s svojimi uspehi in dosežki izstopale.

Študentka Andreja Glavač iz Beltinec uspešno 
igra nogomet. Je stalna članica slovenske ženske no
gometne reprezentance, v kateri je odigrala vse tek
me v prvi postavi in je prispevala velik delež, da se 
Slovenija nahaja na 1. mestu v svoji skupini v kvalifi
kacijah za svetovno prvenstvo. Je stalna članica prve 
ekipe Ženskega nogometnega kluba Pomurje Len Fi
lovci, ki je osvojila naslov pokalnih prvakinj Sloveni
je in drugo mesto v državnem prvenstvu.

Grega Horvat, doma iz Beltinec, je odbojko vzlju
bil že v beltinski osnovni šoli, pozneje se je vključil v 
OK Pomurje iz M. Sobote. Kot zelo talentiran je bil 
pred leti že proglašen za perspektivnega športnika 
Občine Beltinci in kasneje je to odločitev povsem 
upravičil. V kadetski in mladinski konkurenci je bil 
standarden član državne reprezentance in se z njo 
udeležil tudi evropskega prvenstva. Po nekajletnem 
igranju za mariborskega prvoligaša je lani prestopil 
oz. se vrnil v Odbojkarski klub Pomurje Galex Mir, 
kjer je postal eden od glavnih nosilcev igre in s svoji
mi predstavami na parketu preporodil igro edinega 
prekmurskega prvoligaša, ki sedaj kroji sam vrh slo
venske odbojke. Prepričuje tudi odbojkarske strokov
njake, ki so ga evidentirali kot potencialnega kandi

data za sestavo slovenske odbojkarske reprezentan
ce.

Tomislav Ternar, dijak športne gimnazije Murska 
Sobota, doma iz Beltinec, je član Teniškega kluba 
Branik Maribor. Je prvi in najpomembnejši član slo
venske reprezentance do 16 let. Na lestvici Teniške 
zveze Slovenije je uvrščen na 1. mesto, na evropski 
teniški lestvici pa v svoji kategoriji zaseda 15. mesto. 
Kot član reprezentance je v letu 2005 sodeloval na 
vseh pripravah in turnirjih. Zmagal je na mednarod
nem turnirju do 16 let v Kranju ter se uvrstil v finale 
mednarodnega turnirja do 16 let v Čakovcu. Velik 
uspeh je zanj reprezentančna zmaga v Italiji na igrah 
treh dežel, kjer je Sloveniji priboril 1. mesto. Uvrstil 
se je tudi v četrtfinale na mednarodnem turnirju do 
18 let in na mladinsko ITF lestvico.

Robert Mesarič, član Hokejskega kluba PLIVA Li
povci, je vrhunski hokejist, ki ga odlikujeta odlična 
telesna pripravljenost in vrhunska tehnika. Je naj
boljši hokejist v Sloveniji ter standardni član sloven
ske hokejske reprezentance, s katero je osvojil 2. 
mesto na pokalu Panonia in bil tudi najboljši strelec 
reprezentance na tem turnirju. Ekipi svojega kluba je 
bistveno pripomogel pri doseganju imenitnih uspe
hov doma in na mednarodni sceni. Bil je proglašen 
za najboljšega strelca in igralca tako v državnem pr
venstvu kot tudi v mednarodni Interligi. Je najboljši 
klubski strelec v evropskih pokalih. Robi je s svojim 
obnašanjem na treningih in tekmah ter z angažira
nim delom v klubu pravi vzor mladim.

Najboljši športniki občine z županom in predsednikom športne zveze.
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Pri izboru najboljših športnih kolektivov občine Bel
tinci so se upoštevali tekmovalni uspehi, rang tekmova
nja, organizacija društev, organiziranje športnih prire
ditev, sodelovanje z okolico, posodabljanje športne in
frastrukture.

Hokejski klub PLIVA Lipovci je, kot smo od te eki
pe že vajeni, tudi v letu 2005 nanizal kopico odličnih 
rezultatov na domači in mednarodni sceni. Osvojili 
so naslov državnega prvaka v dvoranskem hokeju, 
kakor tudi naslov državnega in pokalnega prvaka 
Slovenije v hokeju na travi. Sodelovali so v medna
rodni Interligi, kjer so med osmimi ekipami iz Slo
vaške, Madžarske, Hrvaške in Slovenije osvojili 1. 
mesto. Vrhunec tekmovalne sezone za leto 2005 pa 
je bil vsekakor nastop na evropskem prvenstvu dr
žavnih prvakov skupine B v mestu Brest v Belorusiji. 
V konkurenci zelo močnih profesionalnih ekip iz ho
kejsko zelo razvitih evropskih držav so igrali zelo do
bro in so dostojno predstavljali Slovenijo. Njihovi na
sprotniki iz velikih evropskih mest so bili nad njiho
vimi igrami prijetno presenečeni in skorajda niso 
mogli verjeti, iz kako majhnega okolja prihajajo. V 
klubu veliko pozornosti namenjajo tudi mlajšim se
lekcijam, ki prav tako dosegajo odlične rezultate.

Nogometni klub Ižakovci formalno sicer deluje v 
sklopu Športnega društva Ižakovci kot trenutno edi
na delujoča sekcija. Klub je v letu 2005 postal prvak 
v 1. medobčinski nogometni ligi M. Sobota in se ta
ko uvrstil v višji rang tekmovanja, v Pomursko nogo

metno ligo. V državnem pokalnem tekmovanju so se 
uvrstili med 32 najboljših ekip v Sloveniji. S temi 
uspehi so dokazali, da se z načrtnim delom, ki teme
lji na amaterski osnovi, lahko doseže dober rezultat. 
V letu 2005 je klub praznoval tudi 30 - letnico delo
vanja. Gre torej za klub s tradicijo, ki pa skrbi tudi za 
vzgojo mladih nogometašev, saj uspešno tekmujejo 
tudi v kategorijah pionirjev in mladincev.

Odbojkarski klub Beltinci je od začetka svojega 
delovanja pa do danes vzgojil že veliko število odlič
nih odbojkarjev, sedaj članov drugih, tudi prvoligaš
kih moštev, članska ekipa kluba, ki že vrsto let tek
muje v ligah Odbojkarske zveze Slovenije, je v letu 
2005 uspela osvojiti naslov prvaka v 3. slovenski ligi, 
vendar so se zaradi finančnih problemov odpovedali 
igranju v višjem rangu tekmovanja. Po jesenskem de
lu tekmovanja v tekočem prvenstvu so zopet na 1. 
mestu in imajo velike možnosti, da ponovno osvojijo 
naslov prvaka 3. slovenske odbojkarske lige.

Priznanja in plakete najboljšim športnikom, šport
nim kolektivom, priznanja perspektivnim športnikom 
in posebno priznanje sta na prireditvi, ki je  bila dne 
28.1.2006 v prostorih gradu v Beltincih, podelila župan 
občine Beltinci g. Milan Kerman in predsednik Šport
ne zveze Beltinci g. Jože Horvat. Prireditev so s svojimi 
zabavnimi vložki popestrili učenci OŠ Beltinci, za glas
beno spremljavo pa je poskrbela Srakova banda.

- JoP -

Domiselni in zabavni športni vložki so popestrili prireditev.
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HK "PLIVA" LIPOVCI OSVOJIL 4. MESTO 
N A  EP V DVORANSKEM HOKEJU SKUPINE C

HK "  PLIVA"   Lipovci na evropskem prvenstvu 
v dvoranskem hokeju skupine C v Pragi na Češkem.

Za HK "PLIVA" Lipovci se je 
letošnje leto vsekakor začelo 
uspešno in po pričakovanjih. Naj
prej je članska ekipa ponovno do
segla naslov državnega prvaka 
Slovenije v dvoranskem hokeju, 
mladinska ekipa je prav tako dose
gla naslov državnega prvaka, se
lekcija U-14 pa 3. mesto. Po kon
čanem državnem prvenstvu je 
članska ekipa odpotovala v Bu
dimpešto, kjer je od 11. do 12. 02. 
2006 sodelovala v 1. mednarodni 
Interligi v dvoranskem hokeju. So
delovale so najmočnejše ekipe iz 
Slovaške, Madžarske, Hrvaške in 
Slovenije. HK "PLIVA" Lipovci je 
v predtekmovalni skupini izgubil z 
državnima prvakoma Madžarske 
in Hrvaške ter zmagal z državnim 
prvakom Slovaške. Na koncu je 
naša ekipa dosegla tri poraze in 
dve zmagi ter zasedla 7. mesto.

Vrhunec letošnje sezone v dvo
ranskem hokeju pa je bilo vseka
kor evropsko prvenstvo v dvoran
skem hokeju skupine C, k i je pote
kalo od 17. do 19. 02. 2006 v mes
tu Praga na češkem. V konkurenci 
sedmih ekip državnih prvakov če
ške, Slovaške, Hrvaške, Litve, Bol
garije, Srbije in Slovenije je ekipa 
Plive dosegla solidno četrto mes
to. Igralci so vse tekme odigrali

borbeno in po svojih zmožnostih, 
tako da je imela ekipa na koncu 
tekmovanja v svoji bilanci tri zma
ge, en neodločen rezultat in dva 
poraza. Tu moramo vsekakor 
omeniti, da je le ekipi Plive uspelo 
"odščipniti" točki kasnejšemu 
zmagovalcu turnirja, domačinom 
ekipe Slavije iz Prage. Vsekakor 
pa moramo povedati, da na tem 
tekmovanju naša ekipa ni imela 
niti kančka sreče, ki bi nam na 
koncu lahko prinesla eno od me
dalj, ki si jo je po prikazani igri 
vsekakor zaslužila.

V prihodnje nas čakajo pripra
ve na spomladanski del tekmova
nja v hokeju na travi, ki bodo prav 
tako zelo zahtevne in naporne, ča
ka nas državno prvenstvo Sloveni
je, mednarodna Interliga ter v za
četku meseca junija še evropsko 
prvenstvo državnih prvakov skupi
ne C. Vsi v klubu se bomo trudili 
po svojih najboljših močeh, da bi 
dosegli dobre rezultate in bili še 
naprej uspešni.

Robert MESARIČ

8. FEBRUAR ... MALO DRUGAČE

8. februarja je Slovensko društvo za celiakijo orga
niziralo že drugi zimsko športni dan. Zbrali smo se 
na RTC Trije kralji pri Slovenski Bistrici, do koder je 
pomurska podružnica organizirala brezplačen pre
voz svojih članov.

Tam nas je dočakal lep sončen dan. Po prijavi 
tekmovalcev smo se odpravili proti tekmovalni pro
gi, kjer se  je odvijala veleslalomska tekma. Tudi smu
čarji iz naše podružnice so tekmovali s sloganom 
"Važno je sodelovati!". Tekmovalna proga v velesla
lomu je bila pripravljena s pomočjo generalnega po

krovitelja, podjetja Hervis.
Za tiste, ki nismo smučali, je bila pripravljena tu

di sankaška tekma, kjer smo Pomurci zasedli 1. mes
to. Po tekmovanjih so nas obiskali tudi ptujski kuren
ti, ki so prispevali svoj čar k podelitvi nagrad najbolj
šim v posameznih tekmovalnih kategorijah.

V restavraciji so nam pripravili tudi brezglutensko 
"pohorsko enolončnico", ki je bila zelo okusno pri
pravljena. Po kosilu smo imeli možnost za smučanje 
do poznih popoldanskih ur. Zvečer smo se utrujeni 
in zadovoljni vračali v domači kraj. Zaključili smo,
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dne uspela. Dogovorili smo se, da se ga bomo dru
go leto zagotovo spet udeležili na enem izmed slo
venskih smučišč.

Po tej sprostitvi pa nas čaka resno delo. Skupaj z 
osnovno šolo Tišina se pripravljamo na strokovno 
predavanje s tečajem o pripravi brezglutenske hrane, 
ki bo tudi za vse kuharje pomurskih šol in vrtcev. 
Kot je že znano, niso edina težava bolnikov s celiaki
jo zelo draga živila, ampak tudi priprava te hrane. 
Največ težav je prav v šolah in vrtcih, saj mnogi niti 
ne vedo, kaj je celiakija, kaj šele, kakšne posledice 
čakajo bolnika s celiakijo pri napačni izbiri živila in 
pripravi hrane.

Naša podružnica je letos organizator poletnih 
športnih iger Slovenskega društva za celiakijo. Igre 
bodo potekale v naši občini in sicer 02.09.2006 v 
športnem parku v Beltincih. To je velika priložnost, 
da našim članom iz cele Slovenije pričaramo lepote 
Pomurja in dokažemo, da smo kljub temu, da spada

mo med najrevnejše pokrajine v Sloveniji, sposobni 
organizirati nepozabno srečanje. Že sedaj vabimo 
vse zainteresirane k sodelovanju (kontaktna tel. št. 
041 469 476).

NN

Pomurska atrakcija na Treh Kraljih.

PROGRAM "ŽIV IM O  ZDRAVO" USPEŠNO ZAKLJUČEN V BELTINSKI OBČINI

Udeleženci iz Beltinec z lokalnima koordinatorkama. Naučili se bomo kuhati okusno in zdravo hrano.

Zdravje je vrednota, ki jo je potrebno varovati in ne
govati. Od velike poplave informacij smo danes lahko 
že zbegani. V revijah najdemo dosti informacij in tež

ko se je odločiti, kaj je zdravo, kaj sploh lahko jemo.
Osnovni namen programa "Živimo zdravo" je bil 

pritegniti lokalno prebivalstvo k aktivni skrbi za last

Pomoč lokalne koordinatorke v Ižakovcih. Pozorno spremljanje delavnic - Ižakovci.
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no zdravje. Udeležencem smo želeli predstaviti stro
kovna priporočila Svetovne zdravstvene organizacija 
s področja prehrane in probleme današnjega načina 
življenja. Izvajalec programa je Zavod za zdravstve
no varstvo Murska Sobota s podporo Ministrstva za 
zdravje RS. Vodja projekta je prim. mag. Branislava 
Belovič. Projekt je bil od vsega začetka dobro spre
jet, najprej pa ga  je toplo sprejel župan. Programa pa 
ne bi bilo moč izvajati brez posameznih lokalnih ko
ordinatorjev, ki so požrtvovalno skrbeli za nemoten 
potek in motivacijo občanov. Izvajan je bil v vseh va
seh beltinske občine in je potekal že četrto leto. Vse
bine so se iz leta v leto dopolnjevale, vse pa so se na
našale na zdrav življenjski slog. Udeleženci so spo
znali dejavnike tveganja za njihovo zdravje, podrob
neje so spoznali obolenja srca in ožilja, naučili so se 
pripravljati jedi na zdrav način, izvedeli, kaj vse lah
ko pridelajo na svojih sadnih in zelenjavnih vrtovih, 
seznanili so se s pomenom pridelave jagodičevja za 
zdravje, izvedeli, kaj narediti s sadjem, ki ostane v 
naših sadovnjakih, spoznali so stres kot enega zelo 
pomembnih dejavnikov za zdravje. Letos so poteka

le delavnice na temo Določanje dejavnikov tveganja 
in Priprave zdravih in okusnih jedi iz kaše ( ješprenj, 
prosena kaša in pira). Na delavnici Določanje dejav
nikov tveganja so si udeleženci izmerili krvni tlak, 
holesterol, določili procent telesne maščobe in in
deks telesne teže. Glede na dobljene rezultate so jim 
strokovnjaki analizirali meritve in individualno tudi 
svetovali. Udeleženci so prejeli tudi zdravstveno 
vzgojno gradivo. Veliko več bi nam sigurno vedeli po
vedati udeleženci sami. Rezultat programa je bila ve
lika odzivnost populacije in medsebojno druženje. 
Dober obisk naših srečanj namreč dokazuje, da lju
dem ni vseeno, kaj se dogaja z njihovim zdravjem in 
da so tudi sami pripravljeni odigrati aktivno vlogo za 
boljše zdravje. Ob pogledu na naše poti je rezultat vi
den in zadovoljiv. Veliko se je spremenilo tudi pri iz
biri in pripravi jedi, v svoj vsakdan so ljudje vključili

gibanje, z eno besedo bi lahko rekli, da so spremeni
li svoj življenjski slog.

Preko dobre mreže lokalnih koordinatorjev želi
mo nadaljevati aktivnosti za promocijo zdravja. V 
program želimo vključiti lokalne strokovnjake, ki bi 
preko že utečenih aktivnosti polnili vsebine na temo 
zdravega življenjskega sloga (debatne krožke, teden
ske pohode, skupne aktivnosti z družinami, druženje 
med generacijami...).

Lokalni koordinatorji programa "Živimo zdravo" 
iz občine Beltinci:

Beltinci - Katica Tkalec in Milena Krauthaker
Bratonci - Gena Virag
Gančani - Anica Bugar
Ižakovci - Majda Mlinarič in Cvetka Žižek
Lipovci- Vera Bezjak
Lipa - Marta Ferčak
Dokležovje - Marija Horvat
Melinci - Anica Nerad

Ker je zdravje naše bogastvo, ga ne prepuščajmo 
naključju. Uporabljajmo načine, da ga obvarujemo 
in celo izboljšajmo. Ne pozabimo, kaj smo se nauči
li in kaj je dobro, da ohranimo. Zdrav način pomeni 
upoštevanje pravilnih prehranjevalnih navad, urav
navanje telesne teže, pravilna in zadostna telesna de-

Za telovadbo je  potrebna samo dobra volja - Lipovci.

S  kuharjem si je  dobro biti dober - koordinatorka iz Bratonec

Posebnost delavnic - v Bratoncih videti več moških na delavnicah.
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titev škodljivih razvad (kajenje, prekomerno pitje al
koholnih pijač ...). Skozi program "Živimo zdravo" 
smo ta znanja pridobili. Veliko pa pridobimo tudi z 
medsebojno izmenjavo izkušenj, zato se  je potrebno 
tudi veliko družiti, se pogovarjati in pozitivno raz
mišljati. Uživajte v tistem, kar vas veseli.

Zdravo življenje je kakovostno življenje, zdrav ži
vljenjski slog pa je temelj za optimalno zdravje sko
zi vsa življenjska obdobja.

Ema MESARIČ Skupina iz Melinec s koordinatorko.

LJUDSKE PEVKE IZ BELTINEC

2. decembra 2005 smo vsi, ki 
smo se udeležili predstavitve knji
ge Cilke Dimec Žerdin z naslo
vom Oj, hišica očetova, v okviru 
katere so se predstavile tudi ljud
ske pevke iz Beltinec, preživeli za
res prijeten in bogat večer. Pred
stavitev je potekala v župnijskem 
domu v Beltincih pod okriljem 
Karitas Beltinci in Skupine za sa
mopomoč, katere vodja je Milka 
Kavaš.

Predstavitev knjige o Antonu 
Trstenjaku so kulturno popestrile 
in obogatile ljudske pevke iz Belti
nec, ki so ob tej priložnosti pred
stavile svoj CD, na katerega so ze
lo ponosne. Sicer pa šteje skupina 
zdaj enajst pevk, ki imajo rade 
ljudsko pesem in se dobivajo en
krat tedensko ob večerih, zato so 
si nadele tudi ime Večernice. Sku
paj so že od leta 1995. Pravijo, da 
so začele prepevati zato, ker imajo 
rade pesem, še posebej ljudsko in 
to želijo s svojim petjem iztrgati 
pozabi in jo ohraniti za mlajše ro
dove. Prav zato so tako ponosne 
na svoj CD, na katerem je 27 pes
mi in mnoge od teh smo tisti, ki 
smo bili na predstavitvi, tudi sliša
li "v živo".

Ljudske pevke iz Beltinec.

Pevke so nastopile že na mno
gih prireditvah v okviru domače 
občine in izven nje. Nastopov je 
bilo res že veliko, zato vseh ne bi 
naštevala, rade pa gredo, kamor
koli jih povabijo, saj svoje poslan
stvo opravljajo z veliko ljubeznijo.

Sicer pa so to ženske, ki znajo 
speči zelo dobro pecivo, tudi tisto 
pravo, prekmursko - tisti, ki smo 
bili ta večer z njimi, smo velik del 
teh dobrot tudi okusili. Prav goto
vo pa ga ni med nami, ki ne bi že 
kdaj poskusil njihovih langašev, v

pripravi katerih so res prave moj
strice na domala vseh prireditvah 
po Pomurju in zdaj tudi že širše. 
Še veliko bi se dalo povedati o 
njih, med drugim tudi, da se zelo 
rade hecajo, da skupaj praznujejo 
rojstne dneve, da že nekaj let hodi
jo jeseni skupaj na morje..., skrat
ka, da so zares prave prijateljice.

Želimo jim, da bi nas s svojim 
petjem še dolgo razveseljevale.

Zlatka HORVAT
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RAZSTAVA DEL LIKOVNE KOLONIJE IZAK LIPOVCI V ZAGORJU

Otvoritve razstave v Kulturnem centru Delavski dom 
so se udeležili številni obiskovalci iz Zasavja in Prekmurja.

Sodelovanje dveh priznanih 
slovenskih kolonij se nadaljuje. Li
kovna kolonija Izak Lipovci, ki jo 
organizira Društvo za napredek 
umetnosti Aquila Lipovci, ima tri
najstletno tradicijo. Slikarska ko
lonija Izlake - Zagorje je najstarej
ša likovna kolonija v Sloveniji in 
deluje že več kot 40 let. Cilj obeh 
kolonij je povezovanje umetnikov, 
nastanek umetniških del in pred
stavitev le-teh širšemu občinstvu.

V petek, 20.1.2006 ob 18.00 
uri, je bila v Kulturnem centru 
Delavski dom Zagorje otvoritev 
razstave likovnih del, nastalih v 
lanski lipovski koloniji. Gre za na
daljevanje dogovorjene vsakoletne 
izmenjave razstav omenjenih kolo
nij. V mesecu marcu so bila dela, 
nastala v koloniji Izlake - Zagorje, 
razstavljena v beltinskem gradu.

Gre tudi za izmenjavo kultur
nih programov ob otvoritvah raz
stav. Otvoritev razstave v Zagorju 
so namreč popestrili glasbeniki 
male beltinske folklorne skupine 
pod mentorstvom Jelke Breznik, 
ki so številne obiskovalec otvorit

ve navdušili. V programu so sode
lovali tudi lipovski literati, ki so na 
kratko predstavili pesniško zbirko 
Franca Cigana - Cakija z naslo
vom Rosenje. Zbirko sta v lan
skem novembru v sozaložbi izdali 
Društvo Aquila in KUD Lipovci. 
Razstavo je odprl Franc Obal, di
rektor Galerije Murska Sobota, ki 
je s strokovne plati ocenil likovno

kolonijo in v njej nastala dela.
Otvoritev razstave je bila dobro 

obiskana, saj se je je poleg števil
nih domačinov in sodelujočih 
umetnikov udeležilo tudi okrog 40 
članov, prijateljev in simpatizerjev 
društva iz Lipovec, za katere je 
društvo organiziralo avtobusni 
prevoz.

- J o P -

Razstavo lipovske kolonije v Zagorju je  odprl mag. Franc Obal, 
direktor Galerije Murska Sobota.
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Večer moškega zborovskega petja.

Čas, v katerem živimo, nam 
ponuja obilje glasbe. Prireditve in 
tehnika našega stoletja omogoča
jo, da je glasbe, njenih različnih 
zvrsti, oblik in vsebin povsod oko
li nas.

Glasba bogati naše življenje. 
Povezuje ljudi, hkrati pa je tudi 
zvest prijatelj v samoti. Ljudem 
najbližja glasba pa je petje, kajti 
poje mati, ko uspava svojega otro
ka, poje delavec ob delu, poje 
kmet na polju in otrok ob svoji 
igri, poje starec, ko zasije sonce, 
poje tisti, ki je poln ljubezni in 
upanja.

V petju pesmi je moč, ki usta
vi nesmiselno brezčutnost med 
ljudmi, v skladbah je veselje, ki 
pomaga preživeti napore, v njih 
je energija, ki znova požene kri 
po marsikaterem brezvoljnem te
lesu.

Pesem je tista, ob kateri posta
ne misel čista in pesem je tista, ki 
umiri srce in vrne spokoj.

Tako se je v želji po druženju in 
petju odvijal tudi VEČER MOŠ
KEGA ZBOROVSKEGA PETJA 
V Dokležovju.

Zimski večer so nam s svojim 
petjem ogreli domači moški pev

ski zbor Kulturno umetniškega 
društva Dokležovje, moški pevski 
zbor Bujraš iz Ižakovec, moški 
pevski zbor Društva vinogradni
kov Goričko in moški kvartet iz 
Martinja. Zbori so se predstavili z 
izredno bogatim pevskim reperto
arjem.

Bučni aplavz obiskovalcev, ki 
so do zadnjega kotička napolnili 
dvorano, je bil najlepše priznanje 
tako organizatorjem kot pevcem 
in zborovodjem za njihovo požrt
vovalno delo, marljivost in vztraj

nost za dosego tako ubranega pet
ja.

Druženje s pogostitvijo za vse 
prisotne se je zavleklo dolgo v 
noč; v zimsko noč je še dolgo od
mevala tudi lepa pesem.

Vsaka pesem je po svoje lepa, 
je doživljaj, ki ostane v duši. Zato 
naj se petje v našem kraju nadalju
je, naj razveseljuje vse tiste, ki po
jejo in tiste, ki jim je pesem name
njena.

Alenka FRAS

KULTURNI PRAZNIK V LIPI

8. februarja smo praznovali kulturni praznik, oblet
nico smrti našega največjega pesnika Franceta Prešer
na. Tudi v Lipi je Kulturno društvo Lipa pripravilo pro
slavo v spomin na velikega moža, ki je na list papirja 
prenesel svoja čustva, ljubezen in bolečino in tako 
ustvaril dragocene pesmi, ki so namenjene vsem gene
racijam. Ena izmed njih je tudi naša slovenska himna.

S ponosom in veseljem so mladi na proslavi reciti
rali ter zapeli njegove pesmi, zapeli pa so tudi ljudski 
pevci in pevke iz Lipe. Večer pa je popestrila še dram
ska skupina Veseli Vandrovci s kratko igro z naslovom 
Pestro delo policije.

V dvorani, ki je bila napolnjena do zadnjega koti
čka, ne samo z vaščani iz Lipe, ampak so na proslavo 
prišli tudi iz sosednjih vasi, je vladalo prijetno vzdušje.

Vsi prisotni pa so nastopajoče nagradili z burnim 
aplavzom, kar jim daje nove pobude za nadaljnjo delo.

Milena JEREBIC

"  Veseli Vandrovci"



TURIZEM
TD SODAR GANČANI

V dokaj pestrem delu TD je bi
la avgusta 2005 na pobudo pred
sednice Ane Bugar ustanovljena 
humoristična skupina "INTERNI 
RADIO-POROČILA". V njej sode
lujejo tri članice društva: MICA - 
Pepka Vinkovič, KATA - Rozika 
Zadravec in ANA - Zdenka Pu
han. Osrednji lik je PEPI - Jože 
Puhan. Skupine deluje pod men
torstvom Matilde Pucko, ki pišem 
tudi besedila.

Do zdaj imamo naštudirane tri 
skeče in sicer: VAŠKE POSEB
NOSTI, AJDNOUK SE VSE PO
RAVNA in JAZ IDEN LETOS 
OPRAVIN, ki je namenjen praz
novanju starejših občanov.

Besedila so napisana in odigra
na v originalni prekmurščini, kjer 
lahko najdemo besede, ki so že 
zdavnaj pozabljene, oziroma se 
redko uporabljajo.

Svoj prvi krst je skupina opra
vila v Rakičanu lansko leto na 
kmetijski šoli, kjer so se predstavi
la številna turistična društva iz Po
murja. Tam smo poželi izreden

aplavz in nasmejali množico ude
ležencev.

Z nastopi smo bili prisotni na 
naši turistični prireditvi, Dnevu 
koruze, na proslavi za starejše va
ščane, na srečanju upokojencev v 
Beltincih in na razglasitvi naj do
mačije občine Beltinci.

Odzvali smo se tudi na vabilo 
TD Pristava, kjer smo bili izredno 
lepo sprejeti. Povsod smo bili na

grajeni z velikim aplavzom.
To nam daje zagon za nadaljnje 

delo.
Skupina je zelo usklajena. Z 

idejami se dopolnjujemo. V vsak 
projekt je vloženega veliko proste
ga časa. Pripravljeni smo nastopa
ti, če nas kdo povabi.

Naše geslo je: "V druženju in 
slogi je veselje in smeh".

Matilda PUCKO

Člani humoristične skupine.

PRIZNANJA PTZ OB SREČANJU TURISTIČNIH DELAVCEV

V hotelu RADIN v Radencih je v mesecu januar
ju 2006 potekalo že 14. SREČANJE TURISTIČNIH 
DELAVCEV POMURJA, ki ga vsako leto organizira 
Pomurska turistična zveza. Med dobitniki plaket je 
bila tudi aktivna članica in predsednica turističnega 
društva "Sodar" Gančani ga. Ana Bugar, priznanje 
pa je prejela tudi Občina Beltinci.

A N A  BUGAR -
DOBITNICA PLAKETE PTZ ZA LETO 2005

Je več mandatov uspešna predsednica TD Sodar 
Gančani in od vsega začetka delovanja PTZ aktivna 
članica organov zveze.

Turistično društvo vodi v smeri razvijanja okolja, 
ohranjanja zdravja in promocije krajevno tipične ku
linarike.

Ana Bugar.
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OBČINA BELTINCI

Občina Beltinci je hitro in uspešno začela svoje 
razvojne aktivnosti vezati na turizem.

Podpira izredno razvito turistično-prireditveno 
dejavnost, turističnih in drugih društev. Ustanovila 
je Javni zavod za turizem in kulturo, ki si v svoje ak
tivnosti prizadeva enakopravno povezovati javni, za
sebni in društveni sektor in se redno vključuje v pro
grame regijskega turizma, ki jih vodi PTZ.

Iskreno čestitamo!

Župan Milan Kerman ob prejemu plakete.

NOVA MALA "BANDA" V BELTINCIH

Za Prekmurje, še posebej za 
območje današnje Občine Beltin
ci, so že od nekdaj značilne razne 
skupine glasbenikov oz. band, ki 
igrajo ljudsko glasbo.

Tradicija teh skupin se nadalju
je tudi v današnjem času. V Bel
tincih je tako poleg nekaterih že 
uveljavljenih skupin nastala, oz. 
nastaja še ena. O imenu za naj
mlajše beltinske muzikante se še 
dogovarjajo. So pa prizadevni, ve
seli po srcu in z velikim veseljem 
igrajo ter ohranjajo ljudsko glas
bo.

Tajda, Alen, Nejc in Mišo ima
jo sicer vsak svojega učitelja in
štrumenta, kako skupaj igrati ljud
sko glasbo pa jih uči mentor Rok 
Sraka.

Nastopajo samostojno, sprem
ljajo pa tudi obe folklorni skupini, 
ki plešeta na OŠ Beltinci. V tem

šolskem letu so na raznih priredit
vah nastopili že več kot desetkrat, 
še več nastopov jih čaka v prihod
nje. Nastopajo tudi na prireditvah

raznih društev in drugih organiza
cij.

-JoP-

Nastop male bande na otvoritvi razstave del 
Likovne kolonije Izak Lipovci v Delavskem domu v Zagorju.

Ravnodušnost je oblika lenobe, a lenoba je eden od simptomov, da ni ljubezni. 

Človek ni len do tistih, ki jih ljubi. Problem je: kako ljubiti?

Aldous HUXLEY
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REALIZACIJA AKTIVNOSTI TURISTIČNEGA DRUŠTVA 
BRATONCI PO NAČRTU ZA LETO 2005

V letu 2005 je bilo Turistično 
društvo Bratonci dokaj aktivno. Re
alizirali smo večino zadanih nalog.
- Organizirali smo Janezov po

hod od Bratonec do Dobrovni
ka. Udeležba je bila nad priča
kovanjem, verjetno tudi zaradi 
lepega sončnega vremena, saj 
je bilo kar 78 pohodnikov, med 
njimi tudi nekaj mladine.

- Zaradi slabega, precej hladne
ga vremena običajnega pohoda 
pustnih mask po vasi nismo or
ganizirali. Nekaj posamičnih 
mask je prišlo v dvorano po 
proslavi ob 8. februarju. Osem 
mask se je udeležilo skupnega 
pustovanja, ki ga je organizira
la občina Beltinci na Mercator
jevem parkirnem prostoru.

- Praznovanje materinskega dne
va so organizirali moški iz TD 
in člani vaškega sveta.

- člani TD smo poskrbeli za po
saditev rož pri oglasnih deskah, 
pred pokopališčem in kapelo.

- Kot vsako leto smo bili tudi v 
tem letu glavni organizator oči
ščevalne akcije, ki se  je odvijala 
na isti dan v vseh KS občine 
Beltinci.

- Pohod od Copekovega mlina 
do izvira črnca v Bratoncih na 
velikonočni ponedeljek je pos
tal že tradicionalen. Udeležen
cev je bilo 84, udeležili so se ga 
tako osnovnošolci kot srednje
šolci, kar je posebej razveselji
vo.

- Proslavo ob 1. maju smo orga
nizirali skupaj z mladimi osem
najstletniki. Udeležba je bila 
zadovoljiva.

- 27. aprila je otroški pevski zbor 
priredil koncert v kavarni Ter
mal v Moravskih Toplicah.

- 11. 6. 2005 smo se udeležili
srečanja upravnih enot iz ce
lotne Slovenije, ki je potekalo 
na letališču v Rakičanu. Pred
stavili smo se s peko krapcev 
in gibic.

- V juniju smo se prav tako pred
stavili z našo kulinariko skupaj 
z nekaterimi društvi iz Pomur
ja in sicer v Avstriji.

- V osnovni šoli Beltinci smo so
delovali ob dnevu ekošole.

- Opravili smo manjša popravila 
in kritino na hišici, ki jo upo
rabljamo za predstavitev na pri
reditvah.

- Že šestič smo organizirali pla
ninski pohod, tokrat na Poklju
ko in Viševnik. Udeležilo se ga 
je 62 pohodnikov.

- člani TD smo dva dni sodelo
vali tudi na folklornem festiva
lu, in sicer v soboto in nedeljo.

- Udeležili smo se pohoda in ko
lesarjenja po mejah občine.

- Skupaj z ostalimi društvi v KS 
smo organizirali Dan Braton
cev, na katerem smo razglasili 
naj domačijo in obnovljeno 
kmetijo. Priznanje za naj kme
tijo so dobili Kavaševi, za naj
lepše obnovljeno hišo pa Zve
rovi.

- 20. 10. 2005 smo v Ljubljani 
na Prešernovem trgu sodelova
li na predstavitvi prekmurske 
kulinarike.

- Nabavili smo plastične namiz
ne prte ter odrno zaveso za ma
lo dvorano.

- Uspešno smo organizirali Mar
tinov tek, ki se ga je udeležilo 
280 udeležencev. Potekal je od 
Kapele do Bratonec.

- 26. 11. 2005 smo bili glavni or
ganizator dneva ostarelih v 
Bratoncih.

Da je pohod in srečanje uspešno, morajo nekateri zavihati rokave v kuhinji.
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M - 10. decembra smo se udeležili 

Stankovega pohoda od Pavlov
cev do Bratonec.

- Na božični večer smo se z ba
klami odpravili k polnočnici.

- V bratonski kapeli je otroški 
pevski zbor priredil božični 
koncert, ki je bil zelo dobro 
obiskan.

- Udeleževali smo se tudi raznih 
prireditev TD v drugih krajev
nih skupnostih občine Beltinci. 

- članarino je plačalo 53 članov, 
medtem ko je 28 osnovnošol
cev, dijakov in študentov plači
la članarine oproščenih.

- člani TD Bratonci tudi zelo do
bro sodelujemo z vsemi ostali
mi društvi v KS.

Iz poročila je razvidno, d a  je bi
lo delo TD Bratonci skozi celo le
to 2005 zelo aktivno in uspešno.

Plan, izdelan za preteklo koledar
sko leto, je bil v celoti realiziran, 
razen nabave omar. Teh zaenkrat 
še ne moremo nabaviti, saj še ni 
rešeno vprašanje o preureditvi

prostorov, kjer sodelujemo z na
šim gasilskim društvom.

Gena VIRAG

Udeleženci pohoda od Copekovega mlina do izvira črnca v Bratoncih.

T E R O R I S T I

Sobota zjutraj, dan po plači. Žena odpira okno 
spalnice, medtem ko se skrivaj plazim v garažo. Vza
mem kolo in kot duh izginem iz dvorišča v smeri vaš
ke gostilne. Razlogi: žeja, stari prijatelji in nova točaj
ka.

Vstopim in vidim, da so vinski bratje že tu. Zri
nem se mednje in naročim drugo rundo. Pijemo ka
vo z vinjakom, ki je dobro zakamufliran v skodeli
cah. Smejoč se zbijamo šale o nekdanjem ministru, 
ki je skuhal prohibicijo in pljunil v državni kotel. Pre
mlevamo politiko, preklinjamo državo, premlevamo 
o novi reformi in predsedniku, ki je korak do noriš
nice. Ko izčrpamo temo demokracije, preklopimo 
na špricarje. Vino teče po grlih kot voda, denarnice 
se praznijo, točajka se vedno bolj smehlja. Vsak mis
li, da se reži samo njemu.

Ura je poldan, ko se nacejen kot spužva izmuz
nem iz vesele druščine in se napotim proti domu. 
Obiščem še preostali dve gostilni in šele ob dveh pri
racam domov. Šele tedaj se spomnim, da sem poza
bil kolo v gostilni. Hočem se vrniti, pa je prepozno. 
Žena je med vrati in začne svojo sočno kanonado. 
Strese vame vse domače in eksotične živali. Z jezič
no juho nadaljuje tudi med obedom.

Prekipi mi, vstanem in treščim cepterjevo posodo 
z rižoto po tleh. Prekolnem kot madžarski kmet in z 
vso močjo zaloputnem vrata za sabo. Zunaj zgrabim 
hčerkino kolo in že sem na cesti. Pijani možgani me 
avtomatično vodijo proti Muri čez most in naprej v 
banfijske griče, kjer skrita od vražjih bab stoji klet 
mojega prijatelja iz mladosti. "Tam bom pomiril svo
je živce, našel svoj mir in izpil zdravilo za dušo", si 
mislim med potjo.

A glej ga vraga, kot nalašč ga ni v goricah. Žal mi 
je poti, ki sem jo zastonj prevozil in počasi se napo
tim s hribov v vas, da v vaški gostilni nekaj spijem. 
Tretji špricar mi vrne veselje, po četrtem zatarna že
lodec. Vodeni prdec se s težavo zaustavi na izhodu. 
Na hitro se poberem iz gostilne, še hitreje izginem iz 
vasi, da v bližnjem gozdu opravim svoj posel. Sovra
žim namreč "sranje" v gostilnah.

Zvija in stiska me kot bolno vidro. Prekolnem gos
tilničarja in njegovo brozgavico in se s stisnjeno ritjo 
zaustavim ob robu gozda. Vržem kolo v grmovje in 
hitro krenem v goščo. V zavetju nizkega grmovja in 
dreves olajšam sebe in svojo rit, ki je srečna, da na
mesto papirja povoha liste praproti. Hočem oditi, ko 
zaslišim lomljenje vej in pridušene glasove. Poče



KULTURA
pnem, želodec znova zabrunda, rit se mi stisne kot ri
bi. Razločno namreč slišim moški ukaz, ki veli: "Sle
ci se ... sedaj pa se uleži in noge narazen!"

"Bog pomagaj!" skoraj zakričim. "Pa to so teroris
ti! Talca imajo, morda ga bodo celo ubili, če ne nare
dim za seboj črte, bom naslednji, ki bo povohal šta
jersko zemljo."

Kot zajec se poženem skozi grmovje do ceste in 
zajaham kolo. V petih minutah prevozim več, kot je 
sposoben Amer Armstrong. Šele pri gostilni na Raz
križju se ustavim, tresoč se kot šiba na vodi. Pijanost 
od strahu izgine, posrana plat me peče.

"Na hitro nekaj spijem in nato na policijo!" rečem 
sam sebi, vstopim, sedem v kot gostilne in naročim 
veliki špricar. Ko se nekoliko pomirim, pridem do za
ključka, da v stanju, v kakršnem sem, ni dobro imeti 
posla s policaji. Nazadnje bodo hudiči še zahtevali, 
da piham v vinski klarinet.

Mine pol ure, ko v gostilno stopi mladi par. Fant 
ima na sebi lovsko obleko, Esmeralda je vsa v zele
nem.

"Zelena Štajerca", pomislim in se nasmejim. 
"Kakšna baba!" me zbode misel. "Moja prekla je v 
primerjavi z njo kot raztrgana marela."

V trenutku pozabim na policaje, teroriste, dom in 
ženo ter pasem oči na Esmeraldi; parček namreč se
di pri sosednji mizi. Dekle se stisne k jagru in zasliši 
se tihi glas, ki zazveni v moji duši kot Miškova violi
na.

"Franček, provi jelen si. Tak si me bodna, ka me 
se ledvice bolijo. Bojin se, ka naju je tisti s pecikli
nom vseeno vida!"

"Ki pa, Micka! Odfrča je kak fazan, či je bija Prek
murec, je zdaj že duma!" se zakrohota lovec, za njim 
pa še dekle.

Ko to zaslišim, okamenim in počasi odprem usta. 
Izpustim prastaro prekmursko kletev, treščim koza
rec na tla, spuščajoč čuden krohot, ki je podoben 
rezgetu Slavičevega kuja. Vstanem, stopim do jagra 
in mu sklonjen zabrusim v obraz: "Franček, veš kaj!  
Ti si en prekleti, zajebani terorist! Na račun tistega 
Prekmurca spijta še eno rundo."

Po teh besedah vržem predenj tisočaka, dvignem 
glavo in počasi odkorakam proti izhodu. Na sebi ču
tim poglede cele gostilne; zijajo vame kot v uvoženo 
Zorkovo kobilo.

Tinč MERTÜK

... SEM ...

Sem prvi sončni žarek zjutraj, 
ko se zdani.
Sem nežna sapica vetra, 
ki te prebudi.
Otroški smeh pod Tvojim oknom sem 
in materin objem v slovo, ko odhajaš.
Sem tišina, ko si sam 
in drobna lučka na koncu teme tam.

Sem poljub, ki te razvedri 
in pogovor, ki te potolaži, 
čas sem, ki zaceli rane 
in prihodnost, ki je svetlejša od sedanjosti.

Sem Nekdo, ki te spremlja, 
ki je vedno tam, tudi ko misliš, 
da si čisto sam.

... Nekdo sem, ki te rad ima ...

... Nekdo, ki upa in živi zate ...

... Nekdo, ki čaka nate ...

Mihaela Banf i, 
KUD Dokležovje
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BESEDE LJUBEZNI IN DOBROTE

Spoštovane bralke in bralci!

Za Vas sem izbrala prečudovite besede Buddhe, ki 
je  živel med letoma 560 in 480 pr. n. št. in ki je  učil 
univerzalni duhovni zakon. Besede naj Vas navdihne
jo  z dobroto in Vašo notranjost napolnijo z ljubeznijo 
do vseh živih bitij.

"To je, kar mora biti storjeno 
od nekoga, ki je izkušen v dobroti, 
in ki pozna pot miru:
Biti moramo zmožni in pošteni, 
odkriti in vljudni pri govorjenju, 
skromni in ne domišljavi, 
strinjajoči in zlahka zadovoljni.
Olajšamo se z dolžnostjo 
in skromnostjo v njihovi poti.
M iro ljuben  in tih, moder in izkušen, 
ne ponosen in ne zahteven do narave.
Ne smemo nobenemu dajati razžalitvenega dela 
to bo modrost kasneje še kaznovala.
Želja: v veselju in varnosti, 
naj bodo vsa bitja v miru.
Katerokoli živo bitje naj bodo -
pa če so šibki ali močni, zapuščeni,
ogromni ali veliki, srednji, kratki ali majhni,
vidni ali nevidni,
ali živijo blizu ali zelo daleč,

ali so rojeni ali pa še bodo rojeni.
Naj bodo vsa živa bitja v miru.

Nikakor ne smemo varati ali goljufati druge 
ali zaničevati katerokoli živo bitje 
v katerem koli položaju.
Nikakor ne smemo skozi jezo ali s sovraštvom 
škodovati drugega.
Tako kot mati, ki varuje s svojim življenjem
svojega otroka - njenega edinega otroka
z brezmejnim srcem,
tako naj nekdo varuje vsa živa bitja;
izžareva naj prijaznost čez ves svet:
razširja naj navzgor do neba,
in s spuščanjem vse do globine;
zunanjo in neizmerno,
svoboden iz jeze in sovraštva.
če stoji ali hodi, sedi ali leži,
svoboden od dolgočasja
- moramo podpirati ta spomin.
To je rečeno, da moramo biti stalno očiščeni, 
z neomejevanjem določenih pogledov, 
čisto srce ima jasen pogled.
Bit svoboden do vseh čutnih želja 
in ne ponovno rojen na tem svetu.
"NAJDITE TUDI VI MIR V SEBI!"

Lilijana ŽIŽEK
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PETELINČEK IN ČUDEŽNI MLINČEK

Tam za gorami, tam za vodami, 
tam sta živela starček in starka. 
Tako revna sta bila, da nista imela 
niti za kruh. Pa sta odšla v gozd, 
nabrala sta zvrhan koš želoda in 
ga odnesla domov. In sta ga jedla, 
enega po enega.

Medtem ko sta jedla, pa je ženi 
eden od želodov padel na tla. Od
gnal je in rasel, kmalu je zrasel do 
stropa.

"Poglej mož, kakšno dreve
sce! "je tedaj rekla starka. "In kako 
hitro raste! Ko ne bi bilo stropa, bi 
gotovo raslo še naprej."

Starček je prikimal, vzel sekiro 
in v strop in streho naredil veliko 
luknjo. Tako je drevesce raslo, ras
lo, dokler ni doseglo neba.

"Vidiš", je spet rekla starka, "pa 
imava vendar tudi srečo. Vsaj v 
gozd nama ne bo treba več. Kar 
na drevo bova splezala in si nabra
la želoda po mili volji."

In starček je plezal - a želoda 
nikjer. Gledal je, gledal - želoda 
nikjer. Zato pa je tam, čisto na vr
hu neba, zagledal prekrasnega pe
telinčka. In ob petelinčku je stal 
še mlinček, malo moder in malo 
zlat. Vzel je petelinčka, vzel je 
mlinček in se vrnil domov.

Kako se je starka razveselila! 
Objela je svojega starega moža, 
pobožala petelinčka in zavrtela 
mlinčkovo ročico. Glej čudo - iz 
mlinčka sta padli palačinka in pi
ta. Zavrtela je še enkrat - spet: pa
lačinka in pita. Vsakič palačinka 
in pita. Bi si starček in starka 
sploh lahko želela kaj lepšega? 
Kar usedla sta se in sta jedla, do
kler se nista do sitega najedla.

Ravno takrat pa je mimo njune 
hišice prijahal bogat zemljiški go
spod.

"Dobri ljudje," je zaklical, "ali 
imate kaj za pod zob!"

"Imamo, imamo," sta prikima
la starček in starka. Zavrtela sta

mlinčkovo ročico in že so pred 
plemiča popadale palačinke in pi
te.

"Poglej, poglej," s i je mislil ple
mič, "kakšen mlinček! Kar takoj 
bo moj!"

In je dejal:
"Prodajta mi mlinček, starček 

in starka. Dobro ga plačam."
A starček in starka sta odkima

la.
"Ne," sta rekla, "palačink ti da

va, kolikor hočeš, mlinčka pa ne!"
"Tudi prav," je rekel plemič, "ga 

bom pa sam vzel."
In ga  je vzel in odnesel s seboj.
Tako sta starček in starka osta

la praznih rok, revna kakor prej.
"Kaj bo z nama?" sta jokala.
Pa se je oglasil petelinček:
"Ne joči, dedek. Ne joči, babi

ca. Jaz vama vrnem čudežni mlin
ček."

Skočil je iz hiše in stekel za 
gospodom. Pritekel je do njegove 
palače, se postavil pred gospoda 
in zapel:

"Ti preklicani plemiški tat,
vrni mi mlinček, moder in 

zlat!"
A gospod je poklical služabni

ke in ukazal:
"Stran, stran z njim! Glejte, da 

ga ujamete in vržete v vodnjak!"
In služabniki so petelinčka uje

li in ga vrgli v vodnjak
Še preden se je petelinček do

taknil vode, pa je zaklical:
"Mali kljun, mali kljun, le popij 

vodico!"
In kljunček je v hipu popil vso 

vodico.
Petelinček je skočil iz vodnja

ka, se postavil pred gospoda in za
pel še enkrat:

"Ti preklicani plemiški tat, 
vrni mi mlinček, moder in 

zlat!"
"Kako?" se je začudil gospod. 

"Ga niste vrgli v vodnjak?"
"Smo, smo, gospod," so rekli 

služabniki," pa je prišel nazaj." 
"Potem ga vrzite v peč!"
In služabniki so petelinčka uje

li in ga vrgli v peč.
Petelinček pa brž:
"Mali kljun, mali kljun, le izlij 

vodico!"
In iz kljunčka se je ulila voda, 

pogasila je ogenj, petelinček pa je 
skočil - hop - iz peči in spet stekel 
pred gospoda:

"Ti preklicani plemiški tat, 
vrni mi mlinček, moder in 

zlat!" je pel in ni odnehal.
Nerodna reč, takle petelinček! 

Kajti plemič je ravno takrat gostil 
vso najžlahtnejšo gospodo iz so
seske. Ko so gostje slišali, kaj pete
linček poje, so vsi hkrati skočili 
pokonci:

"Kajč" so rekli. "Plemiški tat?! 
Pri takem nimamo kaj iskati!"

Stekli so skozi vrata, gospod je 
tekel za njimi, petelinček pa - hop 
- po mlinček in z njim iz gradu. 
Naravnost k starčku in starki je 
zletel in je že na daleč pel:

"Tu je mlinček, tu je mlinček, 
tu je vajin petelinček!"
Starček in starka sta bila vese

la, kot še nikoli. Nalila sta mu čis
te vode, mlinček pa sta pospravila 
tako, da ga ni ukradel nihče več.

(ljudska pravljica iz Rusije)
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Pomlad vse bolj naznanja svojo prisotnost v cve
točem pomladanskem cvetju, v ptičjem petju in vse 
večji odprtosti človeka k zunanjemu. Povsod nastaja 
novo življenje.

Praznik velike noči ni slučajno prav v tem letnem 
času. Prva nedelja po pomladni polni luni je 
velikonočna nedelja. Ta praznik so skozi stoletja 
praznovali na različne načine in v tradicijah mnogih 
narodov lahko najdemo osnovno misel praznovanja 
ne glede na versko pripadnost.

Tudi po Sloveniji ta praznik praznujemo različno, 
verniki seveda po verskem izročilu, za ostale pa je to 
praznik prekomernega uživanja dobre hrane. Pirhi, 
šunka, kruh, hren, potica, so jedi, ki so v v 
velikonočnem času nepogrešljive, saj v sebi nosijo 
globoka sporočila.

Eden najbolj preprostih in poznanih simbolov 
čaščenja življenja je prav JAJCE. Velikonočna 
jajca, ki jih živopisno barvamo in krasimo, so 
pomemben simbol, saj se za jajčno lupino skriva 
čudež življenja, medtem ko barve simbolizirajo vesel
je. Kot simbol velike noči je prepoznavno po celem 
svetu, zato ga barvajo, rezljajo in krasijo na vse 
mogoče načine, da bi s tem se poudarili njegovo 
posebno simboliko. V različnih predelih Slovenije 
imajo pirhi različna imena: pisanice, pisanke, 
rumenke, remenice, remenke, praskanke, predvsem 
pa predstavljajo simbol življenja, rodovitnosti, 
gotovosti, varnosti, ustvarjalnosti, upanja, aktivnosti, 
zmago in uspeh. Krašenje pirhov se je razvilo v eno 
od najlepših oblik slovenske ljudske umetnosti in 
domišljije.

VELIKONOČNI VENČKI

25 dag mehke moke 
25 dag ostre moke 
1 kocka kvasa 
1 jajce 
2 žlici olja 
sol
mleko po potrebi 
1 žlička sladkorja 
jajce za premaz

Kvas damo vzhajat v mlačno mleko. Jajce stepe
mo, dodam mleko, kvas, olje, sol in moko ter zames
imo mehko testo. Pustimo, da testo naraste. 
Vzhajano testo pregnetemo in naredimo pletene 
venčke. Naj bodo tako veliki, da v vsakega lahko 
damo jajce. Premažemo jih s stepenim jajcem, še 
enkrat vzhajamo in spečemo. V venčke damo 
kuhana jajca in jih postrežemo za velikonočni zajtrk.

Vir: internet



MISLI IN REKI ZA SPOMLADANSKE IN  

VELIKONOČNE DNI:

Če je  lepo na Jožefovo, veselo bo srce kmetovo.

Če je  na Jožefovo lepo, bo tudi koruza obrodila lepo.

Če je Šmarna v postu prav gorko, bo še prihodnjega leta toplo. 

Če je v sušcu zemlja preveč pila, bo poleti manj dobila.

Če se igrajo v sušcu mušice, v aprilu vzemi rokavice.

Če je april deževen, kmet ne bo reven.

Če je na Jurija lepo, vina dosti bo.

Če na veliki petek dežuje, dobro se leto napoveduje.

Kadar pride mesec maj, vpraša, če je še v kašči kaj.

Več ko ima leto dni, se v aprilu vreme spremeni.

Slana v aprilu je bolj nevarna kot poletna toča in suša soparna 

Ako prvega maja dan dežuje, dobro letino oznanjuje.

Velikega travna mokrota, malega srpana suhota.

DANES JE 

VELIKA N O Č

Z o p e t  j e  V e lik a  n o č , a l  

v se  ta k o  j e  k o t  n e k o č :  al 

Kr is tu s  j e  o d  m r tv ih  v s tal 

n o v o  n a m  ž iv lje n je  dal. 

Z v o n  se  v  ju tr o  oglasi, 

p e s e m  ra d o s tn a  don i.

Z o p e t  j e  V elika  n o č  aleluja. 

vse  tako  je  k o t nekoč: aleluja. 

K o  so  že n e  z  groba šle, 

sp e t vesele so  bile.

P razen  grob je  p red  teboj, 

n ič  več sm rti se n e  boj!

Z o p e t je  Velika noč, aleluja. 

vse tako je  ko t nekoč: aleluja. 

Jezusa apostoli 

vstalega so videli.

Zdaj pa m i verujemo  

in vstajenja priče smo.
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- Tako. oča! Država vam bo vrnila 3.800 tolarjev preplačane dohodnine. 
- Hvala gospod. Koliko sem vam do lžan?
- Pet tisočakov.
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- Ga res ne boste vzeli gospod?
- Ne, s tem me že ne boste podkupili, gospa. Vsa perjad s petelini vred mora biti zaprta. Tak je ukaz. In ne govorite mi, 
da se vam kure smilijo: tudi Bog ni usmiljen z nami, sicer nam nebi poslal to nesramno kugo.

“Očka, poglej ! Krokodil je svetnika požrl..."

- Poglej Janči. Titova štafeta!
- Kakšna štafeta neki, topoglavec! Vračajo se naši olimpijci, ovenčani z lesenimi kolajnami.



Delavnice za nadarjene v OŠ Beltinci

Nadarjeni učenci petih sosednjih osnovnih šol so v soboto 26. marca 2006 na OŠ Beltinci pod vodstvom mentorjev 
v ustvarjalnih delavnicah imeli priložnost seznaniti se z dodatnimi vsebinami in področji, k i jih še posebej zanimajo.
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